
 پرهیز از شوک درمانی
حمید میرزایی نژاد- صاحب امتیاز

 همتــی، وزیــر اقتصــاد در 

گفت وگویی درباره وضعیت 
اقتصاد ایران به چند نکته مهم 

اشاره کرد که برخی از این نکات قابل تامل و بررسی 
است. نخستین نکته گفت وگوی وزیر اقتصاد که باید 
حتما مورد توجه قرار گیرد موضوعی است کهنه و 
تکراری در دولت ها که نقد گذشــته را برای توجیه 
عملکرد آینده برجســته می کنند. همتی اصطلاح 
اسب زین شده اقتصاد کشور که روزنامه های اصولگرا 
برای عملکرد رئیسی و تیم اقتصادی او به کار بردند 
را زیر سوال برده و گفته این اسب زین شده با تورم 
40 درصدی و کســری بودجه 30 درصدی تحویل 
دولت جدید داده شد. گرچه حق پاسخگویی برای 
شفاف کردن وضعیت برای هر دولتی وجود دارد و 
نمی تــوان گفته هــای وزیر را از این منظر به چالش 
کشید، اما این رویه نباید تبدیل به فرافکنی نسبت 
به مشکلات موجود شود. در دولت قبل هم، روحانی 
و تیــم اقتصادی دولت یازدهم و دوازدهم مورد نقد 
قرار گرفتند. با این وجود دردی از دردهای مردم دوا 
نشد و تورم به روند صعودی خود ادامه داد و سفره 
فقرا هم کوچکتر شــد. نکته دومی که در ســخنان 
همتی وجود داشــت مســئله نرخ ارز بود. او با بیان 
اینکه تک نرخی شــدن ارز باید حتما انجام شود بر 
این نکته تاکید کرد کاهش فاصله نرخ ارز رســمی 
با بازار آزاد نرخ کلی ارز در کشــور را پایین خواهد 
آورد، نکتــه ای که تجربه  حذف ارز ترجیحی دولت 
قبل و افزایش این نرخ به 28 هزار و 500 تومان که 
با افزایش نرخ در بازار آزاد همراه شد روایت دیگری 

از واقعیت را نشان می دهد. 

     سرمقاله
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طبق آخرین گزارش مرکز آمار از داده های نیروی کار در سال گذشته، 
بیشــترین ســهم بیکاری در سال ۱402 مربوط به زنان و مردان 25 

تا 2۹ سال بوده است.
به گزارش اکوایران، مرکز آمار ایران در تازه ترین داده های سالانه خود، 
وضعیت نیروی کار در کشور را در سال ۱402 منتشر کرده است. بر 
اساس این آمار تمامی شاخص های بازار کار کشور به تفکیک سن و 

جنسیت اعلام شده است.
در یکــی از بخش هــای این آمار وضعیت بیــکاری مردان و زنان به 
تفکیک ســن انتشار یافته که نشان می دهد بیشترین سهم بیکاری 
مردان و زنان از کل جمعیت بیکار مربوط به ســنین 25 تا 2۹ ســال 
اســت. علت این اتفاق را می توان به دو دلیل جمعیت بالای حاضر 
در بازار کار و تجربه پایین کاری در افراد این گروه سنی نسبت داد.

همچنین افزایش سن مردان از ۶5 سالگی به بعد و افزایش سن زنان 
از 55 ســالگی به بعد باعث کاهش ســهم بیکاری این افراد به صفر 
درصد شــده اســت که دلیل آن به افزایش تجربه کاری و اشتغال در 
شرایط اطمینان کامل بازمیگردد.بررسی این آمار به شکل هرم سنی 
جمعیت بیکار نشان می دهد در مردان، بیشترین سهم بیکاری از کل 
مردان بیکار مربوط به سنین 25 تا 2۹ سال بوده است. طبق این آمار 
23.2 درصد از مردان بیکار در سال ۱402، در سن 25 تا 2۹ سال قرار 

گرفته اند. با افزایش سن مردان از 2۹ سال به بالا، به مرور نرخ بیکاری 
کاهش پیدا کرده و در سنین ۶5 سالگی به نزدیک صفر می رسد.

همین آمار برای زنان نیز قابل بررسی است. بیشترین سهم بیکاری 
زنان نیز همانند مردان مربوط به سنین 25 تا 2۹ سال است. طبق 
این آمار 2۹.5 درصد از زنان بیکار در سال ۱402 در سن 25 تا 2۹ 
ســالگی قرار داشــته اند. زنان نیز همانند مردان با افزایش سن از 2۹ 
سال به بعد، کاهش نرخ بیکاری را تجربه می کنند. اما این کاهش در 
نرخ بیکاری به مرور اتفاق نیافتاده و با شتاب بیشتری نسبت به مردان 
در سنین 55 سالگی به صفر درصد نزدیک می شود. طبق این آمار 
زنان بالای 55 سال تقریبا نرخ بیکاری صفر درصد را تجربه می کنند.

این روند نزولی در مردان و زنان بخشی به دلیل افزایش تجربه با افزایش 
سن ایجاد شده است. به عبارتی زمانیکه سن افراد بالا می رود تجربه 
کاری افراد بیشتر می شود و در نهایت نرخ بیکاری نیز کاهش می یابد.

بخشی از این بیکاری که در زنان به طور واضح قابل مشاهده است، 
کاهش در جمعیت فعال و کار کردن تنها در صورت قطعیت است. 
به عبارتی افراد از یک سنی به بعد وارد بازار کار نمی شوند مگر اینکه 
بتوانند به طور قطعی شاغل شوند. لذا در این گروه سنی عموما افراد 
جویــای کار نداریــم به همین دلیل نیز نرخ بیکاری در این ســنین 

نزدیک به صفر است.

درهای بسته بازار کار یا فرار از اشتغال جوانان؟

۲۵ تا ۲۹ ساله ها در قاعده هرم بیکاری
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چرا کسی معامله نمی کند؟

راز سکوت قیمتی خودرو

کاهش ارز چندنرخی چه تاثیری بر بازار سرمایه دارد؟

 ستیز تعدد نرخ  ارز 
با شفافیت اقتصادی

   دریچه
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     2ث

وزیر اقتصاد تک نرخی کردن ارز و کاهش ناترازی ها را هدف گرفت؛

رونمایی از مسیر اقتصادی دولت جدید
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 سیاست خارجی دولت چهاردهم
 چه تفاوتی با دولت سیزدهم خواهد داشت؟ 

تامین نیاز کشور منوط به 
روابط با دنیاست
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۲۵۲۵ تا  تا ۲۹۲۹ ساله ها در قاعده هرم بیکاری ساله ها در قاعده هرم بیکاری
درهای بسته بازار کار یا فرار از اشتغال جوانان؟درهای بسته بازار کار یا فرار از اشتغال جوانان؟

عصر خلاقیت و ارتباطات موثر

میدان در دست بازیگران مسکن؛

قوانین دستوری در بازار اجاره بها 
شکست خورد

ــازار مســکن گفــت: قیمت گــذاری  یــک کارشــناس ب
دســتوری از جملــه تعییــن ســقف اجاره بهــا در 
بــازار مســکن تاثیــر چندانــی نــدارد، زیــرا بازیگــران 
ــد. ــت نمی کنن ــات دول ــه مصوب ــازار توجهــی ب ــن ب ای
بــه گــزارش مهــر، فرهــاد بیضایــی کارشــناس ارشــد 
ــن  ــا قوانی ــه ب ــه اینک ــاره ب ــا اش ــکن ب ــوزه مس ح
دســتوری، نمی تــوان بــازار مســکن را کنتــرل 
ــال  ــل س ــال ۱۳۹۹ و اوای ــر س ــت: از اواخ ــرد، گف ک
۱۴۰۰ وضعیــت مســکن در شــرایط تــورم بســیار 
ســنگینی قــرار گرفــت. در ادامــه نیــز بــا توجــه بــه 
ــک  ــوزه بان ــوص در ح ــه خص ــه ب ــت هایی ک سیاس
ــازار  ــال ۱۴۰۲ ب ــط س ــاد، از اواس ــاق افت ــزی اتف مرک
مســکن در شــرایط تثبیــت قیمــت و تقریبــاً رکــودی 
ــر  ــاه اخی ــه در دو م ــه داد: البت ــت.وی ادام ــرار گرف ق
مقــداری بــازار مســکن رشــد قیمــت را تجربــه کــرد 
امــا ایــن افزایــش قیمــت در ســطح چشــمگیری نبوده 
و هم اکنــون ایــن بــازار در کــود ســنگینی قــرار دارد. 
ــش روز  ــاهد افزای ــا ش ــازار اجاره به ــن در ب همچنی
ــس از  ــتیم؛ پ ــین ها هس ــه نش ــت کرای ــزون، قیم اف
ــا قیمت گــذاری  ــد ب ــا دولت هــا ســعی کردن دوره کرون
ــازار  ــا، ب ــقف اجاره به ــن س ــه تعیی ــتوری از جمل دس
ــه در  ــم اینک ــا علی رغ ــد ام ــرل کنن ــا را کنت اجاره به
دولــت قبلــی و حتــی دولــت فعلــی ایــن سیاســت ها 
تبدیــل بــه قانــون شــد امــا توفیــق چندانــی حاصــل 
ــکن  ــازار مس ــران ب ــر بازیگ ــوی دیگ ــد و از س نش
ــن  ــر همی ــتند، ب ــات نداش ــن مصوب ــه ای ــی ب توجه
اســاس بــازار مســکن طــی ســه ســال گذشــته تــا به 

ــرار دارد. ــی ق ــرایط تورم ــروز در ش ام

وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه تورم 40 درصدی و کسری بودجه 30 درصدی به ما تحویل دادند، گفت:حتما ارز را با همکاری بانک مرکزی تک نرخی می کنیم. بخشی 
از کسری ارزی ما به دلیل همین اختلاف ارز ترجیحی و آزاد بوده است؛ البته اصلاح ارز ترجیحی به معنای بالا رفتن قیمت دلار نیست.به گزارش نورنیوز، وزیر امور اقتصادی و 
دارایی با بیان اینکه هماهنگی تیم اقتصادی در ستاد اقتصادی دولت، انجام می شود، گفت: جامعه تحمل شوک درمانی ندارد و در خصوص قیمت بنزین هنوز صحبتی در دولت 
نداشتیم.عبدالناصر همتی در گفت وگوی تلویزیونی با بیان اینکه برخی می گویند اسب زین شده به ما تحویل داده شده است، کدام اسب زین شده است؟ گفت: تورم 40 درصدی 

و کسری بودجه 30 درصدی به ما تحویل دادند.وی افزود: نرخ بیکاری را اگر با نرخ مشارکت سال ۹8 حساب کنیم الان به ۱3 درصد می رسد، یعنی بیکاران ما بیشتر شده اند.
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جعفرزاده در خصوص حادثه لاهیجان تشریح کرد:

 پزشکیان باید
  پرچم قانون را 

بالا ببرد

با مهندس الهه عسگری، مدیر و موسس آموزشگاه فنی و حرفه ای 
»اسما« گفت و گویی داشته ایم که در ادامه آمده است:

 چه شد که وارد این عرصه شدید؟
بنده، فارغ التحصیل رشته علوم کامپیوتر در مقطع 

کارشناسی ارشد از دانشگاه شهید بهشتی هستم. 
علاقه فراوانی به رشته مهندسی کامپیوتر دارم و 
از کودکی هم، به این رشته علاقه مند بودم. بعد 
از پایان تحصیلات، تصمیم گرفتم که وارد حوزه 
آموزش شوم. به تحصیل هم علاقه فراوانی 
داشتم. در ابتدا به عنوان مدرس، وارد مدارس 
شدم و بعد به عنوان معاونت آموزشی و همچنین 

فعالیت  کاربردی  در موسسه علمی  چند سال، 
داشتم. از سال ۹۷ هم، موسسه خود را تأسیس 

کردم که مجوز فنی و حرفه ای را دریافت کردیم و 
در حوزه کامپیوتر و نرم افزار، آموزش می دهیم. به علت 

علاقه فراوانی که به آموزش و بچه ها داشتم و اینکه به آنها 
کمک کنم تا هدف های خود را پیدا کنند، وارد این حوزه شدم.

* تفاوت آموزشگاه شما با سایر آموزشگاه ها چیست؟
آموزشگاه بنده، در منطقه، رتبه یک را کسب کرده است؛ از نظر تنوع رشته هایی که ارائه 
می کنیم و پیگیری هایی که انجام می دهیم. ما رشته های هوش مصنوعی را هم برگزار 
می کنیم که در منطقه اصلا وجود ندارد و نخستین آموزشگاه در منطقه ۲ تهران هستیم 

که این رشته را ارائه می کنیم. 
* بیشترین رضایت مندی یا تعریف والدین و هنرجویان از مجموعه 

شما را بفرمایید؟

پیگیری ما و محیط دوستانه و از همه مهم تر اساتید مجرب و وجدان 
کاری.

مربیان ما از اساتید با تجربه سازمان فنی و حرفه ای هستند که 
آزمون گر و طراح سوال در زمینه های برنامه نویسی پایتون و 

حسابداری هستند.
* چه رشته هایی را آموزش می دهید؟

رشته های کامپیوتر و همه رشته های فناوری اطلاعات، 
افزارهای  نرم   ، بازرگانی  و  مالی  امور  و  حسابداری 
مکانیک و خدمات آموزشی و همچنین جدیدا الکترونیک 

)تعمیرات تخصصی موبایل( نیز اضافه شده است.
* کسانی که مصاحبه شما را می خوانند، علاقه مند 
می شوند به شما مراجعه کنند. آدرس و راه های ارتباطی 

را بفرمایید.
بله، حتما.

نشانی: ستارخان-نرسیده به پل شیخ فضل  الله-پلاک ۶۱۶-
طبقه دوم- آموزشگاه فنی و حرفه ای اسما .

  شماره های تماس:۴۴۳۷۳۳۲۱_۰۹۱۲۴۵۸۰۳۹۹
ساعت کاری از ۹ صبح تا ۵ بعد از ظهر

   نشانی پیج اینستاگرام: 
Computer_asma

نشانی سایت: 
www.asmacomputer.com

مهندس الهه عسگری، مدیر و موسس آموزشگاه فنی و حرفه ای معرفی کرد:

اسما، تنها آموزشگاه  هوش مصنوعی در منطقه ستارخان 

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان اظهار امیدواری کرد 
با ورودبانکvtb  روسی مجری طرح کریدور شمال به جنوب و 
شرکت های بزرگ چینی  Camce خط ریلی آهن احمد آباد- 

رفسنجان - باغین بزودی وارد فاز اجرایی شود.
به گزارش روابط عمومی منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان؛ روح الله بهرامشاهی 
مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان با طبیب زاده رئیس اتاق بازرگانی 

استان کرمان دیدار و گفتگو کرد.
بهرامشاهی در این دیدار ضمن مثبت ارزیابی کردن چشم انداز آینده منطقه ، 

فعالیتهای در دست اقدام این منطقه را تشریح کرد. 
وی گفت: با استقرار شرکت تخصصی مونتاژماشین آلات معدنی و ورود در 
حوزه آی تی و آی سی تی و همچنین استقرار پژوهش فن آوری فرتاک مونتاژ 
وتولید پنل خورشیدی در منطقه ویژه در آینده نزدیک قطب تولید پنل های 

خورشیدی خواهیم شد.
بهرامشاهی با اشاره به مکاتبات صورت گرفته در خصوص خط آهن احمد آباد- 
منطقه ویژه  کرمان )باغین(در زمان دولت شهید رئیسی گفت: موضوع خط ریلی 
یاد شده هم اکنون در دو وزارتخانه راه  شهرسازی و کشور در حال پی گیری 
است و امیدواریم با ورود بانکvtb روسی مجری طرح کریدور شمال به جنوب 
شرکت های بزرگ چینی  Camce خط ریلی آهن احمد آباد- رفسنجان - 

باغین بزودی وارد فاز اجرایی شود.
مدیر عامل منطقه در پایان با اشاره به متوقف شدن واگذاری زمین در منطقه 
گفت: امسال بنا داریم تا به توسعه زیر ساخت های منطقه بپردازیم  و هم 
اکنون این امر با لوله گذاری ،جدول کشی و ساخت انبارهای بزرگ روباز و 
مسقف و همچنین با مصوب نمودن طرح جامع منطقه بر روی حوزه زیر ساخت 

متمرکز شده است.
سیدمهدی طبیب زاده نیز در این دیدار حضور بهرامشاهی را منشا ءتحول و 
توسعه منطقه ویژه دانست و گفت: با همگرایی و تفاهم می توانیم جهت رشد و 

توسعه منطقه گام های بزرگی برداریم .
وی با اشاره به برگزاری دوره های کار آفرینی برای دانش آموزان و معلمان ، 

شروع کارآفرینی را از دوره دبستان و دبیرستان دانست.
رئیس اتاق بازرگانی استان کرمان در ادامه به چهار توافق مهم با شرکت مس 
اشاره نموده و گفت اولین تفاهم ما با شرکت مس در زمینه تعریف زنجیره 
ارزش مس پس از مراحل استحصال کاتد و ورود بخش خصوصی به این 

زنجیره است .
دومین تفاهم ما ورود به بحث نظام پیمانکاری بین المللی است که هدف آن 

معرفی ظرفیتهای بازار استان کرمان به شرکت مس است.
طبیب زاده سومین تفاهم با شرکت مس را در حوزه تامین بودجه شرکت های 

دانش بنیان از محل صندوقی به همین نام در شرکت مس دانست .
چهارمین تفاهم با مس در حوزه مسئولیت های اجتماعی است که مقرر شده 
است اولویت های استان را در این زمینه احصا و به شرکت مس اعلام نماییم.
رئیس اتاق بازرگانی استان خط ریلی احمد آباد به منطقه ویژه تا کرمان را پروژه 

ای ملی و تاثیر گذار برای منطقه دانست.
ایشان بهترین مکان برای استقرار دیتا سنتر جنوب شرق را منطقه ویژه 
اقتصادی رفسنجان دانست و با توجه به اتمام ظرفیت بانک ها گفت کلید اصلی 
تولید تامین مالی است اگر بتوانید همراه با خدماتی که به سرمایه گزاران می 
دهید یک بسته تامین مالی نیز ارائه کنید تا سرمایه گذاران بتوانند ظرفیتهای 

قانونی را درکشور پیدا کنند جاذبه خوبی برای شما ایجاد خواهد کرد .

خیز بلند خیز بلند منطقه ویژه اقتصادی رفسنجانمنطقه ویژه اقتصادی رفسنجان
 برای توسعه شهرستان  برای توسعه شهرستان 
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اقتصاد  ی

طبق گزارش مرکز آمار، قیمت 8 کالای خوراکی منتخب در مناطق شهری در 
مرداد امسال نسبت به تیر ماه کاهش یافته در حالی که قیمت 44 کالای دیگر 

با افزایش روبرو بوده است.
به گزارش اکوایران، مرکز آمار به صورت ماهانه اطلاعات مربوط به متوسط قیمت 
خوراکی های منتخب در مناطق شهری را اعلام می کند. به بیان دیگر، 52 کالا 
به عنوان اقلام منتخب در مناطق شهری انتخاب شده اند و حداقل، حداکثر و 
متوسط قیمت برای آن ها برآورد شده و اعلام می شود. تازه ترین گزارش مرکز 
آمار مربوط به این اطلاعات در مرداد ۱403 است.این گزارش نشان می دهد که 
از بین این 52 خوراکی منتخب، قیمت 8 کالا نسبت به تیر ماه کاهش یافته و 
قیمت 44 کالا با افزایش روبرو بوده است. شدیدترین کاهش قیمت ماهانه نیز 
مربوط به میوه »هلو« بوده است. همچنین، از میان این اقلام متوسط قیمت 
4 کالا در مرداد امسال نسبت به مرداد سال قبل افُت کرده در حالی که سایر 

اقلام در این بازه زمانی شــاهد افزایش قیمت بوده اند.طبق ارقام اعلام شــده از 
سوی مرکز آمار، در مرداد امسال متوسط قیمت 44 کالای خوراکی در مناطق 
شهری نسبت به تیر ماه افزایش یافته است. شدیدترین افزایش قیمت 33 درصد 
و مربوط به میوه »پرتقال« بوده است که به نظر می رسد به دلیل نوبرانه بودن 
و عرضه خارج از فصل این میوه باشــد. قیمت هر کیلوگرم میوه پرتقال از 4۶ 
هزار تومان در تیر ماه به ۶۱ هزار تومان در مرداد ماه رسیده است.به طور کلی، 
افزایش قیمت 3 کالای خوراکی دیگر نیز بالای ۱5 درصد بوده است. در سوی 
دیگر این طیف، 8 خوراکی قرار گرفته که با کاهش قیمت نســبت به تیر ماه 
مواجه بوده اند. شدیدترین افُت قیمت، 3۶ درصد و مربوط به میوه »هلو« بوده 
است. پس از آن، »پیاز« و »سیب زمینی« نیز که در تابستان با افزایش قیمت 
روبرو بودند، قیمتشان به ترتیب 8 درصد و 7 درصد کاهش یافته است.بررسی 
داده های مرکز آمار نشــان می دهد که از بین 52 کالای خوراکی منتخب در 

مناطق شهری، تنها قیمت 4 کالا در مرداد ۱403 نسبت به مرداد ۱402 کاهش 
یافته و سایر اقلام با رشد قیمت مواجه بوده اند. 3 کالای خوراکی شاهد افزایش 
قیمتی بیش از 70 درصد بوده اند. در صدر این لیست، »هندوانه« قرار گرفته 
که متوسط قیمت آن از مرداد سال قبل تا مرداد امسال 82.2 درصد افزایش 
یافته است. به عبارت دیگر، قیمت هر کیلوگرم از این میوه تابستانه از ۹ هزار 
تومان به بالای ۱۶ هزار تومان رسیده است.گوجه فرنگی و پیاز نیز بیش از 70 
درصد افزایش قیمت را تجربه کرده اند. این افزایش برای »گوشت گوسفند« 
55 درصد بوده است.در سوی دیگر این طیف، 4 کالای خوراکی قرار گرفته اند 
که قیمت آن ها نســبت به مرداد ۱402 کاهش یافته اســت. شدیدترین افُت 
قیمت ۱2 درصد و مربوط به روغن نباتی جامد بوده است. قیمت روغن مایع 
نیز ۱0 درصد کاهش یافته است.مرغ ماشینی و پسته نیز به ترتیب 3 درصد و 

2.۹ درصد شاهد افُت قیمت بوده اند.

کاهش ارز چندنرخی چه تاثیری بر بازار سرمایه دارد؟

خ  ارز با شفافیت اقتصادی ســتیز تعدد نر
یک کارشناس بازار سرمایه گفت: تعدد نرخ های ارز عاملی 

برای کاهش شفافیت در اقتصاد دانست.
به گزارش میزان، حمیدرضا جیهانی، کارشــناس بازار 
ســرمایه، با اشــاره به صحبت های اخیــر وزیر اقتصاد 
مبنی بر کاهش تعداد نرخ های ارز، گفت: درحال حاضر 
قیمت گذاری ارز در اقتصاد کشــور با رقم های مختلفی 
وجود دارد که وزیر اقتصاد به درستی اعلام کرده در تلاش 

برای کاستن تعداد این نرخ ها است.
وی تعدد نرخ های ارز را عاملی برای کاهش شفافیت در 
اقتصاد دانست و افزود: درحال حاضر بخشی از تامین ارز 
کالا های اساسی با یک نرخ، تامین کالا های واسطه ای و سرمایه ای واردکنندگان و نرخ ارز مسافرتی با نرخ های 
دیگری تامین می شود که این امر منجر به ایجاد رانت و فساد امضا های طلایی می شود. به گفته این کارشناس 
بازار سرمایه با ارز چند نرخی، ظرفیت شفافی در اقتصاد کشور برای فعالان اقتصادی وجود ندارد که برای کاهش 
قیمت تمام شده و یا تامین ارز مورد نیاز واردات خود پیش بینی پذیری کنند و آنها نمی توانند برای تصمیمات 
خود پیش بینی های مناسب داشته باشند.جیهانی تاکید کرد: با کاهش تعداد نرخ های ارز، وضعیت تصمیم گیری 
و انتخاب شــرایط مناســب برای فعالان اقتصادی خصوصا افرادی که در حوزه واردات فعالند تســهیل می شود و 
همچنین مشکل صادر کنندگان نیز که به دلیل مابه تفاوت نرخ ارز سامانه ها با بازار آزاد تمایلی برای عرضه ارز 
خود ندارند مرتفع خواهد شد. وی ادامه داد: درصورتی که روند کاهش تعداد ارز چند نرخی توسط شورای پول 
و اعتبار به جمع بندی درستی برسد برای فعالان اقتصادی که در حوزه واردات و صادرات فعالند تعیین تکلیف 
صورت می گیرد و از طرفی در بحث قیمت گذاری کالا های داخلی نیز قابلیت نظارت دستگاه های نظارتی افزایش 
خواهد یافت. کارشناس بازار سرمایه به تاثیر کاهش تعداد نرخ های ارز بر روند شاخص بورس اشاره کرد و گفت: 
با این روند اگر فاصله بین نرخ نیمایی، نرخ مرکز مبادله و نرخ بازار آزاد کاهش یابد قطعا در بحث درآمدزایی و 
سودسازی شرکت های بورسی بسیار اثرگذار است چرا که اکثر شرکت های بورسی صادرکنندگان بزرگی هستند 
که با این اقدام در زمان بازگشت ارز های خود، نرخ تسعیرشان افزایش می یابد. جیهانی ادامه داد: طی 3 ماه اخیر 
نیز با اقدامات بانک مرکزی فاصله بین نرخ های مرکز مبادله با نرخ  های بازار آزاد کاهش یافته و این مابه تفاوت به 
جای اینکه شامل حال دلالان شود به فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان حقیقی می رسد. وی در مورد پیش بینی 
روند شاخص بورس، گفت: بازار سرمایه مکانیزم خودانتظام دارد و هرچه دولت ها در کار بازار دخالت نکنند و 
اجازه دهند براساس سازوکار عرضه و تقاضا حرکت کند قاعدتا می تواند کاراتر و برای اقتصاد کشور مفیدتر باشد. 
وی با اشاره به اینکه در سالیان اخیر نرخ گذاری دستوری تنش هایی را وارد بازار کرده، اظهار کرد: امیدواریم وزیر 
اقتصاد به سازوکار های بازار احترام بگذارد و اجازه دهد بازار سرمایه حرکت خود را براساس مکانیزم داخلی خود 

و کارایی بازار ها ادامه دهد و با بازگشت اعتماد فعالان بازار سرمایه، پول های رفته به بازار بازگردد.

چرا کسی معامله نمی کند؟

راز سکوت قیمتی خودرو
تحلیلگــر بازار خودرو می گویــد: بازار خودرو تحمل 
افزایــش تــورم ۱0-20 درصدی دیگری را ندارد و در 
صورت تجربه جدید تورم در این بازار، دولتمردان باید 
تبعات سنگین تری در اقتصاد را به مردم تحمیل کنند.

به گزارش اقتصاد 24، طی روز های اخیر و با کسب رای 
اعتماد کابینه دولت چهاردهم، بازار خودرو به سمت 
آرامش موقت رفته است؛ البته این سکون قیمت ها بار 
نخست نیست که اتفاق می افتد، اما در آخرین ماه فصل 
تابستان که همه به دنبال جابجایی خودرو های خود 

جهت مسافرت تابستانه هستند کمی عجیب است.
رکود در بازار خودرو تهران به گونه ای رخنه کرده که فروشنده و خریدار نمی خواهند هیچ معامله ای انجام 

دهند و همه در انتظار حرکت نخست وزرای اقتصادی دولت پزشکیان هستند.
ســید محمد حســینی، تحلیلگر بازار خودرو در این زمینه می گوید: تحولات و موضع گیری ایران در برابر 
سیاست های خارجی از یک سو و انتظار برای اولین اقدامات از سوی وزرای اقتصادی کابینه دولت پزشکیان 
از سوی دیگر، بازار خودرو را در یک سکوت قیمتی قرار داده است.وی ادامه داد: هرچند امروز بهترین زمان 
برای خرید خودرو است، اما فروشنده در بازار بسیار نایاب شده و هر صاحب خودرویی جهت حفظ سرمایه 
خود هیچ معامله خودرویی انجام نمی دهد.به گفته حســینی، اگر قرار باشــد با روی کار آمدن هر دولت و 
وزیری بازار از آنچه که بوده در رکود بیشتری قرار بگیرد، وضعیت بازار و حتی خریدار و فروشنده نامعلوم 
خواهد بود.این تحلیلگر بازار خودرو ادامه داد: ادامه رکود در بازار که از ابتدای سال جاری شروع و هنوز ادامه 
دارد می تواند تبعات سنگینی برای اقتصاد کشور داشته باشد، کما اینکه این اتفاق افتاده و رکود توانسته 
سهم بزرگی از تورم را به خود اختصاص دهد.وی با اشاره به اینکه انتظارات مردم از دولت جدید به مراتب 
بیشــتر از دولت گذشــته اســت، گفت: ترکیب تیم اقتصادی دولت پزشکیان، با ارائه عملکرد های گذشته و 
همچنین برنامه هایی که برای آینده دارد نشان می دهد که باید به سمت تحول جدی و نیز توسعه و ارتقای 
سطح کیفی در صنعت خودرو کشور حرکت کنیم.این کارشناس بازار خودرو تصریح کرد: با انتصاب وزرای 
جدید به ویژه در وزارت صمت و اقتصاد، دولت نباید از هیچ تلاش و فرصتی در راســتای تثبیت نرخ ارز و 
تامین نیاز ارزی خودروســازان فروگذاری کند چراکه در غیر این صورت باید در انتظار تورم بیشــتری در 
صنعت و بازار خودرو باشیم.وی تصریح کرد: بازار خودرو تحمل افزایش تورم ۱0-20 درصدی دیگری را 
ندارد و در صورت تجربه جدید تورم در این بازار، دولتمردان باید تبعات سنگین تری در اقتصاد را به مردم 
تحمیل کنیم.باید منتظر بود و دید تیم اقتصادی دولت پزشکیان با چه سیاستی می تواند بازارهای اقتصادی 
کشور مانند خودرو، ارز و مسکن را به ثبات قیمتی برساند و چطور می تواند نیاز مشتریان را علاوه بر تامین 

به موقع، با کیفیت بالا و افزایش تولید محصولات بومی سازی شده، تامین کند.

متوسط قیمت اقلام خوراکی منتخب در مناطق شهری در مرداد ۱۴۰۳؛

فراز و فرود قیمتی خوراکی ها در میانه تابستان

کاهش قیمت ها از طریق ارتباط با دنیا امکان پذیر است

تصدی گری دولت، مقصر مشکلات فعلی
عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران بیان کرد: بخش خصوصی برای تمام 
مشکلات فعلی راه حل دارد و می تواند مشکلات فعلی کشور را یک به یک حل کند، 

به شرطی که دولت پای خود را از تصدی گری بیرون بکشد. 
به گزارش اقتصادآنلاین، حمیدرضا صالحی، عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی 
تهران بیان کرد: در مقطع خاصی قرار داریم و شاهد این هستیم که ظرفیت های 
خوبی که داشته ایم تضییع شده است. کورسوی امیدی که در حال حاضر وجود دارد 
این است که دولت جدید بخش خصوصی را که می تواند راه حل ارائه دهد و مشکلات 
امروز کشور را حل کند محور قرار دهد و کمال استفاده را از این بخش داشته باشد.

وی ادامه داد: مسئله بعدی این است که در موازات خودسازی و حل مسائل داخل 
کشــور باید بتوانیم روابط خودمان با دنیا را درســت کنیم و بازارها را برای فعالیت 
فعالان اقتصادی تامین کنیم. از یک طرف باید تولید را در کشور تنظیم کنیم و از 
طرف دیگر باید بازارهای هدف را فراهم کنیم؛ اگر بازار وجود داشته باشد، مقیاس 
تولید در کشــور بیشــتر می شــود و به تبع آن قیمت تمام شده تولید پایین می آید 
و شما می توانید در بازار درآمد بیشتری داشته باشید و با رقبای خود مثل ترکیه 

در عراق رقابت کنید. 
عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران گفت: در این شرایط بسیار نامناسب، 
تنها چیزی که امید ما را بیشتر کرده این است که دولت چهاردهم اعلام کرده که با 
دنیا قصد جنگ ندارد و می خواهد با دنیا کار اقتصادی انجام دهد و از طرفی گفته 

است که بخش خصوصی کارشناس است.
صالحی گفت: بخش خصوصی برای تمام مشــکلات فعلی راه حل دارد و می تواند 
مشــکلات فعلی کشــور را یک به یک حل کند، به شــرطی که دولت پای خود را از 
تصدی گری بیرون بکشــد. دولت باید کوچکتر بشــود تا بتوانیم اقتصاد کشور را با 
محوریــت بخش خصوصی و مشــارکت مردم بــه یک نقطه خوبی برای آیندگان 

برسانیم.

وزیر اقتصاد تک نرخی کردن ارز و کاهش ناترازی ها را 
هدف گرفت؛

رونمایی از مسیر اقتصادی دولت جدید
وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه تورم 40 درصدی و کســری بودجه 30 
درصدی به ما تحویل دادند، گفت:حتما ارز را با همکاری بانک مرکزی تک نرخی 
می کنیم. بخشی از کسری ارزی ما به دلیل همین اختلاف ارز ترجیحی و آزاد بوده 

است؛ البته اصلاح ارز ترجیحی به معنای بالا رفتن قیمت دلار نیست.
به گزارش نورنیوز، وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه هماهنگی تیم اقتصادی 
در ستاد اقتصادی دولت، انجام می شود، گفت: جامعه تحمل شوک درمانی ندارد و 

در خصوص قیمت بنزین هنوز صحبتی در دولت نداشتیم.
عبدالناصر همتی در گفت وگوی تلویزیونی با بیان اینکه برخی می گویند اســب 
زین شده به ما تحویل داده شده است، کدام اسب زین شده است؟ گفت: تورم 40 

درصدی و کسری بودجه 30 درصدی به ما تحویل دادند.
وی افزود: نرخ بیکاری را اگر با نرخ مشــارکت ســال ۹8 حســاب کنیم الان به ۱3 

درصد می رسد، یعنی بیکاران ما بیشتر شده اند.
وی با اشاره به اینکه از 8 درصد رشد اقتصادی که طبق قانون است، باید 2.4 درصد 
از آن از طریق افزایش بهره وری در اقتصاد باشد، بیان کرد: ما برای رشد اقتصادی، 
باید شروع کار را تسهیل کنیم، آینده برای فعال اقتصادی باید پیش بینی پذیر باشد 

و قوانین دولتی گاه و بیگاه تغییر نکند.
وزیر امور اقتصادی و دارایی افزود: برای ایجاد ثبات در اقتصاد کشور، باید مداخلات 

و قیمت گذاری های دولت کمتر شود.
همتی گفت: ما نباید ریسک کسانی که می خواهند در بورس سرمایه گذاری کنند 
را بالا ببریم. امروز میانگین سود شرکت های بورسی نصف شده و از 24 درصد به 

۱2 درصد رسیده است.
وی با بیان اینکه مسئول تورم بانک مرکزی است، گفت: ما از طریق کنترل کسری 
بودجه و ناترازی بانک ها به بانک مرکزی کمک می کنیم. تا این دو مشــکل حل 

نشود، تورم کنترل نمی شود.
وزیر اقتصاد بیان کرد: کفایت سرمایه بخشی از بانک های بزرگ ما منفی است، در 

حالی که در دنیا اصلا پذیرفته نیست کفایت سرمایه بانک ها زیر 8 درصد باشد.
همتی تاکید کرد: برای کنترل کسری بودجه باید درآمدها زیاد و هزینه ها کنترل 
شود. در خصوصی سازی و دریافت مالیات عقبیم. از طریق سامانه مودیان و پایانه های 
فروشگاهی که تقریبا کامل شده است، می توانیم درآمدهای مالیاتی را افزایش دهیم.

وزیر اقتصاد گفت: البته ســعی کردیم مالیات تولیدی ها را 5 درصد کم کنیم و از 
این محل 5 همت به تولیدکنندگان برگردانده می شود.

وی با طرح این سوال که چه کسی می گوید تحریم بر کشور اثر نگذاشته است؟، 
تصریح کرد: تحریم روند رشد و توسعه کشور را کند کرده و روابط بانکی ما را دچار 

مشکل کرده است. برای رفع مشکلات بانکی باید مسائلمان با fatf را حل کنیم.
وزیر اقتصاد گفت: حتما ارز را با همکاری بانک مرکزی تک نرخی می کنیم. بخشی 
از کسری ارزی ما به دلیل همین اختلاف ارز ترجیحی و آزاد بوده است؛ البته اصلاح 
ارز ترجیحی به معنای بالا رفتن قیمت دلار نیست، وقتی نرخ نیما را به نرخ بازار 

نزدیک کنیم، دلار بازار آزاد ارزانتر می شود.
وزیر اقتصاد با تاکید بر اینکه جامعه تحمل شــوک درمانی ندارد. بیان داشــت: در 
خصوص قیمت بنزین هنوز صحبتی در دولت نداشتیم. البته برخی کارشناسان 
نکاتی را اشاره کردند که آیا قیمت خودروهای ما مانند خودروهای خارجی است، آیا 
ماشین های ما کم مصرفند؟؛ بنابراین اصلاح قیمت بنزین هم یک پکیج کامل است.

نحوه برخورد با متخلفان فروش طلای دست دوم نهایی نشده است

تادیب متخلفان بعد از ابلاغ دستور
رییس کمیسیون طلای اتاق اصناف با بیان اینکه فروش طلای دست دوم ممنوع 
است، گفت: در حال حاضر ضوابط اجرایی نحوه برخورد با طلافروشان متخلف در 

وزارت صمت و اتاق اصناف در دست بررسی قرار دارد.
به گزارش مهر، کیومرث امیریان رئیس کمسیون تخصصی طلا، جواهر، نقره اتاق 
اصناف ایران در مورد صحت و ســقم »عدم ابلاغ ممنوعیت فروش طلای دســت 
دوم« که در فضای مجازی منتشر شده است، اظهار کرد: موضوع ممنوعیت فروش 
طلای دست دوم، تیر ماه ابلاغ شد منتهی جلساتی در مورد نحوه اجرای مواد 27 
و 28 قانون نظام صنفی در حال برگزاری است تا برای برخورد با واحدهای صنفی 

متخلف مصوبات قانونی وجود داشته باشد.
وی در پاسخ به این سوال که بنابراین در حال حاضر صرفاً درباره نحوه برخورد با 
متخلفان به جمع بندی نرسیده اید؟ افزود: بله؛ هم اکنون یکی از مباحث اتاق اصناف 
ایران دستیابی به یک جمع بندی برای چگونگی برخورد با متخلفان است. البته به 
اتاق های اصناف و اتحادیه های سراسر کشور ابلاغ شده که در صورت مشاهده هر 
گونه تخلف، اخطارهای لازم را بدهند تا زمانی که نحوه اجرای مواد 27 و 28 قانون 

نظام صنفی تعیین تکلیف شود.
امیریان تصریح کرد: تیم حقوقی اتاق اصناف ایران و وزارت صمت بابت نحوه برخورد 
با طلافروشان متخلف در حال برگزاری جلساتی به منظور دستیابی به یک جمع 

بندی نهایی هستند.
رئیس کمســیون تخصصی طلا، جواهر، نقره اتاق اصناف ایران گفت: بنابراین در 
حال حاضر ضوابط اجرایی قوانین نظام صنفی ممنوعیت فروش طلای دست دوم 
از سوی اتاق اصناف و وزارت صمت در دست بررسی قرار دارد و پس از رسیدن به 

یک جمع بندی، ابلاغ می شود.

        تازه ها

یک کارشــناس بازار مسکن گفت: قیمت گذاری 
دســتوری از جمله تعیین سقف اجاره بها در بازار 
مسکن تاثیر چندانی ندارد، زیرا بازیگران این بازار 

توجهی به مصوبات دولت نمی کنند.
به گزارش مهر، فرهاد بیضایی کارشناس ارشد حوزه مسکن 
با اشاره به اینکه با قوانین دستوری، نمی توان بازار مسکن را 
کنترل کرد، گفت: از اواخر سال ۱3۹۹ و اوایل سال ۱400 
وضعیت مسکن در شرایط تورم بسیار سنگینی قرار گرفت. 
در ادامه نیز با توجه به سیاست هایی که به خصوص در حوزه 
بانک مرکزی اتفاق افتاد، از اواسط سال ۱402 بازار مسکن 

در شرایط تثبیت قیمت و تقریباً رکودی قرار گرفت.
وی ادامــه داد: البتــه در دو ماه اخیر مقداری بازار مســکن 
رشــد قیمت را تجربه کرد اما این افزایش قیمت در ســطح 
چشمگیری نبوده و هم اکنون این بازار در کود سنگینی قرار 
دارد. همچنین در بازار اجاره بها شــاهد افزایش روز افزون، 
قیمت کرایه نشــین ها هســتیم؛ پس از دوره کرونا دولت ها 
سعی کردند با قیمت گذاری دستوری از جمله تعیین سقف 
اجاره بها، بازار اجاره بها را کنترل کنند اما علی رغم اینکه در 
دولت قبلی و حتی دولت فعلی این سیاســت ها تبدیل به 
قانون شــد اما توفیق چندانی حاصل نشــد و از سوی دیگر 
بازیگران بازار مســکن توجهی به این مصوبات نداشتند، بر 
همین اساس بازار مسکن طی سه سال گذشته تا به امروز در 

شرایط تورمی قرار دارد.
این کارشناس ارشد بازار مسکن با اشاره به اینکه عده ای از 
فعالان حوزه مسکن اذعان می کنند که دولت نباید در این 
بازار دخالت داشته باشد، افزود: در راستای کنترل وضعیت 
بازار مســکن بی شــک هیچ نوع دیدگاهی در خصوص عدم 
ورود دولــت وجــود ندارد، به عنوان مثال دولت می تواند در 
حوزه توسعه زیرساخت های کشور ورود داشته باشد اما در 
حوزه تصدی گری ممکن است، ورود نداشته باشد؛ برهمین 
اساس باید در سطوح اقتصادی و مدیریتی کشور در خصوص 
دخالت دولت در تمام حوزه ها، تعیین تکلیفی داشته باشیم.

وی ادامه داد: تقریباً پس از دهه ۶0 و اوایل دهه 70 سیاست 
مســکن و شهرســازی، یک سیاست پارادوکسی و نقیضی 
بوده است، عمدتاً در حوزه شهرسازی خواستار دخالت های 
شــدید دولت بودیم اما در حوزه مســکن خواستار حداقلی 
دخالت های دولت بودیم که عدم مدیریت های دولت موجب 
ایجاد ناکارآمدی های در این زمینه شد، زیرا از سو منجر به 
افزایش تقاضاهای سرمایه ای می شد و سطح سرمایه گذاری 

تو حوزه مسکن را به خاطر عدم دخالت دولت بالا می برد تا 
جایی که از اواسط دهه 80 به بعد سهم تقاضای سرمایه ای از 

سهم تقاضای مصرفی در بازار مسکن پیشی گرفت.
بیضایی خاطرنشــان کرد: با توجه به شــرایط بازار مسکن، 
روز به روز سیاســت های تصدی گری و دخالت حداکثری 
دولت در زمینه شهرسازی افزایش یافت که در مقابل بخش 
خصوصی مسکن یا کسانی که دارای بخش خصوصی بودند 
با شدیدترین مقررات برای کنترل حوزه ساخت وساز مواجه 
بودند؛ قطعاً بخشی از نقاط ارزش زیست محیطی دارند که 
جز منابع عمومی به شــمار می روند و هیچ گونه ســاخت و 
ســازی در این مناطق نباید رخ دهد و از ســوی دیگر باید 
از زمین خواری جلوگیری، حفظ و صیانت شود.وی تصریح 
کــرد: بــا توجه به موارد ذکر شــده، باید در حوزه زمین های 
خصوصی، دولت سیاســت متفاوتی نیز وضع کند، باید در 
همین نقطه تعیین تکلیف کنیم که یا دخالت های دولت در 
حوزه مسکن و شهرسازی را به رسمیت بشناسیم یا اینکه 
باید قائل به سیاست حداقلی دخالت دولت ها باشیم. البته 
در حوزه مسکن و شهرسازی تنها دخالت دولت می تواند به 
حوزه تخلفات، مجوزها و … محدود شــود اما می توانیم از 
سوی دیگر آزادی عمل بیشتری را در این حوزه داشته باشیم.

بیضایی ادامه داد: طرح »مسکن مهر« در دولت نهم و دهم 
آغاز شد اما در همان دولت به پایان نرسید. دولت روحانی این 

طرح را با عنوان »مســکن ملی« ادامه داد و دولت ســیزدهم 
همگام با اجرای طرح نهضت ملی مسکن نسبت به تکمیل 
و تحویل واحدهای مسکن مهر اقدام کرد و موضوع ساخت 
4 میلیون واحد نهضت ملی در دولت سیزدهم، یک مساله 
جدی بود که مطرح شد و تقریباً تمام واحدهایی که در دولت 
شهید رئیسی تا همین اواخر افتتاح شد یا تعدادی از واحدهای 
مسکن مهر بود یا واحدهای مسکن ملی دولت قبلی بوده، زیرا 
واحدهای نهضت ملی در دولت سیزدهم به مرحله بهره برداری 
و افتتاح نرسیده است. البته لازم به ذکر است، وعده مسکنی 
دولت سیزدهم، نیاز کشور است که دولت چهاردهم باید در 
راستای رفع کمبود مسکن و خانه دار شدن مستأجران گام 
بــردارد، زیــرا اگر دولت فعلی برخلاف این تعهد عمل کند 
در سال های آینده با مشکلات زیادی اعم از کمبود مسکن 

مواجه خواهیم شد.
وی تاکید کرد: ساخت مسکن در کشور باید تداوم داشته باشد 
و برای استمرار این فرآیند دولت باید یک نقشه و قانون منجسم 
تصویب کند. ساخت مسکن علاوه بر اینکه مسیر مستأجران 
را برای خرید خانه هموار می کند، موجب کاهش قیمت نیز 
خواهد شد زیرا مدیریت قیمت بازار مسکن با میزان عرضه و 
تقاضا ارتباط مستقیمی دارد.بیضایی با اشاره به اینکه طرح 
نهضت ملی مسکن با شهادت رئیس جمهور دولت سیزدهم 
ناتمام ماند، گفت: همان طور که اشاره شد، دولت ها باید نیاز 

آحاد جامعه را برطرف کنند که مسکن نیز یکی از آنها است 
که نیاز است این مشکل در دولت چهاردهم رفع شود. البته 
ناگفته نماند اجرای طرح های مســکن مهر و نهضت ملی 

مسکن هم با توجه به شرایط تورمی کشور منطقی نیست.
وی ادامــه داد: در اقتصــاد ایران تورم حاکم اســت از این رو 
نمی توان با قاطعیت یک نرخ مصوبی برای ســاخت مسکن 
تعییــن کرد زیرا طــی فرآیند با کمبود منابع مالی رو به رو 
خواهیم شد. به تبع آن نیز پروژه متوقف می شود و متقاضی 
در انتظار تحویل خانه خواهد ماند. از ســویی دیگر اجرای 
قراردادهای علی الحســاب موجب ســردرگمی متقاضی و 

سازنده و … خواهد شد.
این کارشناس مسکن افزود: در زمینه ساخت نهضت ملی 
مسکن بانک ها هم همکاری لازم را ندارند، زیرا وام نهضت ملی 
مسکن از 350 میلیون تومانی آغاز شد و به 550 میلیون تومان 
رسید که این روزها هم از افزایش وام به 800 میلیون تومان 
صحبت می شود. به نظر می رسد شبکه بانکی سردرگم است.

بیضایی تاکید کرد: عده ای هم اذعان می کنند که طرح مسکن 
مهر مناسب است؛ بله تا زمانی که قرارداد قطعی بسته و آورده 
متقاضیان مشخص بود، روند اجرای طرح مسکن مهر مطلوب 
بود اما پس از دوره ای وارد شرایط تورمی و تحریم های ظالمانه 
علیه کشورمان شدیم که به تبع آن اجرای چنین قراردادهایی 
با مشــکل مواجه شــد و تا به امروز و پس از گذشــت سال ها 

همچنان موانع مسکن مهر وجود دارد.
وی خاطرنشــان کرد: با توجه به موارد ذکر شــده، دولت 
چهاردهم باید در ابتدا یک نقشــه راه منجســم در زمینه 
خانه دار شــدن مستأجران با همراهی شبکه های بانکی از 
طریق اجرای برنامه های عملیاتی مشخص، طراحی کند. 
در دولت های مختلف سیاســت های مسکنی متفاوتی را 
عملیاتی و اجرا کرده ایم که از این موارد می توان به عملیاتی 
ســازی سیاســت زمین شــهری در دهه ۶0، در سیاست 
زمین پاک در دهه 70 و سیاســت واگذاری زمین به انبوه 
سازان در دهه 80 اشاره کرد. این کارشناس مسکن گفت: 
سیاســت واگذاری زمین به مردم و انبوه ســازان را می توان 
جز تجربه های موفق در کشور برشمرد که دولت چهاردهم 
می تواند با استفاده از تجارب حاصل شده، در زمینه مدیریت 
بازار مسکن موفق تر عمل کند. البته در حوزه مسکن می توان 
با استفاده از روش های متنوع دیگری مانند شهرک سازی، 
مسکن مشارکتی، پیش خرید مسکن و… زمینه های خرید 

مسکن برای مستأجران را فراهم کنیم.

میدان در دست بازیگران مسکن؛

قوانین دستوری در بازار اجاره بها شکست خورد
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انتصاب علی باقری به عنوان عضو جدید 
شورای راهبردی روابط خارجی

رهبر انقلاب اســلامی در حکمی آقای دکتر علی باقری را به عضویت در شــورای 
راهبردی روابط خارجی منصوب کردند.به گزارش تجارت نیوز، شورای راهبردی 
روابط خارجی در سال ۱38۶ و با حکم رهبر انقلاب  شکل گرفت.هدف از تشکیل 
این شــورا،کمک به تصمیم گیریهای کلان و جســت و جو از افق های نو در روابط 
خارجی جمهوری اســلامی و بهره مندی از نظرات نخبگان در این عرصه، اســت.

ریاست شورای راهبردی روابط خارجی برعهده آقای دکتر کمال خرازی است.

مقصد جدید پزشکیان اعلام شد؛ 

رئیس جمهوری عازم کازان می شود
شــانزدهمین اجلاس ســران بریکس از ۱ تا 3 آبان ۱403 در شــهر کازان برگزار 
خواهد شد.به گزارش ایسنا، داود میرزاخانی، سرکنسول جمهوری اسلامی ایران 
در کازان، در دیدار با »باکیروف گازینور«، دستیار رئیس جمهوری تاتارستان، در 
خصوص روابط دوجانبه و هماهنگی اجلاس سران بریکس به بحث و تبادل نظر 
پرداخت.شانزدهمین اجلاس سران بریکس از ۱ تا 3 آبان ۱403 با حضور  مسعود 
پزشکیان، رئیس جمهور کشورمان و هیات همراه در شهر کازان برگزار خواهد شد.

معاون امور بین الملل وزارت دفاع: 

 ایران ستاره درخشان
 سپهر فناوری دفاعی دنیاست

معاون امور بین الملل وزارت دفاع خاطرنشان کرد: امروز ایران به ستاره درخشان 
سپهر حوزه علم و دانش و همچنین فناوری دفاعی دنیا تبدیل شده است.

به گزارش آنا، سردار قلندری، معاون امور بین الملل وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای 
مســلح، در خصوص اســتفاده از دیپلماســی علمی و فناوری در وزارت دفاع گفت: 
تعامل و همکاری نزدیکی بین صنعت دفاعی و حوزه های علمی و فناوری مختلف در 
جمهوری اسلامی ایران وجود دارد؛  شبکه بسیار بزرگی از دانشگاه ها، پژوهشگران، 
محققین و اســاتید دانشــگاه  همکار و هم پای تلاشــگران وزارت دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مسلح، علم و دانش خود را در کنار ما آورده و ما شاهد اتفاقات بزرگی در 

حوزه صنعت دفاعی هستیم.
وی با بیان اینکه یکی دیپلماسی دفاعی یاری دهنده حوزه علم و فناوری است،  افزود:  
دیپلماسی دفاعی در رده بالای ارتباطات و سطوح دیپلماسی قرار دارد و کشورهایی 
که در حوزه دیپلماسی دفاعی با هم همکاری دارند برای اشتراک گذاری ظرفیت های 
علمی و دانشی خود اعلام آمادگی کردند؛  به همین دلیل یکی از مهمترین وجوه شعار 
امسال در صنعت دفاعی داشته " اقتدار دانشی و فناورانه " در صنعت دفاعی است.

ســردار قلندری در خصوص میزان تعامل وزارت دفاع با شــرکت های دانش بنیان 
و درخواست دیگر کشورها برای استفاده از دانش شرکت های دانش بنیان ایرانی 
خاطرنشان کرد:  یکی از مهمترین وجوهی که در حوزه دفاعی شاهد بودیم این است 
که صنعت دفاعی نسبت به سایر حوزه های کشور تقریباً هم راستاترین و همراه ترین 

حوزه با بخش دانش و فناوری کشور است. 
معــاون امــور بین الملل وزارت دفاع در تشــریح ایــن موضوع ادامه داد: ما در چند 
سال اخیر به صورت ویژه شاهد گسترش دامنه همکاری وزارت دفاع با بخش های 
دانش بنیان و جوانان دانشمند کشورمان بوده ایم، جوانان دانشمند ما خود از عناصر 
اعتلای اقتدار دفاعی جمهوری اسلامی بوده اند و آنچه که چشم جهانیان را خیره 
کرده است و جهانیان خواهان توسعه این ارتباطات بیش از محصولات دفاعی باشند 
سطح دانش و فناوری جمهوری اسلامی است که علی رغم همه تحریم ها و مشکلاتی 
که تا به امروز وجود داشته است امروز ایران به ستاره درخشان سپهر حوزه علم و 

دانش و همچنین فناوری دفاعی دنیا تبدیل شده است.

بلوای حضور پسر عارف در یک مراسم دولتی
حضور پســر عارف در یک جلســه رســمی دولت، با انتقاداتی از سوی اهالی رسانه 

همراه شده است.
به گزارش خبرآنلاین، حضور پسر محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهوری، 

در جلسه معارفه وزیر صمت با واکنش هایی همراه شده است.
علی اصغر شفیعیان، مدیر مسئول انصاف نیوز، در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: 
»حضور و مداخله وابستگان مسئولان به ویژه آنها که سابقه ی حاشیه سازی هم در 
کارنامه خود دارند در دولت پزشکیان تحمل نخواهد شد. ]ضمنا برای پزشکیان، 
یار باشید، بار نباشید تا بلکه بتوان مشکلات کشور را در میان مدت بهبود بخشید[

کیانوش جهانپور، ســخنگوی اســبق وزارت بهداشت، هم در واکنش به این ماجرا 
نوشــت: »مراقب باشــید، حالا که دامادها رفتند، آقازاده ها بازنگردند...«مصطفی 
داننده، خبرنگار، از دیگر منتقدان حضور عارف در مراسم تودیع وزیر صمت بود. او 
نیز در شبکه اجتماعی ایکس با هشتگ عارف نوشت: »یک مهد کودک در دولت 
بزنید و اینقدر بچه های خودتان را از این جلسه به آن جلسه نبرید.«علی قلهکی، 
فعال رســانه ای نیز در شــبکه اجتماعی ایکس نوشــت: »به یکی از مسئولانِ نظام 
اخیرا گفتم بازتابِ حضورِ آقازاده ها در تشکیلاتِ پدرانشان و بهره برداری از منافعِ 
آنها را در میان مردم دنبال می کنید؟! گفت مهم نیست و جمع بندی این شده که 
برای جلوگیری از نفوذ، بصورت رسمی و غیررسمی آقازاده ها، داماها و عروس ها در 

حوزه ی مسئولیتیِ پدرشان، نقش آفرینیِ جدی کنند!
این معضلِ فاجعه بار که در همه دولت ها، قوا و  نهادهای حاکمیتی، گریبان گیرِ نظام 

شده، فرسنگ ها با شعارِ عدالت خواهیِ ابتدای انقلاب فاصله دارد!«

نگاهداری:

 طرح مرکز پژوهش ها در حمایت از 
خبرنگاران تدوین می  شود

رئیس مرکز پژوهش های مجلس از تهیه طرحی برای حمایت از خبرنگاران خبر داد.
به گزارش آنا، رئیس مرکز پژوهش های مجلس شــورای اســلامی  در مراسم 
تجلیل از خبرنگاران و اصحاب رسانه که روز شنبه در این مرکز برگزار شد، گفت: 
ما در مرکز پژوهش ها با خبرنگاران در حوزه اطلاع رسانی به نوعی همکار هستیم 
و همه روی یک موضوع یعنی واقعیات جامعه کار می کنیم.کار ما تحلیل واقعیات 
و کار شما اطلاع رسانی واقعیات است لذا در صورت تعامل فکری می توان به 
بهترین شــکل برای رفع مشــکلات بهتر جامعه حرکتی رو به جلو داشت.وی 
اظهار کرد: ما سعی می کنیم شرافتمندانه درباره واقعیات کار کنیم و استقلال 
کارشناسی را در پرداختن به واقعیات حفظ کرده و اجازه ندهیم رویکردهای 
مداخله جویانه، مداخله ای در مســیر کار پژوهشــی داشته باشد. شرافت شما 
خبرنگاران نیز در امانت داری خبر است که واقعیات را انعکاس دهید. تلاش 
همه ما باید حفظ منافع ملی و حرکت با قدرت و با شجاعت در راستای پیشرفت 
کشور باشد.نگاهداری همچنین با تاکید بر اینکه مرکز پژوهش ها هیچ گاه به 
دنبال سیاسی کاری نبوده است، گفت: گزارش های مرکز پژوهش ها براساس 
کار کارشناسی و بدون توجه به نگاه سیاسی تهیه می شود در همین راستا مرکز 
پژوهش ها با تمامی دولت ها تعامل حداکثری دارد.رئیس مرکز پژوهش های 
مجلس با اشــاره به دغدغه خبرنگاران برای تهیه طرحی در راســتای حمایت 
از خبرنگاران و سازمان نظام صنفی خبرنگاران گفت که مرکز پژوهش های 
مجلس پیش نویس این طرح را با استفاده از نظرات خبرنگاران برای ارائه به 

مجلس و دولت تهیه می کند.

      خبر کوتاه

روید  اد  

یادمان باشــد آقای پزشکیان در مناظره ها 
صراحتا اشــاره کردند کــه حجم روابط با 
همسایگان محدود اســت و اگر بخواهیم 
نیازمندی های کشــور را پاسخ دهیم حتما 
باید در روابطمان با دیگر کشــور های دنیا 

تجدید نظر کنیم.
به گزارش فرارو، مســعود پزشکیان، رئیس دولت 
چهاردهم، اخیرا در مراســم معارفه وزیر خارجه، 
اولویت بخشی به توسعه تعاملات با همسایگان را 
سیاستی درست و اصولی توصیف کرد و افزود: اگر با 
همین کشور های همسایه بتوانیم روابطی صمیمی 
و منطقی برقرار کنیم بخش قابل توجهی از فشار 
تحریم ها خنثی و کمبود بسیاری از کالا های مورد 

نیاز کشور مرتفع خواهد شد.
مشــکلات معیشــتی مردم در سایه تحریم های 
سیاسی، مدت هاست، به یکی از مسائل مهم کشور 
تبدیل شــده و بســیاری از مردم نیز این مطالبه را 
از دولــت چهاردهم دارند که با رفع تحریم ها این 
مشکلات را حل کند. اکنون و با توجه به سخنان 
اخیر رئیس جمهور این پرسش مطرح شده است 
کــه آیا عملکرد دولت چهاردهم نیز مانند دولت 
ســیزدهم مبتنی بر روابط با کشور های منطقه و 
متحدانی از جمله چین و روســیه خواهد بود و یا 
این نوع روابط یک درمان موقتی و کوتاه مدت تا 
رسیدن به توافقاتی در جهت لغو تحریم ها خواهد 
بود؟ جلال ســاداتیان، دیپلمات پیشین ایران در 
انگلســتان و کارشناس ارشد سیاست خارجی در 
گفتگو با فرارو به این پرسش ها پاسخ داده است:

 باید هر چه سریعتر به بازار های   
 بین المللی متصل شویم 

جلال ساداتیان گفت: این که کشور ما با همسایگان 
در ارتباط باشــد و روابط تجاری و سیاسی داشته 
باشــد در جای خود باارزش اســت. اما ما نیازمند 
روابطی متوازن و مبتنی بر پیشــرفت و توســعه با 
همه دنیا هســتیم. ما صحبت از رشد اقتصادی 8 

درصــدی می کنیم، اما چگونه می خواهیم به این 
عدد برســیم؟ ما باید تولید داشــته باشیم و این 
تولید را هم به دســت کشــور های مختلف جهان 
برسانیم. پس هم باید روابط متوازن داشته باشیم 
هم FATF را با هدف توسعه داد و ستد با جهان برقرار 
کنیم. اکنون که ما با پاکســتان در رابطه هستیم 
و در حال فروش گاز هستیم، پول این صادرات را 
چگونــه بر می گردانیم؟ از طریق صرافی هایی که 
در امارات و دیگر نقاط اطرافمان است. متاسفانه با 
این روش هم بخش زیادی از پول ما کسر می شود. 
در برخی موارد خیلی خاص هم به شکل چمدانی 
پــول هایمــان را می گیریم. با این روش که با همه 
دنیا نمی توانیم مبادله کنیم. شاید این نوع تجارت 
در فضای کوچک کشور های اطرافمان جواب دهد، 

اما با همه دنیا جواب نمی دهد. 
وی افــزود: باید هرچه ســریعتر دسترســی به 
بازار هــای بین المللی پیدا کنیم تا تولیدات مان 
را برای این بازار ها ارســال کنیم. رهبری هم در 

دیــدار اخیــر خود با هیئت دولت بر تولید تاکید 
کردند. تولید ایجاد اشتغال و ایجاد گردش مالی 
در کشــور می کند. ولی این به شــرطی است که 
بتوانید کالا های خود را بفروشید. نه این که فقط 
تولید کنید و انبار شــود. اما آیا بازار کشــور های 
همســایه به تنهایی جوابگوی تامین نیاز های ما 
را می دهــد؟ حالا این تولیدات می تواند فرآورده 
نفتی باشد یا کشاورزی، نانو و غیره. درواقع مسئله 
اصلی این است که بتوانیم پولمان را برگردانیم. 
ما نمی توانیم با همه کشور های دنیا با این روش 
کار کنیم. در نتیجه ما به سیستم مالی دنیا نیاز 
داریم. برخی می گویند ما ارز های خاص خودمان 
را برای معامله برقرار می کنیم. مثلا هند یا چین، 
یــک نــوع ارز را برای خود تعریف کرده اند. ولی 
این ها هم ســقف محدودی دارد، به خصوص که 
می دانیــم بخش زیادی از نقل و انتقالات جهانی 
با دلار و یورو انجام می شــود و در این شــرایط، 
مــا چه حجمی از مبادلات خود را قرار اســت با 

ارز های خاص انجام دهیم؟
حرکت عراقچی در ارتباط با اروپا    

هوشمندانه بود 
دیپلمات پیشــین ایران در انگلستان گفت: ما به 
این ســمت رفته ایم که با روســیه از طریق بانک 
ملی ارزی تعریف کرده و تبادل کنیم، درســت 
اســت که این روشــها، بخش کوچکی از روابط 
تجــاری ما را پوشــش می دهــد، اما همه روابط 
ما را با توجه به گســتردگی کشــور و رسیدن به 
رشــد اقتصادی 8 درصدی هدف گذاری کرده 
ایــم، جواب نمی دهد. ما در بخشــی هم با یوان 
همکاری می کنیم. اما چه بخشی از روابطمان را 
با یورو پوشش می دهیم؟ همه این ها آمار و ارقام 
دقیق می خواهد که باید از گمرکات، اداره آمار و 
امثالهم گرفته شود تا مشخص شود چه حجم از 
این روابط که با ارز های منطقه ای و محلی انجام 
شده را پوشش می دهیم. من از همین حالا پاسخ 

را می گویم: بسیار محدود!
وی افــزود: یادمان باشــد آقای پزشــکیان در 
مناظره ها صراحتا اشــاره کردند که حجم روابط 
با همســایگان محدود اســت و اگــر بخواهیم 
نیازمندی های کشــور را پاسخ دهیم حتما باید 
در روابطمان با دیگر کشور های دنیا تجدید نظر 
کنیــم. همچنین یکی از ظرافت هایی که در کار 
دکتــر عراقچــی دیدم، او اولین ارتباط خود را از 
طریق جوزپ بورل با اروپا برقرار کرد و این، بسیار 
هوشمندانه بود. این حرکت وی هم معنادار است 
و هــم قابــل توجه. ضمن این که انریکه مورا هم 
بــه تهــران آمد. کامالا هریس هم صحبت از این 
کــرده که در صورت پیروزی در انتخابات برجام 
جدیدی را در دســتور کار قرار خواهد داد. اتفاقا 
اینجا همان جایی اســت که ما باید بر آن تکیه 
کــرده و تلاش کنیم همیــن وعده هریس را در 
صــورت پیــروزی وی در انتخابات، بعدها، مورد 

استفاده قرار دهیم.

نماینده پیشین رشت در مجلس، گفت: پزشکیان باید 
پرچم قانون را بالا ببرد و به همه دســتگاه  ها دســتور 
دهــد که هیچ کس اجتهاد نکند و خودســرانه عمل 

نکند تا عدالت اجرا شود.
بــه گزارش ایلنا، غلامعلی جعفــرزاده ایمن آبادی 
نماینده پیشین رشت در مجلس، درباره حادثه قتل 
یک متهم بازداشت شده در یکی از کلانتری های شهر 
لاهیجان و عملکرد دولت در رابطه با این واقعه، گفت: 
حادثه لاهیجان یک شبه ایجاد نشده است. چند وقت 
پیش هم در یکی از کلانتری ها شرق گیلان، سارق 
یــک کابــل را تا صبح به جرثقیل بســتند. این نافی 
تلاش های و زحمات نیروی انتظامی نیســت، نباید 
فرصتی ایجاد شود که خادمین نیروی انتظامی هم 
مورد اتهام قرار گیرند و بر عملکردشان خدشه ای وارد شود اما ریشه مشکل در جای دیگری است.وی افزود: 
مشــکل در جایی اســت  که  ما قانون را زیر پا گذاشــتیم. انتظاری که من از دکتر پزشــکیان دارم و مطمئنم که 
ایشــان خودشــان این برآورد را دارند، این اســت که همه به ســمتی برویم که قانون اصلاح شود و کسی مجری 
قانون نشــود. ما قوه قضاییه داریم، ضابط قضایی ما یعنی نیروی انتظامی موظف اســت شــخصی را که تخلف 
کرده اســت تحویل دســتگاه قضا دهد. ممکن اســت ده ها اتفاق مثل اتفاق آقای موســوی و از این دست افتاده 
باشــد اما صدای آن در نیامده اســت. جعفرزاده در پاســخ به این ســوال که چه اقداماتی از سوی نیروی انتظامی 
می تواند نقش پیشــیگری داشــته باشــد، تصریح کرد: ما به پلیس و تامین امنیت نیاز داریم اینکه شــب در خانه 
آرام می خوابیم، به دلیل این است که پلیس وجود دارد. یک بخشی از پلیس را درگیر چهارتا دانه تار مو کردیم؛ 
سرقت،  دزدی و قاچاق مواد مخدر هم به آن اضافه شد. پلیس حق ندارد توهین کند یا به جامعه خشم و خشونت 
را تزریق کند،  ما هم نتوانستیم فرهنگ پلیس خوب و مقتدر را در کشور ایجاد کنیم. چرا الان دختران ما پلیس 
را می بینند وحشت می کنند. یک روزی پلیس مرجع امنیت زنان ما بود اما امروز که پلیس را می ببینند، وحشت 
می کنند. وی در پاســخ به این پرســش که ســرعت عملکرد مجموع دســتگاه ذی صلاح در این جریان را چطور 
ارزیابی می کنید؟ گفت: کند بود. عزل رییس پاسگاه دردی را دوا نمی کند.این نماینده پیشین مجلس در رابطه 
با اقدامات لازم برای جلوگیری از تکرار چنین وقایعی، گفت:  ما باید به ســمت قانون  گرایی برویم یعنی هرچه 
قانون می گوید. کسی به خودش اجازه ندهد، مجری قانون شود؛ قوه قضاییه یعنی مجری قانون. الان جای آقای 
اژه ای را خالی می بینم و دادستان باید ورود کند. می گویند خشم آن  افسران را گرفته است، اشتباه کردند خشم 
گرفتتشان، چون خشمگین شدند باید آن جور عمل کنند. فیلم هایی که منتشر شد بسیار ناراحت   کننده  است. 
از  آقای پزشــکیان انتظار داریم که خودشــان به عنوان الگو که قطعا اینطوری اســت، عمل کنند و خودش پرچم 
قانون را بالا ببرد و به همه دســتگاه  ها دســتور دهد که هیچ کس اجتهاد نکند و خودســرانه عمل نکند تا عدالت 

اجرا شود. همه باید با تکیه بر قانون باشیم.

نماینده پیشــین مجلس شــورای اسلامی، گفت: جز 
وفــای بــه عهد و درک شــرایط پیچیده امروز جامعه 
نمی توانــد تضمینی برای اســتمرار وفاق ملی وجود 

داشته باشد. 
به گزارش ایلنا، علی تاجرنیا نماینده پیشین مجلس 
شــورای اســلامی، در رابطه با شعار وفاق ملی دولت 
چهاردهم و همکاری ســایر ارکان حاکمیت با شعار 
دولت، گفت: موضوع وفاق ملی که پیش از انتخابات 
مطرح شــد، یک دریاست که برای تمام جریان های 
سیاسی داخل نظام معنادار بود، به جز اقلیت تندرویی 
که این نوع نگاه را برنمی تابیدند. موضوع این اســت 
کــه چقدر مجموعه های مختلف به این وفاق وفادار 
هستند. طرح این موضوع حسن نیت دولت را نشان 
می دهد که البته مجلس هم در مجموع پاسخ مثبتی به این نوع نگاه داد. رای کامل نشان دهنده، همین وفاق 
ملی اســت.وی با بیان اینکه ما در یک مرحله خاص و اجرایی کشــور قرار داریم، گفت: مهم هســت که ســایر 
ارکان نظام هم به این موضوع تن دهند. اصلی ترین مســئله جامعه، کارآمدی ســاختار اجرایی کشــور است که 
باید تحقق پیدا کند. جز وفای به عهد و درک شــرایط پیچیده امروز جامعه نمی تواند تضمینی برای اســتمرار 
وفاق ملی وجود داشته باشد. مهم این است که همگان به این درک برسند، در مرحله عمل هم بر آن نگاه های 
بخشــی و محدود فائق آیند و با وفاق ملی در اجرا همراهی کنند. ما باید یادمان باشــد که مجموعه حاکمیت 
فقط قوه مجریه نیست.تاجرنیا در پاسخ به این پرسش که دولت در ادامه فعالیت های خود باید چه اقداماتی 
را انجام دهد تا عمر وفاق ملی تا پایان دولت ادامه پیدا کند، گفت: دولت گام خود را برای وفاق ملی برداشته 
است. در کابینه ای که آقای پزشکیان تشکیل دادند، جهت گیری های وفاق و اصل این وفاق ملی کاملًا مشهود 
است. اتفاقا از نظر من سایر ارکان چه ارکان انتخابی و چه ارکان انتصابی و مجموعه هایی که در عرصه قدرت 
تاثیرگذار هستند، بایستی از این به بعد حسن نیت خود را نشان دهند. طبیعتاً دولت هم در اجرا همین مسیری 
که در تعیین کابینه انتخاب کرده است را در مدیریت های کلان و میانی ادامه خواهد داد. این موضوع مربوط 
به جهت گیری رئیس جمهور است و مهم این است که این ها با پاسخ های مثبت از سایر ارکان یک هم افزایی 
ایجاد کنند و ان شاالله گره گشایی از کار مردم و کشور اتفاق بیفتد.وی ادامه داد: بنابراین مردم آمادگی وفاق را 
دارند، مهم آن است که این پالس هایی که در جریان سیاسی ارکان حاکمیت داده می شود، فضای امید را در 
دل مردم زنده کند. هرچه تعامل میان نهادهای حاکمیت بیشتر باشد و منجر به کارآمدی شود، طبیعتاً امید 
مردم بیشتر خواهد شد. به نظر من امکان مشارکت آن ها در خیلی از مسائل و مشکلات شکل خواهد گرفت. 
ما جلوه هایی از مشــارکت مردم را در طول جنگ دیدیم که چقدر مردم به کمک دولت آمدند. در زمانی که 
دولت نیازمند حضور آن ها باشــد، این اتفاق می تواند مجدداً تکرار شــود. لذا خیلی مهم هســت که قوای کشور 

چگونه عمل کنند تا همچنان امید را در دل مردم زنده نگه دارند.

جعفرزاده در خصوص حادثه لاهیجان تشریح کرد

باید   پزشکیان 
پرچم قانون را بالا ببرد

تاجرنیا نماینده پیشین مجلس:

وفای به عهد، تنها تضمین استمرار 
وفاق ملی است

      روزنه

ی
یر

صو
ش ت

زار
      گ

   به گزارش روســیاالیوم،      

رسانه های اسرائیلی گزارش دادند 
که یک حادثه امنیتی ســخت برای 

نیروهای این رژیم در اردوگاه 
جنیــن در کرانه باختری رخ داده 

است.

 به گزارش وفا، منابع منابع امنیتی 
 

فلسطینی گزارش دادند که نیروهای 
اشغالگر رژیم صهیونیستی 

روزشنبه تعدادی از شهروندان در 
شهر الخلیل واقع در کرانه باختری را 

دستگیر کردند.

سیاست خارجی دولت چهاردهم چه تفاوتی با دولت سیزدهم خواهد داشت؟ 

تامین نیاز کشور منوط به روابط با دنیاست
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با حکم وزیر نیرو؛

 معاون مالی، حقوقی و مجلس
 وزارت نیرو منصوب شد

 با حکم وزیر نیرو، »مجتبی توانگر« به  عنوان معاون مالی، حقوقی و مجلس 
وزارت نیرو منصوب شد.

از وزارت نیرو، "»عباس علی آبادی« در متن حکمی انتصاب مجتبی توانگر 
آورده است: با عنایت به مراتب تعهد، شایستگی و سوابق ارزشمند جنابعالی، 
به موجب این حکم به عنوان معاون مالی، حقوقی و مجلس منصوب می شوید.

در ادامه وزیر نیرو تاکید کرده اســت: انتظار می رود با همکاری واحدهای 
ستادی، شرکت های مادرتخصصی و زیر مجموعه و با تعامل سازنده با قوای 
مقننه و قضائیه و ســایر وزارتخانه ها و ســازمان های مرتبط و در چارچوب 
برنامه هــای دولــت چهاردهم، در انجام وظایف و تحقق اهداف و برنامه های 
وزارت نیــرو اهتمــام لازم را مبذول دارید.مجتبی توانگر،نماینده تهران در 
یازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی و دانش آموخته اقتصاد انرژی است 
که سوابقی مانند ریاست کمیته اقتصاد انرژی و اقتصاد دیجیتال مجلس، 
عضویت در هیات امنای صندوق نوآوری و شکوفایی، عضویت در شورای عالی 
راهبری فناوری و تولیدات دانش بنیان و عضویت شورای عالی بورس و اوراق 

بهادار را در کارنامه خود دارد.

 امید به آینده ای روشن 
برای صنعت نفت و گاز ایران

یک کارشــناس حوزه انرژی گفت: برنامه های وزیر نفت با توجه به شــرایط 
فعلی کشور و نیازهای صنعت نفت و گاز، بسیار جامع و متوازن است. اجرای 
صحیح و به موقع این برنامه ها می تواند به تقویت جایگاه ایران در بازار جهانی 

نفت و گاز و افزایش توان اقتصادی کشور منجر شود.
امین کاوه   با اشــاره به برنامه های وزیر نفت برای افزایش تولید نفت و گاز 
گفت: یکی از اولویت های کلیدی که وزیر نفت به درستی به آن پرداخته، 
افزایش ظرفیت تولید است. این اقدام می تواند به تامین نیازهای داخلی و 
همچنین تقویت صادرات کمک کند و در نتیجه، باعث افزایش درآمدهای 

ارزی کشور شود.
وی افزود: یکی دیگر از محورهای مهم برنامه وزیر، توجه به سرمایه گذاری 
در زیرساخت های نفت و گاز است. توسعه میادین جدید و نوسازی تجهیزات 
و تاسیســات موجود، از جمله اقداماتی اســت که می تواند به بهبود عملکرد 
این صنعت و بهره وری بیشتر منابع منجر شود.این کارشناس حوزه انرژی 
همچنین بر ضرورت افزایش تعاملات بین المللی در حوزه نفت و گاز تاکید 
کرد و گفت: وزیر نفت در برنامه های خود بر گسترش همکاری با کشورهای 
همسایه و جذب سرمایه گذاری های خارجی تاکید دارد. این رویکرد می تواند 
به انتقال تکنولوژی های نوین و افزایش بهره وری در صنعت نفت کشور کمک 
شایانی کند.کاوه همچنین به اهمیت توجه به مسائل زیست محیطی و توسعه 
انرژی های تجدیدپذیر اشاره کرد و گفت: توجه به محیط زیست و کاهش 
آلاینده ها باید جزو اولویت های اصلی باشد. وزیر نفت به درستی این موضوع 
را در برنامه های خود مورد توجه قرار داده و تلاش برای توسعه انرژی های 
تجدیدپذیر می تواند گامی بلند در راستای پایداری زیست محیطی کشور 
باشــد.وی همچنیــن از لزوم همــکاری و هماهنگی میان تمامی نهادهای 
مرتبط برای تحقق این برنامه ها سخن گفت و خاطرنشان کرد: حمایت از 
سیاست های وزیر نفت، به عنوان یک هدف ملی، باید در دستور کار قرار گیرد.

این کارشــناس حوزه انرژی همچنین درباره انتصاب عظیمی فر به عنوان 
مدیرعامل جدید شرکت پالایش و پخش فرآورده های نفتی از سوی وزیر 
نفت، گفت: شایسته گزینی و جوان گرایی، می تواند تحول تازه ای در صنعت 
نفت جاری کند. بی شک دانش، تجربه و انگیزه جوانی به انجام اقدام های 
پیشران و دانش بنیان در صنعت حساس پالایش و پخش کشور منجر خواهد 
شد.به گفته کاوه با رویکرد مدیریتی نوین و استفاده از تکنولوژی های روز 
دنیا، می توان فرآیندهای کاری را در شرکت پالایش و پخش بهبود بخشید. 
رویکرد فعلی مدیریت، بر مبنای استفاده از داده ها و تحلیل های پیشرفته 
برای تصمیم گیری های استراتژیک است که این موضوع می تواند به افزایش 

بهره وری و کاهش هزینه های عملیاتی منجر شود.

 رکوردشکنی ایران 
در نصب تجهیزات سنگین

در یک دستاورد چشمگیر که نشان از توانمندی و نوآوری مهندسان ایرانی 
دارد، هلدینگ تخصصی دریایی قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء )ص( موفق 
به ثبت رکوردی جهانی در نصب تجهیزات فوق سنگین شد. این عملیات 
پیچیــده کــه در کارخانه فولاد کرمان انجام گرفت، نه تنها مرزهای فنی را 
جابجا کرد، بلکه نمادی از شــعار "ما می توانیم" در عرصه صنعت و اقتصاد 

کشور به شمار می رود.
 ســید مسعود حســینی، مدیرعامل هلدینگ تخصصی دریایی قرارگاه 
ســازندگی خاتم الانبیاء )ص(، اظهار کرد: در شــرایطی که تحریم های 
ظالمانه، دسترســی به تجهیزات پیشــرفته خارجی را محدود کرده بود، 
مهندســان مــا با تکیه بر دانش بومــی و نوآوری، موفق به انجام عملیات 
باربرداری تجهیزاتی با وزن 470 تن و ارتفاع 50 متر شدند.وی افزود: با 
استفاده از روش تاندم لیفت نامتقارن و بهره گیری همزمان از سه جرثقیل 
عظیم 700، ۱250 و 450 تنی، این پروژه در مدت زمان رکوردشــکن 
۶ ســاعت به اتمام رســید. این در حالی اســت که استاندارد جهانی برای 

چنین عملیاتی، حدود ۱2 ساعت است.
مدیرعامل هلدینگ تخصصی دریایی قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء )ص( با 
بیان اینکه از سال ۱3۹0 تاکنون، بیش از ۱0 هزار قطعه تجهیزات سنگین و 
فوق سنگین با وزنی بالغ بر 23۶ هزار تن در پروژه های صنعتی و پالایشگاهی 
کشــور توســط این مجموعه باربرداری شده است. این امر نه تنها وابستگی 
به شرکت های خارجی را از بین برده، بلکه ایران را به یکی از پیشتازان این 
عرصه در سطح جهانی تبدیل کرده است، گفت: این دستاورد مهم، علاوه 
بر اثبات توانمندی مهندســی ایران، می تواند تأثیر قابل توجهی بر اقتصاد 
کشور داشته باشد. صرفه جویی ارزی، اشتغال زایی برای نیروهای متخصص 
داخلی و امکان صدور خدمات فنی-مهندسی به کشورهای منطقه، از جمله 

پیامدهای مثبت این موفقیت به شمار می رود.
حســینی تأکیــد کرد: این دســتاورد نشــان می دهد که بــا وجود تمام 
محدودیت هــا، متخصصــان ایرانی قادرند با تکیه بر دانش و خلاقیت خود، 
راهکارهای نوآورانه ای برای غلبه بر چالش های فنی و اقتصادی ارائه دهند. 
از منظر اقتصادی، این موفقیت می تواند نقطه عطفی در توســعه صنعتی 
کشور باشد. توانایی نصب تجهیزات فوق سنگین با استفاده از فناوری بومی، 
نه تنها هزینه های اجرای پروژه های بزرگ صنعتی را کاهش می دهد، بلکه 
سرعت پیشرفت این پروژه ها را نیز افزایش می دهد. این امر می تواند به رشد 

اقتصادی کشور، خصوصاً در بخش صنعت، کمک شایانی کند.

    روزنه

نفت    و انرژی

وزیــر نیرو با بیان اینکــه وزارت نیرو در دولت 
چهاردهم متعهد به اجرای برنامه هفتم توسعه 
اســت، افزود: حل چالش های صنعت آب و برق 
نیازمند وفاق ملی و تعامل همه جانبه وزارت نیرو 
با سایر دستگاه های دولتی و فرادولتی است که  
امیدواریم با حمایت ویژه رئیس جمهور محترم 

در تحقق این مهم موفق باشیم.
 عباس علی آبادی در آئین تکریم و معارفه وزرای نیرو 
دولت های سیزدهم و چهاردهم که با حضور علی اکبر 
محرابیان و محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهور 
برگزار شــد، ضمن تشــکر از مقام معظم رهبری برای 
حمایت های مســتمر از تمامی دولت ها به ویژه دولت 
سیزدهم گفت: آب و برق دو عنصر حیاتی زندگی جوامع 
بشری محسوب می شود و وزارت نیرو به عنوان متولی 
تأمیــن این دو عنصر حیاتی وظایف مهمی را در قبال 

مردم ایران بر عهده دارد.
وزیر نیرو با اشــاره به اینکه پس از انقلاب اســلامی 
پیشــرفت های ارزشمندی در دو صنعت آب و برق در 
کشور محقق شده است، ادامه داد: در دهه های گذشته 
چه در صنعت آب و چه در صنعت برق جوانان و مهندسان 
ایرانی پیشرفت های چشمگیری داشته اند و شرایط این 
دو صنعــت به لحــاظ بهره مندی از فناوری های نوین 
مثبت ارزیابی می شــود.علی آبادی اضافه کرد: وزارت 
نیــرو در دوره جدید، خــود را متعهد به اجرای برنامه 
هفتم توسعه می داند و بر اساس برنامه ریزی های صورت 

گرفته متعهد هستیم متناسب با آنچه که قانون بر ما 
تکلیف کرده است تا پایان دوره نسبت به رفع ناترازی ها 

چه در بخش آب و چه در بخش برق اقدام کنیم.
وی بــا تأکیــد بر صداقت، تعهد کاری و اخلاق مداری 
در اجرای وظایف و تعهدات در قبال ملت بزرگ ایران 
خاطرنشــان کرد: از تمامی همکارانم در صنعت آب و 
برق می خواهم تمام توان و انرژی خود را بر روی اصل 
کارها متمرکز کنند و با بهره گیری حداکثری از ظرفیت 
شرکت های دانش بنیان به دنبال حل چالش های آب 

و برق کشور باشند.
علی آبادی با دعوت از جامعه دانشــگاهی کشور برای 
عرضه ایده ها و نوآوری های خود به منظور کمک به حل 
مشکلات آب و برق کشور ادامه داد: در دوره جدید تلاش 
می کنیم ضمن هماهنگی کامل با ســایر دستگاه های 
دولتی، قوه قضائیه و مقننه نهایت تلاش خود را برای 
پیشبرد طرح و برنامه های آب و برق کشور منطبق بر 

برنامه هفتم توسعه بکار بگیریم.
وزیر نیرو با بیان اینکه لازم است تا پایان برنامه هفتم 

توســعه به ظرفیت تولید برق کشــور 35 هزار مگاوات 
افزوده شود، اضافه کرد: در حال حاضر ظرفیت منصوبه 
نیروگاه های کشور ۹2 هزار مگاوات است که باید این 

رقم را به ۱24 هزار مگاوات برسانیم.
عضــو کابینه دولت چهاردهــم در خصوص ضرورت 
توسعه انرژی های تجدیدپذیر نیز اظهار کرد: در حال 
حاضر ظرفیت منصوبه انرژی های تجدیدپذیر کشــور 
۱۱۶3 مگاوات اســت که بر اســاس برنامه ریزی ها و 
تکالیــف قانونــی این رقم را باید بــه ۱2 هزار مگاوات 
برســانیم.وی با بیان اینکه راندمان نیروگاه های کشور 
در حــال حاضر 3۹ درصد اســت، افزود: برنامه ریزی 
ویــژه ای را برای ارتقای راندمان نیروگاه های کشــور 
به 44 درصد در دســتور کار قرار می دهیم که شــامل 
نوســازی نیروگاه های فرسوده و احداث نیروگاه های 
مــدرن خواهد بود.علی آبادی با تأکید بر اینکه تحقق 
همــه این اهداف به حمایت های ویژه دولت و مجلس 
نیاز دارد، خاطر نشــان کرد: سیاست گذاری برای رفع 
ناترازی برق و بهبود محیط کسب و کار این صنعت و 
افزایش رقابت پذیری با مشــارکت بخش خصوصی و 
مردم از مهم ترین سیاســت های وزارت نیرو در بخش 
برق است.وزیر نیرو اضافه کرد: پرداخت بدهی بانک ها 
و سرمایه گذاران در کنار جذاب کردن محیط اقتصادی 
صنعت برق و اصلاح ســاختار اقتصادی این صنعت از 
دیگر برنامه هایی است که وزارت نیرو در دولت جدید 

پیگیری خواهد کرد.

وزیر نیرو:

وزارت نیرو متعهد به اجرای برنامه هفتم توسعه است

میزان فروش برق نیروگاه های خصوصی در آخرین روز کاری هفته 
گذشــته به 8۶ درصد رســید که نســبت به روز قبل آن رشد ۱30 

درصدی داشته است.
 از ابتدای معاملات شرکت های توزیع در تابلوی برق بورس انرژی از 
ابتدای هفته گذشته تا چهارشنبه 7 شهریورماه، تعداد 28 نیروگاه 
دولتی و 3۶ نیروگاه خصوصی مشغول عرضه برق بوده اند و در این 
مدت در مجموع ۶۶24 معامله توســط 3۹ شــرکت توزیع نیروی 
برق رقم خورد.همچنین حجم معاملات روزانه در هفته گذشــته 
به ۶8 میلیون و 7۶۱ هزار و ۶۶7 مگاوات ساعت با متوسط قیمت 

۱۱۹۱ ریــال، حداقــل نــرخ 850 ریال و نرخ معاملات به حداکثر 
قیمت ۱3۹0 ریال رســید.در روز چهارشنبه 7 شهریورماه کمینه 
قیمــت بــازار بورس برای هر کیلووات ســاعت برق به ۱۱87 ریال 
رســید که نســبت به روز قبل رشد 7 درصدی را تجربه کرده است. 
حداکثر قیمت نیز با کاهش ۱۱ درصدی به ۱22۱ ریال رسید. در 
روز 7 شــهریورماه درصد ظرفیت فروش نیروگاه های خصوصی از 
کل به 8۶ درصد رسید که نسبت به روز قبل با رشد ۱30 درصدی 
همراه شد.در معاملات هفته قبل نیروگاه های دولتی با 34 میلیون 
و 725 هزار و 8۶8 مگاوات ساعت، سهم 5۱ درصدی از فروش را 

به خود اختصاص دادند. از سوی دیگر نیز نیروگاه های خصوصی با 
33 میلیون و 732 هزار و 7۹2 مگاوات ساعت، سهم 4۹ درصدی 
از فروش داشــتند.از طرفی در نخستین سه شنبه شهریورماه برابر 
یک میلیون و 4۱۱ هزار کیلووات ساعت برق آزاد با مجموع ارزش 
ریالــی بالغ بــر ۶7.۶ میلیارد ریال از تابلو فیزیکی برق آزاد بورس 
انرژی ایران معامله شد.همچنین در این روز بالغ بر یک میلیارد و 
5۹ میلیون کیلووات ساعت برق سلف با مجموع ارزش ریالی برابر 
هــزار و 25۹ میلیــارد ریال در بار پایه های روزانه، هفتگی و ماهانه 

در تابلو بازار مشتقه برق بورس انرژی ایران به فروش رفت.

رشد 13۰ درصدی فروش برق نیروگاه های خصوصی در بورس انرژی

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان آذربایجان غربی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت شهرستان میاندوآب

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
 )موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه(

هیئت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان میاندوآب به شرح زیر تصرفات 
مفروزی و مالکانه اشخاص را تأیید و به جهت عدم دسترسی به مالکین مقرر شده است پس از نشر 
آگهی سند مالکیت رسمی صادر و تسلیم گردد و علیهذا در اجرای ماده ۳ قانون مذکور و آئین نامه 
اجرائی آن مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع مالکین مشاعی و سایر صاحبان حقوق آگهی 
می شود و چنانچه اشخاص اعتراضی داشته باشند حداکثر ظرف مدت دو ماه از تاریخ انتشار اولین آگهی 
اعتراض کتبی خود را مستقیمٱ به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان میاندوآب تسلیم نموده و باید 
یک ماه پس از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان میاندوآب ، دادخواست خود 
را به مراجع ذیصلاح قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در غیر این صورت سند مالکیت مورد تقاضای 
متصرف بر اساس مدلول رأی صادره در حدود و مقررات صادر خواهد شد و صدور سند مالکیت جدید 

مانع مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود .
۱ - رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۱۳۰۰۶۰۰۷۸۳۲

 مورخ ۱۴۰۳.۰۵.۰۳ تقاضای آقای همایون مقدم فرزند فرهاد مبنی بر صدور سند مالکیت ششدانگ 
یک باب ساختمان قسمتی از پلاک ۲۸۲۹ فرعی از یک - اصلی بخش ۱۴ مراغه حوزه ثبتی میاندوآب 
واقع در میاندو آب خریداری شده از سهمی آقای جمشید محمدوند به شماره پرونده ۲۴۷۴ - ۱۴۰۲ 
هیات بمساحت ۹۷.۰۴ متر مربع که برای آن پلاک ۳۰۸۷۷ فرعی تعیین گردیده است . م . الف ۲۶ ک

تاریخ انتشار نوبت اول شنبه ۱۴۰۳/۰۵/۲۷ تاریخ انتشار نوبت دوم - یکشنبه ۱۴۰۳/۰۶/۱۱
سعید سیفی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان میاندوآب

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کهگیلویه و بویراحمد 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک دنا 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
 و ساختمانهای فاقد سند رسمی

  آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۲۰۰۰۴۰۰۰۸۷۴ هیات اول دوم/ موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتى حوزه ثبت ملک دنا تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای / خانم کتا عباسی تل 
گاوی فرزند عباسقلی بشماره شناسنامه ۲۰۸ صادره از سی سخت در یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۴۴۴۸/۹۰ متر 
مربع پلاک فرعی ۱۳۶۵ از اصلی ۵۹۱ مفروز و مجزی شده از پلاک فرعی از اصلی قطعه واقع در کریک خریداری از مالک 
رسمی آقای خانم امرالله حسینی محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند.  بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۵/۲۷  تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۳/۰۶/۱۱

اصغر حسن زاده نصر آباد علیا رئیس اسناد و املاک دنا 

 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کهگیلویه و بویراحمد
 اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک دنا 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
 و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۲۰۰۰۴۰۰۰۸۷۱ هیات اول دوم/ موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک دنا تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای خانم/ سید هدایت اله 
کشاورز فرزند خیراله بشماره شناسنامه ۲۹۶ صادره از در یک قطعه باغ به مساحت ۹۲۵/۷۱ متر مربع پلاک فرعی ۲۶۵۳ از 
اصلی ۴۴۱ مفروز و مجزی شده از پلاک فرعی از اصلی قطعه واقع در سی سخت خریداری از مالک رسمی آقای خانم/ 
اسحاق موسایی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد.
 تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۵/۲۷ تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۳/۰۶/۱۱

 اصغر حسن زاده نصرآباد علیا رئیس ثبت اسناد و املا ک دنا

» آگهي موضوع ماده 3قانون و ماده13 آئین نامه قانون تعیین تكلیف 
وضعیت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي«

برابر راي شماره ۱۴۰۳۶۰۳۱۸۰۱۵۰۰۲۹۴۹-۱۴۰۳/۰۵/۰۳ هیات اول موضوع قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 
فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك خمام تصرفات مالكانه و بلامعارض متقاضي آقاي وحید بازیار اشکیکی فرزند ابراهیم 
به شماره شناسنامه ۵۱۸۰۰۱۵۱۰۳ صادره از خمام درشش دانگ یک باب خانه ومحوطه به مساحت ۲۴۷.۸۱ مترمربع در پلاك ۷۱۲ 
فرعي از ۲۳ اصلي مفروز ومجزی شده از پلاک ۴۵ فرعی از ۲۳ اصلی بخش ۵گیلان واقع در اشکیک خیابان هاشمی خیابان خاتم الانبیاء 
خریداري از مالك رسمي ورثه مرحوم ابراهیم بازیار محرز گردیده است. .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ انتشار اولین اگهي 
به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یك ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به 
مرجع قضائي تقدیم نمایند بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول :۱۴۰۳/۰۵/۲۷ ونوبت دوم:۱۴۰۳/۰۶/۱۱
سجاد عاشری- رئیس ثبت اسناد واملاک

آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد رهنی(
به موجب پرونده اجرائی کلاسه ۱۴۰۳۰۰۰۱۶ علیه آقایان مهدی طاهری فرزند محمد علی 

به شماره ملی ۰۸۵۸۶۸۴۸۴۵ مقیم رشت خیابان بیستون خیابان صفاری پارک کسمایی کوچه ۱۱ 
انتهای کوچه ساختمان آروین طبقه ۲ واحد ۳ )به عنوان وام گیرنده (و کوروش انوشه فرزند ناصر به 
شماره ملی ۲۵۹۳۰۲۲۷۳۶ مقیم رشت پل جانبازان خیابان نوبهار کوچه بهار ۱ منزل شخصی ) به 
عنوان راهن ( مورد وثیقه شش دانگ یک قطعه خانه مشتمل بر محوطه نوع ملک طلق به پلاک ثبتی 
۸۸۳ فرعی از ۷ اصلی . مفروز و مجزا شده از ۱۳۴ فرعی از اصلی مذکور، واقع در بخش ۲۲ ناحیه 
۵۵ حوزه ثبت ملک صومعه سرا استان گیلان به مساحت ۸۲۳ متر مربع طبق سند رهنی به شماره 
۱۳۳۵۳۰ مورخ ۱۴۰۲/۱۱/۱۴ دفترخانه اسناد رسمی شماره ۵۳ شهر رشت استان گیلان در قبال مبلغ 
۵۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال در رهن آقای عباس یعقوبی چوبری فرزند اکبر به شماره ملی ۵۶۹۹۰۲۶۶۴۹ 
مقیم رشت گلسار خیابان ۱۹۲ کوچه ۱۰ ساختمان پوریا ۵ واحد ۵ طبقه ۵ قرار داده که به دلیل عدم 
پرداخت منجر به تشکیل پرونده اجرائی در اداره اجرای اسناد رسمی رشت گردید که پس از نیابت اجرای 
به واحد اجرای اسناد رسمی صومعه سرا منجر به تشکیل پرونده به کلاسه ۱۴۰۳۰۰۰۱۶ فوق گردیده 
و ششدانگ پلاک فوق در قبال مطالبات بستانکار و حقوق دولتی بشرح ذیل از طریق مزایده بفروش می 
رسد حدود اربعه ملکه شمالا درب و دیواریست بطول )۱۴/۱۵( چهارده متر و پانزده سانتیمتر به خیابان 
شرقا در سه قسمت اول دیواریست بطول )۲۵/۲۸( بیست و پنج متر و بیست و هشت سانتیمتر به شماره 
باقیمانده یکصد و سی و چهار فرعی از هفت اصلی دوم دیواریست بطول ۱۲/۳۳( دوازده متر و سی و سه 
سانتیمتر به شماره باقیمانده یکصد و سی و چهار فرعی از هفت اصلی سوم دیواریست بطول )۹۵ / ۱۶( 
شانزده متر و نود و پنج سانتیمتر به شماره باقیمانده یکصد و سی و چهار فرعی از هفت اصلی جنوبا در دو 
قسمت اول دیواریست بطول )۸/۱۳( هشت متر و سیزده سانتیمتر به شماره باقیمانده یکصد و سی و چهار 
فرعی از هفت اصلی دوم دیواریست بطول )۴/۲۸( چهار متر و بیست و هشت سانتیمتر به شماره باقیمانده 
یکصد و سی و چهار فرعی از هفت اصلی غربا در هشت قسمت اول دیواریست بطول )۶/۸۳( شش متر 
و هشتاد و سه سانتیمتر به شماره باقیمانده یکصد و سی و چهار فرعی از هفت اصلی دوم دیواریست 
بطول )۵/۵۵( پنج متر و پنجاه و پنج سانتیمتر به شماره باقیمانده یکصد و سی و چهار فرعی از هفت 
اصلی سوم دیواریست بطول )۹/۵۸( نه متر و پنجاه و هشت سانتیمتر به شماره باقیمانده یکصد و سی و 
چهار فرعی از هفت اصلی چهارم دیواریست بطول )۳/۶۶( سه متر و شصت و شش سانتیمتر به شماره 
باقیمانده یکصد و سی و چهار فرعی از هفت اصلی پنجم دیواریست بطول )۴/۰۲( چهار متر و دو سانتیمتر 
به شماره باقیمانده یکصد و سی و چهار فرعی از هفت اصلی ششم دیواریست بطول )۷/۷۹( هفت متر و 
هفتاد و نه سانتیمتر به شماره باقیمانده یکصد و سی و چهار فرعی از هفت اصلی هفتم دیواریست بطول 
)۲۰/۸۵( بیست متر و هشتاد و پنج سانتیمتر به شماره باقیمانده یکصد و سی و چهار فرعی از هفت 
اصلی هشتم دیواریست بطول )۲/۴۲(  دو متر و چهل و دو سانتیمتر به شماره باقیمانده یکصد و سی و 
چهار فرعی از هفت اصلی  توصیف اجمالی و مشخصات فنی ملک برابر گزارش هیات کارشناسان رسمی 
دادگستری محل وقوع ملک به نشانی صومعه سرا - بخش تولم - روستای نوخاله اکبری . خیابان حضرت 
ابوالفضل با مختصات ۳۶۷۲۴۸E=X و ۴۱۳۶۲۲۳N=Y ملک تعرفه شده با عرصه به مساحت حدودا 
۸۳۳ متر مربع )بر اساس سند مالکیت( که طبق فرم الف ۲-۳ کارشناسی فنی )تعیین حدود وضعیت ) 
بنیاد مسکن انقلاب اسلامی شهرستان صومعه سرا مساحت ۴۸/۸۵ متر مربع از آن در کاربری معبر ۱۶ 
متری واقع است محصور با دیوار بلوک سیمانی ) بخش از دیوار سرامیک کاری شده( دارای یک درب 
فلزی آدم رو و یک درب کرکره ای ریموت ماشین رو کف حیاط موزائیک طرح رنگی ، دارای دوربین 
مدار بسته، سیستم تصفیه آب یک حلقه چاه آب با پمپ و تاسیسات مربوطه میباشد و در محوطه 
تعدادی درخت مثمر و گل و درختچه تزئینی موجود است اعیانی های موجود بر روی عرصه یک باب 
ساختمان ویلایی بر روی کرسی با اسکلت بتنی به مساحت تقریبی ۱۱۰ متر مربع با قدمت حدودا ۵ 
سال با نمای سنگ ، بام شیروانی ، درب ضد سرقت ، کف سرامیک طرح چوب ، دیوارها با پوشش کاغذ 
دیواری ، سقف کناف با هالوژن، پننجره ها upvc دو جداره دربهای داخلی چوبی ، مشتمل بر آشپزخانه 
این دارای کابینت MDF پذیرائی دو اطاق خواب دارای کمد ( که یک خواب مستر است(، سرویس 
بهداشتی ایرانی و فرنگی و تراس در حد جنوب میباشد. سیستم گرمایش ساختمان پکیج و سرمایش 
کولر اسپلیت است و ساختمان در دست بهره برداری می باشد. در مجاورت حد شرقی ساختمان پارکینگ 
سر پوشیده با اعضای قوطی فلزی و بام شیروانی به مساحت ۱۵ متر مربع سایبان قوسی با اعضای قوطی 
فلزی با پوشش ورقهای رنگی به مساحت تقریبی ۳۰ متر مربع و یک باب انباری با بلوک سیمانی ( نیمه 
کاره( اداث شده است.ملک دارای انشعابات آب ، برق و گاز است. بر اساس تصویر مستند ارائه شده، برای 
پلاک ثبتی موصوف پروانه ساختمانی به شماره ۱۲۰۲۰۱۰۳۳۲ مورخ ۹۶/۰۶/۰۶ از دهیاری نوخاله 
اکبری صادر شده ، لیکن مستندی برای پایانکار ارائه نگردید )فاقد پایانکار میباشد.(بر اساس فرم الف 
۲-۳ کارشناس فنی )تعیین حدود و وضعیت( بنیاد مسکن انقلاب اسلامی شهرستان صومعه سرا شماره 
۱۴۰۳۰۰۳۸۹۳۲۲۸/۴۳۰۱۷۳ مورخ ۱۴۰۳/۰۳/۳۰ )با کدرهگیری ۱۷۱۷۶۶۲۱۴۵۵۸۶۰( برای کابری 
ملک معبر به متراژ ۴۸/۸۵ متر مربع مسکونی - مسکونی به متراژ ۴۰۰ متر مربع و ملک کشاورزی و 
زراعی - باغات به متراژ ۳۷۳/۶۵متر مربع اعلام شده است. شش دانگ عرصه و اعیان پلاک ثبتی مذکور 
جمعا به مبلغ ۶۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰  ریال تعیین و ارزیابی و بهای آن قطعیت یافته و از طریق مزایده در روز 
دوشنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۶/۲۶ از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر در شعبه اجرای اسنادرسمی اداره ثبت اسناد و 
املاک صومعه سرا واقع در صومعه سرا میدان امام حسین )ع( - زیبا شهر - جنب درمانگاه تخصصی امام 
. خمینی )ره( اداره ثبت اسناد و املاک صومعه سرا از طریق مزایده به فروش میرسد. مزایده شش دانگ 
پلاک ثبتی مذکور از مبلغ ۶۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته میشود 
شرکت در جلسه جلسه مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ پایه کارشناسی به حساب سپرده ثبت 
و حضور خریدار یا نماینده قانونی آن در جلسه مزایده می باشد و برنده مزایده مكلف است ما به التفاوت 
مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف 
مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب 
خزانه دولت واریز خواهد شد. لازم به ذکر است پرداخت بدهیهای مربوط به آب برق گاز اعم از حق انشعاب 
و یا حق اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهیهای مالیاتی و عوارض 
شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم با نشده باشد به عهده برنده مزایده 
است . و نیزه در صورت وجود مازاد وجوه : پرداختی بابت هزینه های فوق از محل مازاد به برنده مزایده 
مسترد خواهد شد و نیم عشر و حق مزایده نقداً وصول می گردد. ضمنا ملک مذکور فاقد بیمه می باشد. 

تاریخ انتشار آگهی روز یکشنبه مورخ ۱40۳/06/۱۱
رئیس ثبت اسناد و املاک - یداله شهبازی

کارت ملی, کارت ملی هوشمند ،

ملیحه یاوری تمام با کد ملی ۰۹۳۸۰۵۳۴۶۹ شماره شناسنامه ۲۵۵۷ فرزند 
رضا در تاریخ ۱۴۰۳/۰۳/۳۰ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند, شناسنامه ،

حســین صوری توســنلو با کــد ملی ۲۰۸۱۱۳۸۳۸۷ شــماره شناســنامه 
۲۰۸۱۱۳۸۳۸۷ فرزنــد مصطفی در تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۰۵ مفقود گردیده و 

از درجه اعتبار ساقط است.

کارت دانشجویی ،

صبــا ملایی با کد ملی ۰۰۲۳۸۵۷۸۲۱ فرزند داود در تاریخ ۱۴۰۳/۰۳/۳۰ 
مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند, شناسنامه, گذرنامه ،

رامین درویشــی بــا کــد ملــی ۳۹۵۰۲۶۴۲۸۰ فرزند محمــد در تاریخ 
۱۴۰۳/۰۶/۰۲ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند, کارت عابر بانک, کارت شناسایی

 کارت شناسایی وکلای دادگستری ش ث 33۰3۹

کارت دانشجویی ش د ۴۰۰۴۱۴۰۴۵،
نیک آیین خلیلی فر با کد ملی ۴۳۱۰۷۸۰۹۰۳ فرزند حشــمت اله در تاریخ 

۱۴۰۳/۰۶/۰۶ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی, كارت هوشمند سوخت, کارت عابر بانک ،

لعیا اطمینان با کد ملی ۰۰۸۳۱۰۰۰۲۴ شــماره شناســنامه ۴۴۶۹۵ فرزند 
محمدابراهیم در تاریخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۶ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط 

است.

کارت ملی ،

سیده عاطفه روحانی با کد ملی ۰۰۷۰۸۵۶۹۲۳ فرزند محمدحسین در تاریخ 
۱۴۰۳/۰۶/۰۸ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند, گواهینامه پایه دو, کارت عابر بانک ،

فراز بخرد با کد ملی ۰۰۲۴۴۵۵۹۲۱ شماره شناسنامه ۰۰۲۴۴۵۵۹۲۱ فرزند 
فرزین در تاریخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۸ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

برگ سبز خودرو

 ســواری به سیستم ســمند تیپ LX XU۷ مدل ۱۳۹۸ به شماره موتور 
۱۲۴K۱۳۷۹۹۵۵ شماره شاسی NAAC۹۱CE۴KF۶۰۴۸۵۴ به شماره 
پلاک ۴۹ ایران ۱۷۹ ص۹۳ به مالكیت خانم روح انگیز فرخیان مفقود گردیده 

و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

کارت ملی, گواهینامه پایه دو ،

مسعود بشیرنیا با کد ملی ۱۱۷۱۱۵۳۷۹۱ شماره شناسنامه ۵۷ فرزند علی 
در تاریخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۸ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

مدرک تحصیلی ،

شیما امینی با کد ملی ۱۹۵۰۵۸۴۹۹۲ شماره شناسنامه ۱۰۲۵ فرزند بهروز 
در تاریخ ۱۴۰۲/۰۵/۳۰ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است. مدرک 
تحصیلی اینجانب شیما امینی فرزند بهروز به شماره ملی ۱۹۵۰۵۸۴۹۹۲در 
مقطع کارشناسب رشته مهندســی کامپیوتر صادره از واحد دانشگاهی ازاد 
ماهشــهر به شــماره ۸۱۱۹۱۱۸۵۲۰۲و تاریخ ۲۷/۰۶/۸۱ مفقود گردیده 
است از یابنده تقاضا میگردد اصل ندرک را به دانشگاه ازاد اسلامی ماهشهر 

به نشانی ماهشهر تحویل دهد

کارت ملی ،

مهدی روحی با کد ملی ۲۶۶۰۱۱۰۹۰۵ فرزند عظیم در تاریخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۶ 
مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
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بین الملل

 کی یف و بروکسل منتظر خروجی
 انتخابات ریاست جمهوری آمریکا هستند

مرتضی مکی- کارشناس مسائل اروپا   

اظهار نظرهای متفاوتی که از ســوی مقام های آمریکا، اروپا و ناتو در خصوص 
کمک های نظامی بیشتر به اوکراین بیان می شود، ریشه در نگرانی اتحادیه اروپا از 
واکنش روسیه دارد. زمانی که عملیات زمینی ارتش اوکراین در کورسک انجام شد 
عملاً شاهد آن بودیم که موضع اروپایی ها متزلزل شد. اتحادیه اروپا اعلام کرده بود 
که حمله مستقیم به خاک روسیه خط قرمز آنها به شمار می رود اما این موضوع حالا 
به نوعی از سوی اوکراین نقض شده و قاره سبز نگران آن است که دامنه جنگ به 
کشورهای اروپایی کشیده شود؛ چراکه روسیه طی هفته های گذشته بارها اعلام 
کرده که مسبب این حملات ناتو و به صورت کلی کشورهای غربی هستند که 

نشان از تند شدن موضع روسیه علیه اروپا و آمریکا دارد.
بر همین اساس آنها نگران هستند که وضعیت از سوی مسکو تشدید شود و به 
همین دلیل معتقدم که اوکراین هم به نوعی می خواهد این کمک ها قطع نشود. 
بدون شک منازعه روسیه با غرب پس از 24 فوریه 2022 وارد شرایط جدیدی 
شــده و وضعیت کنونی و به خصوص درگیری مذکور صرفاً به تحولات ســال 
2022 مربوط نمی شود و ریشه های قبلی دارد. در این راستا باید توجه شود که 
یک متغیر مهم در این میان وجود دارد و آن هم انتخابات ریاست جمهوری آمریکا 
است. واقعیت مسلم این است که روسیه و اوکراین و حتی اروپا هم چشمشان به 
انتخابات ریاست جمهوری آمریکا دوخته شده است؛ چراکه اگر ترامپ وارد کاخ 
سفید شود به سرعت ممکن است اتفاقات دیگری رخ دهد و اگر هم کامالا هریس 
پیروز میدان انتخابات شود، ممکن است با مشکلاتی در کنگره آمریکا و به خصوص 

مجلس نمایندگان ایالات متحده روبه رو شود.
به همین جهت باید توجه شود که خروجی انتخابات ریاست جمهوری در آمریکا 
هم به صورت مستقیم بر پرونده اوکراین تاثیرگذار خواهد بود. این در حالیست که 
طرح جدید رئیس جمهوری اوکراین در مورد آتش بس و پایان جنگ با روسیه هم 
یک اقدام جدید برای بسته شدن دهان مخالفان غرب به حساب می آید ولی در کل 
معلوم نیست که خروجی و درونمایه این طرح چیست و حتی مشخص نیست که 
روسیه در خصوص این سناریوی زلنسکی چه واکنشی از خود نشان می دهد. این 
در حالیست که هنوز مساله حملات بیشتر اوکراین به خاک روسیه مطرح است 
و بسیاری اعتقاد دارند که در نهایت اوکراین با ادامه این حملات ممکن است که 
متضرر واقعی نبرد مذکور باشد؛ چراکه روسیه به هیچ وجه در برابر این اقدام های 
اوکراین کوتاه نخواهد آمد.در شرایط فعلی می بینیم که روسیه در حال هدف قرار 
دادن زیرساخت های اوکراین است و این اقدام ها را باید به نوعی تلافی حملات 
مذکور دانست. در این راستا به هر ترتیب این اقدام های دو طرف می تواند دامنه 
جنگ و مشکلات را به هر شکلی گسترش دهد. از منظر دیگر اروپا نمی خواهد 
در شرایط فعلی روسیه را بیش از این عصبانی کند و به صورت واضح می دانند که 
این اقدام می تواند صادرات انرژی روسیه به قاره سبز را دستخوش تغییر قرار دهد 

که تبعاً پیامدهای منفی برای کشورهای اروپایی خواهد داشت.

در پی سقوط اف-16؛

 فرماندهی نیروی هوایی اوکراین
 برکنار شد

فرمانده مرکز فرماندهی نیروی هوایی اوکراین با دستور فرمانده کل ارتش، به 
عنوان سرپرست فرماندهی نیروی هوایی این کشور منصوب شد.به گزارش ایلنا، 
»آناتولی کریونوژکا« با دستور فرمانده کل ارتش اوکراین، به عنوان سرپرست 
فرماندهی نیروی هوایی این کشور منصوب شد.وی پیش از این به عنوان فرمانده 
مرکز فرماندهی نیروی هوایی اوکراین فعالیت می کرد. انتصاب کریونوژکا پس 
از آن صورت گرفت که »ولودیمیر زلنسکی« رئیس جمهوری اوکراین پیش از 
این و در پی سقوط یک فروند جنگنده آمریکایی اف-۱۶، »میکولا اولشچوک« 
فرمانده نیروی هوایی این کشور را برکنار کرد.زلنسکی در پیامی ویدئویی با 
اشــاره به برکناری اولشــچوک اعلام کرد که این تصمیم »در راستای تقویت 

رهبری نظامی اوکراین« اتخاذ شده است. 

مسئله صربستان و کوزوو پیچیده شد
مقام های کوزوو روز جمعه به پنج دفتر شهرداری های مرتبط با دولت صربستان 

در نواحی صرب نشین شمال کوزوو یورش بردند و این مراکز را تعطیل کردند.
به گزارش ایرنا، این تازه ترین اقدام کوزوو برای انحلال مراکزی است که کوزوو آنها 
را نظام موازی خدمات اجتماعی و دفاتر سیاسی مورد حمایت دولت صربستان 
می نامد.»البرت کراسنیکی« وزیر اداره داخلی کوزوو در بیانیه ای گفت: نهادهای 
موازی غیرقانونی دولت خودمختار محلی که به دستور صربستان فعالیت می کنند، 
ناقض قانون اساسی و قوانین جمهوری کوزوو هستند و تعطیل شده اند.وی تاکید 
کرد: دفاتر موازی و اقدامات غیرقانونی هیچ جایی در کشور ما ندارند.پلیس کوزوو 
این یورش را تایید و علام کرد که این دفاتر اسناد جعلی صادر می کردند.کوزوو 
همچنین اخیرا شعبات پست صربستان در بخش شمالی را تعطیل کرد. این اقدام 
اعتراضاتی را برانگیخت و باعث شد اتحادیه اروپا این تصمیم را محکوم کند. آمریکا 

نی از دولت کوزوو خواست تا اقدامات یکجانبه بیشتر را متوقف کند.

نفتالی بنت از نتانیاهو انتقاد کرد

تشدید ناامیدی در اسرائیل
نخست وزیر پیشین رژیم صهیونیستی نفتالی بنت با اشاره به تشدید ناامیدی در 
میان صهیونیست ها اذعان کرد که سیاست های نتانیاهو موجب شده، اسرائیلی ها 

به فکر مهاجرت دایمی از اراضی اشغالی بیفتند.
به گزارش فارس، نخست وزیر پیشین رژیم اسرائیل طی پستی در شبکه اجتماعی 
X، نوشت؛ تا پیش از حمله 7 اکتبر گذشته، بخشی از افکار عمومی اسرائیل احساس 
می کرد که دولت از آن متنفر است، اما این حمله باعث پدیده ای معکوس شد که همان 
مبارزه برای کشور است«.وی ادامه داد که » اما پس از گذشت چند ماه، ناامیدی بار 
دیگر به جان بسیاری از اسرائیلی ها رخنه کرد تا جایی که سیاست های دولت آنها را 
به فکر مهاجرت دائمی انداخت«.نفتالی بنت در ادامه پرسید که »چرا وزرای دولت 
شب و روز به خود مشغولند و با هم دعوا می کنند و سران ارتش اسرائیل را بدنام می 
کنند؟ چرا یک بخش کامل از اسرائیلی ها )اشاره به یهودیان حریدی( وجود دارند 
که از خدمت سربازی خودداری می کنند...حماس چگونه ما را ناتوان و ناشایست 
نشان داد؟«.نخست وزیر پیشین رژیم صهیونیستی با اشاره به ناامیدی فزاینده در 
میان اسرائیلی ها، احساس عمومی مبنی بر اینکه دولت عمدا تصمیماتی برای آسیب 
رساندن به آنها را می گیرد و آوارگی ده ها هزار شهرک نشین صهیونیست در شمال 
فلسطین اشغالی، از فقدان برنامه در کابینه برای بازگرداندن آنها به منازلشان انتقاد 
کرد. وی که از ۱3 ژوئن 202۱ تا 30 ژوئن 2022 نخست وزیر رژیم صهیونیستی 
بود، افزود که سیاست های فعلی به جای حل بحران ها به تشدید بحران ها کمک 
می کند و عدم مدیریت بحران امنیتی و اقتصادی به ایجاد احســاس فروپاشــی و 
ناامیدی در ســایه بی توجهی دولت به چالشــهای داخلی و عدم ارائه راه حل برای 

مشکلات مسکن، امنیتی و اقتصادی منجر شده است.

    تحلیل

وحید کیانی- گروه بین الملل   

درگیری های نظامی، مناســبات فرهنگی و تضاد 
منافع اقتصادی شکل دهنده آینده قفقاز جنوبی 
بــوده و نبرد پیچیده غرب و روســیه برای نفوذ و 

کنترل در این منطقه را برجسته می سازد.
به گزارش میدل ایســت مانیتور، در حالی جنگ اوکراین 
نمای ژئوپلیتیک جهانی را تغییر می دهد، قفقاز جنوبی به 
عنوان جبهه ای حیاتی در رقابت گســترده تر بین روسیه و 

غرب ظهور کرده است.
ایــالات متحــده و اتحادیــه اروپا تلاش هــای خود برای 
تغییر شکل قفقاز جنوبی، مقابله با نفوذ مسکو و تضمین 
دستاوردهای استراتژیک را تشدید کرده اند. با تحولات اخیر 
در ارمنستان، گرجستان و فراتر از آن، مخاطرات برای روسیه 
بالاتر از همیشه بوده و پیامدهای آن می تواند تعادل قدرت 

در اوراسیا را بازتعریف کند.
 خروج پر سر و صدای ارمنستان   

 از مدار روسیه
ارمنســتان در حال گذراندن تحول عمیقی در سیاســت 
خارجی خود اســت. ایروان که به طور ســنتی با مســکو از 
طریق چهارچوب های امنیتی مانند سازمان پیمان امنیت 
جمعی )CSTO( متحد شده، به طور فزاینده ای به غرب 
روی آورده است. این تغییر از نارضایتی از بی عملی مسکو 
در طــول درگیــری 2020 قره باغ و تنش های بعدی با باکو 

نشئت می گیرد.
ایــالات متحده با افزایش تعامل دیپلماتیک و اقتصادی با 
ایروان از این فرصت استفاده کرده است. سفر جیمز اوبراین، 
معاون امور اروپایی و اوراسیایی وزیر خارجه ایالات متحده 
به ایروان نشــان دهنده قصد واشنگتن برای تقویت روابط 
دوجانبه و حمایت از مذاکرات ارمنستان با آذربایجان بود. 
ایالات متحده از اعلامیه آلماتا به عنوان مبنایی برای تعیین 
مرز استفاده کرده و هدف آن تسهیل توافق صلحی پایدار 
است که می تواند نقش روسیه به عنوان ضامن اصلی امنیت 

در قفقاز جنوبی را کاهش دهد.
علاوه بر این، گزارش ها حاکی از آن بوده که ایالات متحده 
حضور خود در بخش های دفاعی و امنیتی ارمنستان، از جمله 
حمایت دیپلماتیک، مشورت های نظامی و تلاش ها برای 
گسترش توانایی های دفاعی ارمنستان از طریق مشارکت با 
کشورهای غربی مانند فرانسه را افزایش داده است. چنین 
اقداماتی برای کاهش وابستگی ارمنستان به حمایت نظامی 
روســیه طراحی شده و نشــان دهنده تغییر بلندمدتی در 

هم سویی های ژئوپلیتیک منطقه است. به نظر می رسد این 
تلاش ها نتیجه بخش بوده، زیرا دولت ارمنستان از مرزبانان 
روسی خواسته تا از مناطق تاوش، سیونیک، وایوتس دزور، 

گغارکونیک و آرارات خارج شوند.
با این حال، دولت ارمنستان همچنان در فاصله گرفتن کامل 
از روســیه، به ویژه در خروج از CSTO، محتاطانه رفتار 
کرده، زیرا ایروان مذاکرات صلح با باکو را شکننده می داند و با 
فشار داخلی فزاینده ای برای حفظ روابط با مسکو و احتمال 
بازگشت دونالد ترامپ در ماه نوامبر مواجه است که می تواند 

سیاست ارمنستان جو بایدن را معکوس کند.
در همین حال، اتحادیه اروپا با عمیق ترکردن روابط اقتصادی 
خود با ارمنستان از طریق توافق مشارکت جامع و تقویت شده 
)CEPA(، نقش مهمی ایفا کرده است. این توافق که در 
سال 202۱ به طور کامل اجرا شد، به ارمنستان کمک کرده 
تا شرکای اقتصادی خود را متنوع ساخته و وابستگی خود 
به تجارت با روسیه را کاهش دهد. اتحادیه اروپا همچنین 
مأموریت هــای غیرنظامــی را در امتداد مرز ارمنســتان-

آذربایجان مستقر کرده که باعث افزایش نفوذ آن در قفقاز 
جنوبی شده و نقش سنتی روسیه به عنوان میانجی اصلی 

در این منطقه را به چالش می کشد.
انتخابات پارلمانی قریب الوقوع ارمنستان می تواند، به ویژه 
اگر نیروهای طرفدار غرب پیروز شــوند، ادغام آن با ناتو و 
اتحادیه اروپا را سرعت ببخشد. این امر نفوذ روسیه را به طور 

قابل توجهی تضعیف خواهد کرد، خصوصاً اگر گرجستان 
سیاســت های »غیرروسی سازی« خود را تسریع کرده و با 

نهادهای غربی همسوتر شود.
بــا این حال، دولت فعلی گرجســتان به رهبری حزب 
رویای گرجســتان، رویکرد محتاطانه ای را حفظ کرده 
اســت. در حالی که همچنان عضویت در اتحادیه اروپا 
را دنبال می کند، از درگیری مستقیم با مسکو اجتناب 
ورزیده که نشــان دهنده رویکرد متوازن آن در سیاست 
خارجی است. »قانون عامل خارجی« این حزب به روسیه 
نشان می دهد که دولت فعلی به دنبال تبدیل کردن این 
کشور به خط مقدم علیه مسکو نیست. گرجی ها ظاهراً 
درسی گزاف از حمله 2008 روسیه به آبخازیا و اوستیای 
جنوبی و همچنین درگیری جاری در اوکراین آموخته اند 
که خطرات تبدیل شدن به میدان جنگ برای رقابت های 

ژئوپلیتیک را برجسته می سازد.
نفوذی غربی ها در قفقاز   

نقــش ترکیه در آذربایجان به جزئی حیاتی از اســتراتژی 
گســترده تر غرب برای محدودکردن نفوذ روسیه در قفقاز 
جنوبی و آســیای میانه تبدیل شــده است. ترکیه به عنوان 
عضو ناتو و متحد اصلی ایالات متحده، خود را شریک محوری 
آذربایجان نشــان داده و نفوذ اقتصادی، نظامی و فرهنگی 
قابل توجهی دارد. این رابطه در چهارچوب مفهوم »جهان 
ترکی« شکل گرفته که یک بلندپروازی ژئوپلیتیک برای 

اتصال کشورهای ترک زبان، از ترکیه تا آسیای میانه است. 
بــا این حــال، به دلیل عدم وجود پایه های تاریخی عمیق، 
این بلندپروازی نتوانسته چهارچوبی بهینه برای دستیابی 

به اهداف خود تشکیل دهد.
از نظر نظامی، پهپادهای ترکیه و کمک های حیاتی آنکارا 
از باکــو در طــول درگیری قره باغ نقش تعیین کننده ای در 
پیروزی آذربایجان داشتند. این مشارکت نظامی توانایی های 
دفاعی باکو را تقویت کرده، وابستگی آن به تسلیحات روسیه 
را کاهش داده و به استقلال موقعیت امنیتی آن افزوده است.

از نظــر اقتصــادی، ترکیه و آذربایجان بازیگران کلیدی در 
پروژه های زیرساخت انرژی مانند کریدور گاز جنوبی و خط 
لوله باکو-تفلیس-جیهان هستند که برای کاهش وابستگی 
اروپا به انرژی روسیه حیاتی به شمار می روند. این پروژه ها 
بخشی از ابتکاری بزرگ تر برای ایجاد مسیرهای جایگزین 
هستند که آسیای مرکزی را از طریق قفقاز جنوبی به اروپا 
متصل کرده و قلمروهای تحت کنترل روسیه را دور می زنند.

روسیه و دو استراتژی پیش رو   
اول، با توجه به نارضایتی آذربایجان از موضع غرب در مناقشه 
قره باغ که با سفر قریب الوقوع امانوئل ماکرون، رئیس جمهور 
فرانسه به ارمنستان نمایان بوده، پوتین از این لحظه برای 
تقویت روابط با علی اف استفاده کرده است. در طول یک سفر 
دو روزه به باکو، او بر نقش روسیه در میانجیگری در مذاکرات 
صلح بین آذربایجان و ارمنستان تأکید کرد. همزمان و در 
تلاشی برای اعمال فشار بر ارمنستان، سرگئی لاوروف، وزیر 
امور خارجه روســیه رهبری ارمنستان را به دلیل آنچه که 
او ناکامی در ایجاد کریدور زنگزور توصیف کرد، مورد انتقاد 

قرار داد.
گزینه دوم مسکو تقویت نفوذ ایران در قفقاز جنوبی برای 
مهار مداخله غرب است؛ زیرا ایرانیان نفوذ ایالات متحده در 
منطقه را تهدید می دانند. با این حال، ســخنان لاوروف در 
مورد کریدور زنگزور تهدیدی مستقیم برای امنیت ملی ایران 
به شمار می رود و تهران همواره تأکید کرده که هرگز اجازه 

ایجاد آن را نخواهد داد.
در اینجا تضادی قابل توجه منافع بین ایران و روسیه وجود 
دارد. اگر غرب به دنبال کم کردن نفوذ روســیه اســت، باید 
رویکردی عملی را اتخاذ کرده که تمرکز آن بر فاصله گرفتن 
تهران از مسکو باشد، نه اعمال فشار بی معنی بر تهران در 
رابطه با حمایت بی قیدوشرط از تل آویو در میانه جنگ غزه 
یا اجازه افزایش حضور اسرائیل در باکو؛ اقداماتی که تهران 

آن ها را تهدیدی برای امنیت ملی خود می داند.

سیاست تهران در قفقاز جنوبی چگونه خواهد بود؟ 

بازی پیچیده در کریدور زنگزور

    خبر کوتاه

تارنمای آمریکایی نوشت، وعده کامالا هریس درباره پیروی از سیاست 
دولت جو بایدن در حمایت از رژیم اسرائیل، ادامه نسل کشی فلسطینی ها 
تحت حمایت آمریکا اســت و خشــم حامیان حقوق فلســطینی ها را 

برانگیخته است.
به گزارش تارنمای »تروث اوت/Truthout«، هریس در مصاحبه با شبکه 
خبری سی ان ان گفت که روند انتقال سلاح به رژیم اسرائیل را متوقف 
نخواهد کرد و مدعی شد »)رژیم( اسرائیل حق دارد از خود دفاع کند«.

این اظهارات در حالی مطرح شده که رژیم اسرائیل ده ها هزار غیرنظامی 
ازجمله بیش از ۱۶ هزار کودک را به شهادت رسانده و کارشناسان سازمان 
ملل اشــاره می کنند که دیوان بین المللی دادگســتری دستور داده که 
رژیم اســرائیل به عنوان نیروی اشــغالگر نمی تواند با چنین استدلالی 
نسل کشی خود را توجیه کند.هریس در پاسخ به این پرسش که آیا در 
صورت پیروزی در انتخابات آینده ریاست جمهوری، عملکردی متفاوت 
از بایدن خواهد داشــت گفت: اجازه بدهید واضح بگویم. من در تعهد 
خود به دفاع )رژیم( اسرائیل و توانایی آن در دفاع از خود صریح و تزلزل 
ناپذیر هستم و قرار نیست در این موضع تغییری حاصل شود.این رسانه 

آمریکایی نوشت، هریس سپس درخواست دولت بایدن برای آتش بس 
را تکرار کرد هرچند که روشن است سیاست بایدن در حمایت از رژیم 
اســرائیل در فشــار بر این رژیم برای پذیرش توافق آتش بس ناکارامد و 

در حقیقت مانع هر گونه فرصتی برای توافق بوده است.
هریس به این ســوال که آیا تغییری در سیاســت دولت بایدن در تامین 

سلاح برای رژیم اسرائیل خواهد داشت، پاسخ منفی داد.
در حالی که دولت بایدن ماه هاست که فقط ادعا می کند که مذاکرات 

به دستیابی به توافق آتش بس در غزه نزدیک است، هریس مدعی شد 
تا 5 ماه آینده که در انتخابات پیروز شود، آتش بس برقرار شده است.

این تارنمای آمریکایی افزود، اظهارات هریس نشان داد که دولت آمریکا 
بر اتفاقات »بعد از روز« توقف نسل کشی رژیم اسرائیل متمرکز نیست 
بلکه به تکرار مواضع توخالی خود درباره راه حل تشکیل دو کشور مستقل 

فلسطینی-صهیونیستی ادامه می دهد.
»تروت اوت« افزود، محبوبیت بایدن در ماه های نخســت نســل کشی 
رژیم اسرائیل در غزه به پایین ترین سطح رسید و نظرسنج ها سیاست 

او در حمایت از اسرائیل را علت اصلی این کاهش محبوبیت دانستند.
سیاســت هــای بایــدن در غزه بشــدت در بین افــکار عمومی آمریکا 
نامحبوب اســت و اگر هریس به دنبال آن اســت که در انتخابات ماه 
نوامبر )آبان( در مقابل دونالد ترامپ رئیس جمهوری پیشین آمریکا و 
نامزد جمهوریخواهان پیروز شود، باید از این سیاست های بایدن فاصله 
بگیرد.به نوشته این رسانه آمریکایی، تاکید هریس بر حفظ مشی دولت 
بایدن درحمایت از رژیم اســرائیل، خشــم حامیان حقوق فلسطینی ها 

را برانگیخته است.

تارنمای آمریکایی:هریس پا جا پای بایدن می گذارد

رســانه عبری اذعان کرد:  حزب الله 
موفق شــد پنج پهپاد اسرائیلی 

از جملــه هواپیماهای بزرگ 
و مهــم مانند هرمس۹00 را 
ســرنگون کند. این در حالی 
است که حزب الله از سرنگونی 

هفت پهپاد خبر داده بود.
بــه گــزارش ایســنا، کانال ۱2 

تلویزیون رژیم صهیونیستی از ایجاد 
تشــکیلاتی از ســوی حزب الله لبنان شامل 

موشک های دفاع هوایی به منظور هدف قرار دادن 
توانمندی نیروی هوایی رژیم اشــغالگر در شمال 
صحبــت کرده و گزارش داد که مقامات این رژیم 
درک کرده اند که این خطر رو به افزایش است.این 
کانال افزود: حزب الله موفق شد به ده ها سامانه دفاع 
هوایی از موشک های دوش برد گرفته تا سکوهای 
سنگین پرتاب موشک، با هدف ضربه زدن به آزادی 
پرواز نیروی هوایی اسرائیل در آسمان لبنان و ضربه 
به آنچه برتری هوایی اسرائیل خوانده شده دست 
یابد.این کانال با اشــاره به برخی از دستاوردهای 
حزب الله در این ســطح، در رویارویی کنونی، در 
طول ۱۱ ماه درگیری در مرزهای شــمال اراضی 
اشغالی و جنوب لبنان افزود: حزب الله موفق شد 
پنج پهپاد اسرائیلی از جمله هواپیماهای بزرگ و 

مهم مانند هرمس۹00 را سرنگون 
کنــد. این در حالی اســت که 
حزب الله از ســرنگونی هفت 
پهپاد خبر داده بود.این کانال 
دربــاره ایجاد پدافند هوایی 
حــزب الله لبنان گزارش داد: 
روند ایجاد آن چندین ســال 
طول کشــید. اولین نشــانه ها 
حدود پنج ســال پیــش، زمانی که 
حزب الله شــروع به استفاده از رادارهای خود 
روی هواپیماهای نیروی هوایی اسرائیل کرد، ظاهر 
شــد. در ســال 20۱۹ یک موشک دفاع هوایی به 
ســمت یک پهپاد نیروی هوایی اســرائیل شلیک 
شد. عملیات های شلیک دیگری نیز در سال های 
2020 و 202۱ رخ داد. ایــن کانــال درباره انتقال 
موشک های حزب الله مدعی شد: پیش بینی ها در 
ارتش اســرائیل به این مســاله اشاره دارد که این 
موشک ها از طریق سوریه و از طریق دریا به لبنان 
منتقل شــده اند. همچنین مســؤولان ارشد نهاد 
امنیتی می گویند روس ها رابطه ای با رسیدن این 
ســامانه ها به حزب الله دارند.این گزارش در حالی 
منتشر شده که قبلا رسانه های عبری به شکست 
ارتش رژیم صهیونیستی در جبهه شمالی در مقابل 

حزب الله لبنان اذعان کرده اند.

تل آویو به شکست سنگین در مقابل حزب الله اعتراف کرد؛

لبنان هوایی  پدافند  درخشش 
روزنامه انگلیسی گاردین در مقاله ای 

با اشاره به تلاش رئیس جمهوری 
فرانســه بــرای تاثیرگذاری 
در رونــد انتخاب دولت آتی 
نوشــت که رای دهندگان در 
انتخابات اخیــر به وضوح با 

سیاســت های وی مخالفت 
کردنــد و اکنون امانوئل مکرون 

باید به نظر آنها احترام گذارد.
به گزارش ایرنا، نویسنده مقاله گاردین با اشاره 

به مانع تراشی های مکرون در مسیر تصدی سمت 
نخست وزیری از سوی جناح چپ نوشت: رئیس 
جمهوری با انتشار بیانیه ای اعلام کرده که نخست 
وزیری را از جناح چپ انتخاب نکرده و مدعی است 
که این جناح بدون اکثریت در مجلس با رای عدم 
اعتماد مواجه خواهد شد. وی در عوض پیشنهاد 
کرد که امکان تشــکیل دولت آتی از طریق یک 

ائتلاف میانه  رو بررسی شود.
نویسنده گاردین با "تکان دهنده" و "خطرناک" 
خواندن این موضع گیری و انتقاد شدید چپگرایان 
نوشــت: فرانسوا اولاند، رئیس جمهوری پیشین 
فرانسه که هم اکنون نماینده مجلس بوده و چهره 
تندرویی شــناخته نمی شود، از مواضع مکرون 
انتقاد و آن را یک "اشتباه بنیادی" توصیف کرد.

نویســنده با اشاره به مشارکت کم 
ســابقه فرانسویان در انتخابات 
اخیر نوشــت: رای دهندگان 
در این انتخابات به صراحت 
دست رد به سینه مکرون زده 
و به تغییر رأی دادند. گرچه 
هیچ یک از سه جناح اصلی به 
تنهایی حایز اکثریت لازم برای 
تشــکیل دولت نیستند، با این حال 
رئیس جمهوری نیز نمی تواند در مورد آنکه 
کدام یک از سه جناح راست و میانه و چپ شایسته 

تشکیل دولت است، تصمیم گیری کند.
مکرون که زمانی خود را یک چهره حامی تغییر 
و ایجاد تغییرات اساسی در نظام سیاسی معرفی 
می کرد، اکنون مانند یک سلطان جمهوری خواه 
عمل می کند که از بهانه "ثبات" برای ســنگ 
اندازی در مســیر دموکراســی بهره برداری می 
کند.مکرون در حال تبدیل شــدن به یک رئیس 
جمهوری خودکامه بوده که محبوبیتش همچنان 
رو به کاهش است. نمی  توان چنین رفتاری را در 
یک دموکراسی پذیرفت. رای  دهندگان فرانسوی 
به وضوح مخالفت خود را با سیاست  های او ابراز 
کردنــد. اکنــون وی باید نظــر رای دهندگان را 

محترم شمارد.

گاردین هشدار داد: 

دموکراسی  مسیر  در  مکرون  اندازی  سنگ 

      دریچه
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سرویس ورزشی: ساره جوانمردی در تپانچه ۱0 متر بانوان 
به مدال طلای پارالمپیک پاریس دست یافت.

 در ادامه رقابتهای پاراتیراندازی بازیهای پارالمپیک 
پاریس ، مسابقات فینال ماده ۱0 متر P۲ زنان در 

مرکز شتقو برگزار شد.
در این ماده ساره جوانمردی از ایران به مصاف 
حریفان رفت و برای کسب مدال با 7 پاراتیرانداز 
رقابت کرد.جوانمردی در فینال رقابتی نزدیک 

و نفســگیر با آیسل اوزجان پارتیرانداز ترکیه ای 
داشت و در اغلب راندهای مسابقه حریف ترکیه ای 

در صدر جدول ایســتاده بود اما در نهایت جوانمردی در 
راندهای پایانی از حریف پیشی گرفت و توانست با 23۶.8 امتیاز 

قهرمان شده و مدال طلای پارالمپیک را بر گردن بیاویزد.این 
چهارمین طلای ساره جوانمردی در بازیهای پارالمپیک 
بود. جوانمردی در پارالمپیک 20۱2 لندن به یک 
مــدال برنز، در 20۱۶ ریــو دو طلا در انفرادی و 
میکس و در 2020 توکیو یک مدال طلا بدست 
آورده اســت. همچنین این نخســتین طلای 
کاروان فرزنــدان ایران در بازیهای پارالمپیک 
پاریس بود.در این رقابت آیسل اوزجان به نقره 
رسید و روبینا فرانسیس از هند سوم شد.نسرین 
شــاهی دیگر نماینده ما در این ماده بود که به رغم 
صعود به فینال به دلیل مردودی تست اسلحه دیسکالیفه 

شد و از جدول مسابقات حذف گردید.

ساره جوانمردی اولین طلایی ایران در پارالمپیک پاریس     خبر

تیم ملی و استقلال و پرسپولیس در ورزشگاه دوم؛

 آزادی چند ماه قابل استفاده نیست!
ســرویس ورزشی: وضعیت ورزشگاه آزادی 
اصلا مناســب نیســت و بعید به نظر می رسد تا 
چند ماه آینده شــرایط برگزاری بازی را داشته 

باشد.
پس از اینکه فینال جام حذفی فصل گذشته در 
ورزشــگاه آزادی انجام گرفت، مراحل بازسازی 
این اســتادیوم آغاز شــد که وضعیت نامساعد و 

تخریب گسترده بسیاری از بخش ها ازجمله زمین چمن، تونل ها، جایگاه 
تماشــاگران، پیست و... موجب شد میزبانی مسابقات خانگی پرسپولیس 

و استقلال و مهم تر از آن تیم ملی ایران هم در یک ورزشگاه دیگر باشد.
عدم شرایط مناسب ورزشگاه آزادی کاری کرد تا استقلال و پرسپولیس در 
سه هفته ابتدایی فصل جدید لیگ برتر دور از این استادیوم بازی کنند و از 
سوی دیگر تیم ملی ایران هم نخستین دیدارش در مرحله مقدماتی جام 
جهانی 202۶ مقابل قرقیزســتان را در ورزشگاه فولادشهر اصفهان انجام 
شود.اکنون بررسی آخرین وضعیت بازسازی ورزشگاه آزادی و مشاهدات 
میدانی از روند بازســازی این اســتادیوم نشــان می دهد که به دلیل حجم 
کارهــای در حــال انجام، این مجموعه تا چند ماه آینده نمی تواند میزبان 
مسابقات تیم ملی، استقلال و پرسپولیس باشد و تیم کشورمان و دو باشگاه 
تهرانی فعلًا و تا اتمام این پروژه بزرگ باید در ورزشگاه دیگری میزبان رقبای 
خود باشند.این موضوعی است که در چند روز گذشته از سوی مدیرعامل 
مجموعه ورزشی آزادی هم اعلام شده اما برخی اظهارنظرها مبنی بر میزبانی 
استقلال و پرسپولیس در لیگ نخبگان از رقبای آسیایی، تناقضاتی را ایجاد 
کرده بود.آنطور که تسنیم عنوان کرده، مشاهدات و بررسی های انجام شده 
و حجم ســنگینی از اقدامات در حال انجام که گویای بازســازی اساسی و 
کلی این ورزشگاه است، نشان می دهد امکان بهره برداری از این استادیوم 
برای چند ماه آینده وجود ندارد و با تصمیم اتخاذ شده استفاده تیم ملی، 

استقلال و پرسپولیس از »ورزشگاه دوم« قطعی است.

 کمیته انضباطی شکایت پرسپولیس 
از تراکتور درمورد بیرانوند را رد کرد

ســرویس ورزشی: کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال رای خود را در 
خصوص دعوی تیم پرسپولیس تهران به طرفیت تیم تراکتور تبریز در 

مورد استفاده از علیرضا بیرانوند صادر کرد.
به گزارش ســایت رســمی فدراســیون، در خصوص شــکایت باشگاه 
پرسپولیس تهران علیه باشگاه تراکتور دایر بر ادعای استفاده از بازیکن 
غیرمجاز به نام علیرضا بیرانوند در مســابقه روز یکم شــهریورماه، صرف 
نظر از استرداد بعدی شکایت به موجب لایحه مثبوته و با توجه به اینکه 
شاکی علیرغم ابلاغ اخطار رفع نقض نسبت به پرداخت هزینه دادرسی 
در مهلت مقرر اقدام قانونی به عمل نیاورده، مستند به بند 5 از ماده 27 
مقررات انضباطی قرار رد دعوی صادر می شود.قرار صادره ظرف مهلت 
7 روز از تاریخ ابلاغ قابل تجدید نظر خواهی نزد کمیته استیناف است.

    خبر

برنامه هفته اول لیگ قهرمانان اروپا
سرویس ورزشی: یوفا برنامه رقابت های فصل جدید لیگ قهرمانان اروپا 

را منتشر کرد.
 قرعه کشــی فصل جدید لیگ قهرمانان اروپا انجام شــد. در شــکل جدید 
برگزاری این رقابت ها هر تیم هشت بازی شامل چهار بازی خانگی و چهار 
بازی خارج از خانه را انجام می دهد و هشــت تیم برتر از حیث امتیازی به 

دور حذفی صعود خواهند کرد.
بر این اســاس ســایت یوفا برنامه بازی های این فصل از رقابت ها را مشخص 

کرد. هفته نخست رقابت ها اواخر ماه جاری برگزار می شود.
برنامه هفته نخست لیگ قهرمانان اروپا:

سه شنبه ۲۷ شهریور   
یانگ بویز سوئیس - استون ویلا 
یوونتوس - پی اس وی آیندهوون

 میلان - لیورپول
بایرن مونیخ - دیناموکیف
رئال مادرید - اشتوتگارت
اسپورتینگ پرتغال - لیل
چهارشنبه ۲۸ شهریور   

اسپارتا پراگ - اف سی سالزبورگ
بولونیا -  شاختار دونتسک

سلتیک  - اسلوان براتیسلاوا
کلوب بروژ - بروسیا دورتموند

منچسترسیتی -  اینتر
پاری سن ژرمن - ژیرونا 
پنجشنبه ۲۹ شهریور   

فاینورد - بایر لورکوزن
ستاره سرخ - بنفیکا

موناکو - بارسلونا
آتالانتا - آرسنال

اتلتیکو مادرید - لایپزیگ
اشتورم گراتس - برست

 خرید ۴۲ میلیون یورویی
 رقیب پرسپولیس و استقلال

ســرویس ورزشی: باشگاه الاهلی عربستان که حریف پرسپولیس و 
استقلال در لیگ نخبگان آسیا است رسما با ایوان تونی تا سال 2028 

قرارداد امضا کرد.
 سرانجام الاهلی عربستان با ایوان تونی رسما قرارداد امضا کرد.

در روزهای اخیر گمانه زنی ها درباره پیوســتن این مهاجم سرشــناس 
بــه الاهلــی زیــاد بود و در نهایت این انتقال در آخرین روز از فصل نقل و 
انتقالات نهایی شــد.ایون تونی با عقد قراردادی تا ســال 2028 رسما به 

الاهلی پیوست.رقم این انتقال 42 میلیون یورو اعلام شد.
الاهلی نخســتین حریف پرســپولیس در لیگ نخبگان آسیا است و قرار 
است که سرخ پوشان پایتخت 2۶ شهریور ماه در ورزشگاه ملک عبدالله 

به مصاف این تیم بروند.

سرویس ورزشی: نائب رئیس فدراسیون فوتبال در شرایطی از برگزاری 
دیدارهای آسیایی استقلال و پرسپولیس در ورزشگاه شهر قدس خبر 
داده که مشخص نیســت آیا این استادیوم می تواند مجوزهای لازم 

AFC را دریافت کند یا خیر.
 بحث مکان برگزاری دیدارهای آسیایی دو تیم استقلال و پرسپولیس، این 
روزها به سوژه داغ فوتبال ایران تبدیل شده است. ورزشگاه بزرگ و قدیمی 
آزادی در دست تعمیر و مرمت بوده و امکان میزبانی از سرخابی ها و تیم 
ملی را ندارد، در نتیجه این دو تیم باید استادیوم دیگری را برای برگزاری 

حداقل یک مسابقه خانگی معرفی کنند.
صبح دیروز بود که مهدی محمدنبی، نائب رئیس فدراســیون فوتبال، در 
گفتگویی اعلام کرد که استقلال تصمیم گرفته تا ورزشگاه شهر قدس را 
به عنوان دومین ورزشگاه خانگی خود به کنفدراسیون فوتبال آسیا معرفی 
کند. مسئله ای که ابهامات زیادی داشته و اینکه آیا آبی پوشان می توانند 
بازی با الغرافه را در قلعه حسن خان برگزار کنند یا خیر، با شک و تردید زیادی 
همراه اســت.پیش از این، امیر علی حســینی، مدیر امور بین الملل باشگاه 
پرسپولیس، گفته بود: »ما تنها ورزشگاه آزادی را به کنفدراسیون فوتبال 
آسیا معرفی کردیم چون هر ورزشگاه دیگری را برای انجام بازی های آسیایی 
خود به کنفدراسیون معرفی می کردیم بایستی مجوز آسیا را می گرفت به 
همین دلیل چون مطمئن نبودیم که ورزشــگاه جایگزین تأییدیه لازم را 
دارد، ورزشــگاه دوم معرفی نکردیم. به همین علت اگر ورزشــگاه آزادی تا 
روز نهم مهرماه آماده میزبانی نباشد، ممکن است با تصمیم کنفدراسیون 

بازی ما در ورزشگاه ثالث در کشور دیگری انجام شود.«
در واقع صحبت های علی حســینی به بند مهمی در آیین نامه برگزاری 
مسابقات لیگ نخبگان اشاره می کند که به صراحت درباره الزام به تأیید 

استانداردهای ورزشگاه معرفی شده از سوی هر باشگاه صحبت می کند.
در رگولیشــن مرحله مقدماتی، مرحله گروهی و مرحله یک هشتم نهایی 
لیگ نخبگان و درخصوص استانداردهای لازم برای استادیوم های معرفی 

شده، آمده است:
»بند ۱4.۱. باشــگاه های شــرکت کننده باید اطمینان حاصل کنند که 
مســابقات خانگی آن ها در ورزشــگاه هایی برگزار می شــود که مطابق با 
مقررات ورزشــگاهی کنفدراســیون فوتبال آسیا )AFC( و سایر مقررات 
مرتبط AFC است. دبیرخانه کل AFC می تواند در هر زمانی قبل و در 
طول مســابقات بازرســی هایی را انجام دهد تا بررســی کند که آیا الزامات 
رعایت شده اند یا خیر. تمامی هزینه های مربوط به این بازرسی ها بر عهده 

باشگاه های شرکت کننده مرتبط خواهد بود.«
موضوعی که اینجا مطرح می شــود این اســت که آیا ورزشگاه شهر قدس 
مطابق با قوانین مدنظر کنفدراســیون فوتبال آســیا هست یا خیر؟ طبق 
تصاویری که تا چند روز پیش از این استادیوم رسانه ای شده بود، به نظر 
نمی رسید که ورزشگاه قلعه حسن خان بتواند به راحتی، سخت گیری های 
س را پشــت ســر بگذارد و مجوزهای لازم را کســب کند، همان طور که در 
فصل قبل، ورزشگاه فولادشهر اصفهان با آن همه قدمت و امکانات، مجوز 

لازم را کسب نکرده بود.

CR7 در قلعه حسن خان!

  ورزشگاه شهر قدس می تواند
 مجوزهای لازم AFC را دریافت کند؟

كارت هوشمند سوخت, کارت خودرو ،

میثم الشــریف با کد ملی ۱۲۹۰۴۹۶۹۴۳ فرزنــد مرتضی خودرو پراید ۱۴۱ 
رنگ نقره ای متالیک مدل ۱۳۸۹ شماره پلاک ایران ۱۳ ۵۸۳ه۲۵ شماره شاسی
s۱۴۸۲۲۸۹۳۱۵۵۵۹ شــماره موتور۳۱۷۱۲۱۳به نام ایران جعفری رنانی در 
تاریخ ۱۴۰۲/۰۶/۰۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است. کارت سوخت 
و کارت پراید ۱۴۱ به شــماره ۱۳ایران ۵۸۳ه۲۵ مفقــود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد.

پروانه/جواز کسب, تعداد ۵3۰ عدد پرونده های پزشکی-درمانی
پروانه فعالیت مرکز مشاوره محیا،

ســیدمحمدرضا میرعمادی با کد ملی ۴۵۶۹۸۸۷۲۴۴ شماره شناسنامه ۱۶۲۵ 
فرزند سید نظام در تاریخ ۱۴۰۲/۰۴/۳۰ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط 

است.

گواهینامه پایه سه, مدارك بانكی, کارت دانشجویی ،

زهرا نوروزی با کد ملی ۴۹۰۰۹۴۵۴۸۱ شــماره شناســنامه ۴۹۰۰۹۴۵۴۸۱ 
فرزند جابر در تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۱۲ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

گواهینامه پایه دو ،

علی اصغر رازقندی با کد ملی ۰۷۹۰۸۰۸۷۱۴ شــماره شناسنامه ۶۶۶ فرزند 
ابوتلقاسم در تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۲۹ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند, سایر مدارک ،

علیرضا موسوی اصل با کد ملی ۰۷۹۲۲۰۲۳۴۱ شماره شناسنامه ۱۷۱۷ فرزند 
محســن در تاریخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۹ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است. 
کارت ملی با شــماره ملی ۵۷۳۹۵۰۹۲۴۶ به نام حســن علی شیرقانی مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

کارت ملی هوشمند ،
احســان حســن پور با کــد ملــی ۳۲۵۵۹۲۵۹۰۸ فرزند حســین در تاریخ 

۱۴۰۳/۰۵/۲۵ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت خودرو ،
حســین پورقیومی بــا کد ملی ۲۳۶۰۲۷۶۰۱۸ شــماره شناســنامه ۰ فرزند 
الــه یار خــودرو پیکان وانت رنگ ســفید شــیری مدل ۱۳۹۳ شــماره پلاک 
۶۳ایران۲۳۶د۳۹ شــماره شاســیNAAA۳۶AA۶EG۶۹۲۸۴۸ شــماره 
موتور۱۱۸P۰۰۹۹۶۰۰به نام گلی اکبری خواه در تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۰۵ مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی, كارت هوشمند سوخت, گواهینامه پایه دو ،
امیرحســین رنجبــر بــا کــد ملــی ۱۲۷۳۷۹۹۷۵۵ فرزند محمــد در تاریخ 

۱۴۰۳/۰۶/۰۴ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

برگ سبز خودرو ،
محمد شــفیعی با کد ملی ۲۳۷۲۶۷۳۲۶۲ شماره شناسنامه ۵۴ فرزند عباس 
خودرو پراید رنگ ســفید مدل ۱۳۷۶ شماره پلاک ۱۱ن۷۲۶ایران ۸۳ شماره 
شاسیS۱۴۱۲۲۷۶۵۳۸۸۲۶ شماره موتور۰۴۸به نام ضیایی شفیعی در تاریخ 

۱۴۰۱/۰۴/۰۵ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

شناسنامه ،
محمدجواد بنی مهدی دهکردی با کد ملی ۴۶۱۰۸۵۰۸۱۸ شــماره شناســنامه 
۴۶۱۰۸۵۰۸۱۸ فرزند علی فتح در تاریخ ۱۴۰۲/۱۰/۱۰ مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط است.

سایر مدارک

ســعید عبدالهی با کد ملی ۳۳۴۱۲۸۲۷۸۵ شماره شناســنامه ۱۶۱۸ فرزند 
غلامرضا در تاریخ ۱۴۰۱/۰۳/۱۵ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است. 
قولنامه های زنجیره ای یک ســهم از ده ســهم پلاک ۱۳۰۸فرعی از ۴۳ اصلی 
ملارد شامل یک دستگاه آپارتمان مسکونی در طبقه همکف شمالی سمت چپ به 
مساحت تقریبی ۵۰ متر مربع به نشانی ملارد ۱۶متری بهاره غربی کوچه بیستم 
پــلاک ۱۳۶۰ واحد ۱در تاریخ ۱۵/۰۳/۱۴۰۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد.

برگ سبز خودرو ،

منصور جمالی با کد ملی ۳۴۸۹۶۳۷۴۰۲ شماره شناسنامه ۷۲۱ فرزند نصراله 
خودرو پراید رنگ نقره ای – متالیک مدل ۱۳۸۵ شماره پلاک ۹۴ ایران ۸۲۷ ط 
۱۲ شماره شاسیS۱۴۱۲۲۸۵۲۰۱۳۵۷ شماره موتور۱۵۰۰۸۹۲به نام منصور 

جمالی در تاریخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۸ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند ،
زینب جبیره با کد ملی ۴۲۵۱۰۰۹۳۷۱ فرزند شفیع در تاریخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۸ 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

برگ سبز خودرو ،
ناصــر محمدی با کــد ملی ۱۲۵۰۲۳۴۷۹۴ فرزند جاســم خــودرو پژو پارس 
رنگ خاکســتری مدل ۱۳۸۸ شــماره پلاک ۶۷ایران ۱۵۱د۷۴ شماره شاسی
NAAN۰۱CA۵AK۷۶۶۶۶۵ شــماره موتور۱۲۴۸۸۲۵۰۹۵۷به نام ناصر 

محمدی در تاریخ ۱۴۰۳/۰۲/۰۷ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

برگ سبز خودرو ،
الناز فاطمی با کد ملی ۰۰۱۹۴۴۴۱۸۴ شماره شناسنامه ۰۰۱۹۴۴۴۱۸۴ فرزند 
ســعید خودرو پژو ۲۰۷ رنگ سفید مدل ۱۳۹۷ شماره پلاک ۹۴ن۴۳۹ ایران ۲۰ 
شماره شاسیNAAR۱۳FE۵JJ۶۴۰۶۵۴ شماره موتور۱۷۷B۰۰۱۱۰۲۶به نام 

الناز فاطمی در تاریخ ۱۴۰۳/۰۱/۰۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

برگ سبز خودرو ،
احمد عروجی با کد ملی ۰۰۴۲۶۳۳۸۸۵ شماره شناسنامه ۲۷۱۲ فرزند محمود 
خودرو ماکسیما رنگ سفید مدل ۱۳۸۵ شماره پلاک ۱۱ایران ۹۱۹م۵۷ شماره 
شاسی۵۱۱۵۷۸ شماره موتورVQ۳۰۶۱۰۲۷۳Bبه نام احمد عروجی در تاریخ 

۱۴۰۳/۰۵/۳۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی ،
فرزاد فاضلی تولمی با کد ملی ۰۰۶۹۸۵۲۱۷۰ شماره شناسنامه ۹۵۷۶ فرزند 

حسن در تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۰۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

برگ سبز خودرو ،
علی نصــرت آبادی با کد ملی ۰۹۲۳۷۵۴۸۰۶ فرزنــد اکبر خودرو پراید رنگ 
سفید شیری معمولی مدل ۱۳۷۸ شماره پلاک ۷۴ایران ۲۹۷د۱۷ شماره شاسی

S۱۴۱۲۲۷۸۶۰۰۷۳۱ شــماره موتور۰۰۱۲۱۴۵۷به نام علی نصرت ابادی در 
تاریخ ۱۴۰۰/۰۶/۱۰ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند, گواهینامه پایه سه, کارت عابر بانک
 کارت پایان خدمت, کارت هوشمند خودرو ،

حســین فتوحی با کد ملی ۱۷۰۰۰۱۸۲۹۹ شماره شناسنامه ۱۷۰۰۰۱۸۲۹۹ 
فرزنــد ســلیمان خــودرو پراید رنگ ســفید روغنــی مدل ۱۳۸۸ شــماره 
پــلاک ۱۷ایــران۱۶۱م۳۴ شــماره شاســیS۱۴۱۲۲۸۸۰۳۲۵۶۷ شــماره 
موتور۳۰۹۷۶۵۶به نام حسین فتوحی در تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۲۵ مفقود گردیده 

و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند ،
رومینا داودیان با کد ملی ۰۰۶۹۷۳۱۰۱۲ فرزند علی در تاریخ ۱۴۰۲/۰۶/۰۱ 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت خودرو ،
حمید رجبی با کد ملی ۱۲۷۰۵۶۹۳۶۸ شماره شناسنامه ۱۲۷۰۵۶۹۳۶۸ فرزند 
بهرام خودرو دیگنیتی رنگ مشکی مدل ۱۴۰۰ شماره پلاک ۲۰ایران۸۲۱م۹۱ 
شــماره شاسی شماره موتوربه نام در تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۰۱ مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند, گواهینامه پایه سه, کارت عابر بانک, کارت پایان خدمت, کارت 
خودرو, معاینه فنی خودرو, سایر مدارک ،

ســید اصغر ســاداتی بــا کــد ملــی ۴۲۰۰۰۵۶۳۵۶ شــماره شناســنامه 
۴۲۰۰۰۵۶۳۵۶ فرزند بابانازار خودرو پراید رنگ ســفید مدل ۱۳۹۰ شماره 
پلاک ۴۱ایران۷۱۳ص۷۶ شــماره شاسی شماره موتوربه نام اصغر ساداتی در 

تاریخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۹ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

شناسنامه ،

امیرحســین علیــون بــا کــد ملــی ۱۳۶۸۸۱۷۳۸۶ فرزند صمــد در تاریخ 
۱۴۰۳/۰۴/۱۴ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

كارت هوشمند سوخت, کارت خودرو ،

علــی زنگنــه با کد ملــی ۳۸۶۱۳۴۴۶۲۹ فرزند حســین خودرو ســاینا اس 
رنگ ســفید مدل ۱۴۰۲ شــماره پلاک ۱۸ایران ۴۱۳ب۵۴ شــماره شاســی
نام علی  NASS۵۱۱۰۰P۵۷۹۸۸۳۵ شــماره موتورM۱۵/۹۸۷۱۶۵۳بــه 

زنگنه در تاریخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۹ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی, كارت هوشمند سوخت, کارت خودرو ،

علــی علیزاده برئــی با کد ملــی ۴۱۹۹۰۴۱۵۷۵ شــماره شناســنامه ۴۱۶ 
فرزند حســنعلی خودرو پــژو پارس رنگ ســفید مدل ۱۴۰۱ شــماره پلاک 
شماره   NAAN۱۱FE۲NH۴۸۷۴۴۲شاســی شــماره  ۱۸ی۶۷۵ایران۷۸ 
موتور۱۶۴B۰۳۱۰۵۹۸به نام لیدامشعشــع در تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۲۷ مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی, کارت عابر بانک ،

علی نیک دهقان با کد ملی ۰۳۱۲۱۲۳۰۷۸ فرزند مجید در تاریخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۲ 
مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

برگ سبز خودرو ،

ماندانا رهبر یکتا با کد ملی ۰۰۶۰۱۳۱۳۴۹ شماره شناسنامه ۲۴۵۰۱ فرزند 
محسن خودرو پراید رنگ نقره ای مدل ۱۳۸۴ شماره پلاک ۷۷ایران۱۶۶ط۹۱ 
شماره شاسیS۱۴۱۲۲۸۳۴۳۳۸۷۵۰ شماره موتور۰۱۰۶۲۱۸۵به نام ماندانا 
رهبر یکتا در تاریخ ۱۳۹۰/۰۶/۱۶ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت خودرو ،

امیر رضائی با کد ملی ۵۸۰۹۵۳۸۵۵۱ شــماره شناسنامه ۸۷۶ فرزند حسین 
خودرو پراید رنگ ســفید مدل ۱۳۸۸ شماره پلاک ایران ۴۰ ۵۱۷م ۱۳ شماره 
شاســیS۱۴۱۲۲۸۸۰۳۳۸۳۸ شــماره موتور۳۰۹۷۳۳به نام امیر رضایی در 

تاریخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی, کارت عابر بانک, کارت شناسایی ،

سیما پاکروانان با کد ملی ۲۹۹۱۶۲۴۷۶۰ شماره شناسنامه ۳۱۲ فرزند احمد 
در تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۳۰ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند, کارت شناسایی نظامی, كارت  هوشمند  راننده

 گواهینامه پایه سه, کارت خودرو ،

صفــدر جلیلیان با کــد ملــی ۱۸۲۹۲۸۴۲۹۰ فرزند حیدر خــودرو پژو۴۰۵ 
رنــگ نقریی مــدل ۱۳۹۷ شــماره پــلاک ۱۹_۲۱۳م۸۸ شــماره شاســی
NAAMIIVE۴JK۰۴۲۸۸۷ شماره موتور۱۲۴K۱۲۷۹۶۷۲به نام صفدر 

جلیلیان در تاریخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۴ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند, كارت هوشمند سوخت, گواهینامه پایه سه, کارت عابر بانک, کارت پایان 
خدمت, کارت هوشمند خودرو, سایر مدارک ،

امید الهامی فرد با کد ملی ۰۰۱۱۹۵۵۸۷۲ فرزند محمد خودرو پژو پارس رنگ 
ســفید مدل ۱۳۸۸ شــماره پلاک ۴۰ ایران ۷۲۹ ب ۴۷ شماره شاسی شماره 
موتوربــه نام در تاریخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۵ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ســاقط 

است.

گواهینامه پایه دو, کارت هوشمند خودرو ،

هادی ملکیان با کد ملی ۰۰۶۸۳۴۸۰۲۹ شماره شناسنامه ۶۴۶۷ فرزند هوشنگ 
خودرو پژو ۲۰۶ رنگ سفید مدل ۱۳۹۷ شماره پلاک ۵۲ص۸۸۶ایران ۵۰ شماره 
شاسیNAAP۱۳FE۷JJ۶۸۱۹۵۶ شماره موتور۱۷۲B۰۰۴۲۲۴۱به نام هادی 

ملکیان در تاریخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۸ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند, كارت هوشمند سوخت, گواهینامه پایه سه
 کارت عابر بانک, کارت معافیت سربازی ،

مهران نظری با کد ملی ۴۲۰۰۵۲۱۳۸۵ فرزند بابا مراد در تاریخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۹ 
مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

سند کمپانی, برگ سبز خودرو, کارت خودرو ،

غلامحســین فردادی دخت فومن با کد ملی ۲۶۳۰۹۴۹۰۸۷ فرزند غلام خودرو 
پژو ۴۰۵ تاکسی رنگ زرد خورشیدی مدل ۱۳۹۵ شماره پلاک ۵۲ت۳۸۶ ایران 
۲۲ شماره شاسی شماره موتوربه نام در تاریخ ۱۴۰۳/۰۴/۱۶ مفقود گردیده و 

از درجه اعتبار ساقط است.

کارت هوشمند خودرو ،

میترا دماوندی با کد ملی ۰۰۴۳۴۴۸۴۳۷ شماره شناسنامه ۱۰۵۰ فرزند قدرت 
الله خودرو پراید رنگ سفید مدل ۱۳۹۵ شماره پلاک ۶۰ایران۵۳۳س۲۲ شماره 
شاسیNAS۴۳۱۱۰۰G۵۸۶۲۱۲۵ شماره موتورM۱۳/۵۵۸۸۷۸۵به نام میترا 

دماوندی در تاریخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۴ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

برگ سبز خودرو ،

محمدرضــا کلماتی با کد ملی ۶۵۰۹۹۴۴۵۵۳ شــماره شناســنامه ۱۲ فرزند 
محمدصابر خودرو ســمند LX Xu۷ رنگ ســفید مدل ۱۳۹۶ شــماره پلاک 
۴۲ ایران ۵۴۷ م ۳۳ شماره شاســیNAAC۹۱CE۶HF۱۴۷۶۸۳ شماره 
موتور۱۲۴K۱۰۹۳۵۱۸بــه نام محمدرضا کلماتی در تاریــخ ۱۴۰۰/۱۰/۰۱ 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

كارت هوشمند سوخت, کارت خودرو, کارت هوشمند خودرو ،
رقیه نظیری ویند با کد ملی ۱۴۶۶۷۹۰۴۹۰ شــماره شناسنامه ۳۲۱ فرزند محمد 
خودرو پژو ۲۰۷ رنگ سفید مدل ۱۴۰۲ شــماره پلاک ۵۵ه ۲۵۹ ایران ۵۰ شماره 
شاسیNAAR۰۳HFFPDA۰۹۸۰۸ شماره موتور۱۷۲B۰۱۲۸۴۶۲به نام رقیه 

نظیری ویند در تاریخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت خودرو ،

سید حسن اخوان بهابادی با کد ملی ۴۴۳۱۴۱۹۳۷۳ شماره شناسنامه ۱۱۳۴ 
فرزند ســید محمد خودرو پژو رنگ خاکســتری-متالیک مدل ۱۳۹۱ شــماره 
 NAAM۰۱CA۷CR۵۸۱۶۵۳پلاک ۵۴ایران ۹۴۹س۱۵ شــماره شاســی
شــماره موتور۱۲۴K۰۰۵۸۴۵۳به نام ســید حســن اخوان بهابادی در تاریخ 

۱۴۰۳/۰۶/۰۸ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

سند کمپانی, برگ سبز خودرو, سند فروش, کارت هوشمند خودرو ،

نازنین زهرا رحمان زاده پشــتیری با کد ملــی ۲۵۸۲۳۱۳۱۹۱ فرزند صفر علی 
خودرو پراید رنگ ســفید مدل ۱۳۹۳ شماره پلاک ۱۶ق ۳۶۱_۴۶ شماره شاسی
NAS۴۱۱۱OOD۱۲۵۴۷۰ شماره موتور۴۸۷۸۸۷۱به نام نازنین زهرا رحمان 
زاده پشتیری در تاریخ ۱۴۰۲/۱۲/۲۰ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

شناسنامه, كارت هوشمند سوخت, گواهینامه پایه دو
کارت پایان خدمت, برگ سبز خودرو, کارت خودرو, سایر مدارک ،

مهدی رحیمی ســده با کد ملی ۱۱۷۱۱۵۱۹۱۸ شماره شناسنامه ۱۰۹ فرزند 
غلامعلی خودرو سمند رنگ نوک مدادی)خاکستری متالیک( مدل ۱۳۸۶ شماره 
پلاک ۸۵ی۱۳۷ایران۲۳ شــماره شاسی شماره موتوربه نام مهدی رحیمی سده 
در تاریخ ۱۴۰۲/۰۱/۳۰ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است. همچنین 
دو عدد برگ ســبز به همراه بیمه نامه و دیگر مدارک مربوط به دو عدد موتور 

سیکلت که همگی در یک پوشه مدارک مفقود گردیده اند.

کارت ملی, کارت ملی هوشمند, كارت هوشمند سوخت, گواهینامه پایه سه
 مدارك بانكی, کارت عابر بانک, کارت شناسایی, کارت پایان خدمت

 کارت خودرو, کارت هوشمند خودرو ،

امیرحسین محمدیان زوارق با کد ملی ۱۵۴۰۵۵۹۸۳۱ فرزند کریم خودرو ۲۰۷ 
رنگ سفید مدل ۱۴۰۱ شماره پلاک ایران ۵۰_۹۹۸د۵۸ شماره شاسی شماره 
موتوربه نام المیرا محمدیان در تاریخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۵ مفقود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط است.

كارت هوشمند سوخت, گواهینامه پایه سه, کارت خودرو
 کارت هوشمند خودرو, کارت بیمه خودرو, معاینه فنی خودرو ،

نرگــس شــیران پــور بــا کــد ملــی ۰۴۸۰۹۶۰۲۰۸ شــماره شناســنامه 
۰۴۸۰۹۶۰۲۰۸ فرزند محمد خودرو پراید رنگ نقره ای_متالیک مدل ۱۳۸۹ 
شــماره پلاک ۹۳م۳۱۶ ایران ۴۰ شماره شاسیS۵۴۳۰۰۸۹۰۱۶۸۶۶ شماره 
موتور۳۵۳۵۶۹۹به نام نرگس شــیران پور در تاریــخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۶ مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
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 رفع مشکل آب شرب ۶ هزار نفر 
در سروآباد

سنندج-سارافیضی،خبرنگارعصررسانه :  مدیرعامل شرکت 
آبفا کردستان با بیان اینکه در راستای ارتقای توان آبرسانی، یک حلقه 
چاه جدید در شهر سروآباد به مدار آمد، اظهار کرد: با بهره برداری از 
2 پروژه آبرسانی در سروآباد مشکل آب شرب ۶ هزار نفر از جمعیت 

این شهرستان برطرف شد.
محمد فرهاد، با اشــاره به اینکه این پروژه با هزینه 25 میلیارد ریال 
وارد مدار شــده اســت، تصریح کرد: در پروژه آبرسانی شهر سروآباد 
حفر و تجهیز یک حلقه چاه، اجرای ۱50 متر خط انتقال و برقرسانی 
انجام شــده اســت.وی افزود: پروژه آبرســانی به روستای سپیدار با 
جمعیت 28۶ نفر افتتاح شــد که در این پروژه 400 متر خط انتقال 
و برقرسانی، اجرا و در مجموع برای آن 30 میلیارد ریال هزینه شده 
اســت.مدیرعامل شرکت آبفا کردستان گفت: در هفته دولت امسال 
چندین پروژه آبرسانی در شهرستان های سنندج، مریوان و سروآباد، 
دیواندره و بیجار با هدف تأمین یا ارتقای آبرسانی در روستاها و شهرها 
اجرا شد که امیدواریم زمینه رضایتمندی هرچه بیشتر مردم استان 

از خدمات شرکت آب و فاضلاب استان را فراهم کند.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان: 

۲۶ سامانه تردد شمار در محور های 
مواصلاتی  کرمانشاه نصب شد 

کرمانشــاه- خبرنگارعصررسانه : مدیرکل راهداری و حمل و 
نقل جاده ای اســتان کرمانشــاه گفت: 2۶ سامانه جدید تردد شمار 

در محور های مواصلاتی استان نصب شد و به بهره برداری رسید. 
شــهرام کهریزی مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان 
کرمانشاه گفت: باتوجه به افزایش تردد در محور های مواصلاتی استان 
و به منظور هوشمند سازی جاده ها این تعداد سامانه تردد شمار جدید 

در محور های مواصلاتی استان نصب شده است.   
وی با اشــاره به افزایش 27 درصدی ســامانه های تردد شــمار در 
محور های مواصلاتی استان اضافه کرد: تعداد تردد سامانه های تردد 
شمار در استان کرمانشاه قبلا ۹۶ عدد بود که با همت همکاران مرکز 

مدیریت راه ها هم اکنون به ۱22 سامانه رسیده است. 
کهریزی افزود: این ســامانه ها با برداشت اطلاعات تردد خودرو ها در 
محور های مواصلاتی اســتان کرمانشــاه به صورت لحظه ای، نقش 
ویــژه ای در مدیریــت ترافیک و برنامه ریزی های راهبردی در حوزه 
راهــداری، حمــل و نقل جاده ای و همچنیــن افزایش ایمنی و ارایه 

خدمات رسانی مطلوب به کاربران جاده ای ایفا می کند.   
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمانشاه یادآور شد: 
سامانه های تردد شمار قابلیت تشخیص پنج کلاس خودرویی شامل 
سواری و وانت، کامیونت و مینی بوس، کامیون دو محور، اتوبوس و 
تریلر هســتند و با شــمارش لحظه ای امکان مدیریت و ترافیک جاده 

را فراهم می کند.   

مدیرکل راه و شهرسازی استان اردبیل: 

 تونل دوم حیران تا پایان سالجاری
 به بهره برداری می رسد 

اردبیل-خبرنگارعصررســانه :  مدیرکل راه و شهرسازی استان 
اردبیــل گفــت: تونل دوم حیران تا پایان ســالجاری به بهره برداری 

می رسد. 
محبــوب حیدری با بیــان اینکه طراحی و اجرای تونل دوم حیران 
طی 3 ســال اخیر آغاز شــده است، گفت: حفاری این تونل در مدت 
یک سال انجام شد و در حال حاضر عملیات لاینینگ و کف سازی 
تونل در حال انجام است. وی با بیان اینکه در حال حاضر برای اتمام 
عملیات این تونل نیازمند 2 هزار و 500 میلیارد ریال اعتبار هستیم، 
افزود: با برنامه ریزی های صورت گرفته، این تونل تا پایان سالجاری به 
بهره برداری خواهد رسید. حیدری با تاکید بر اینکه استان اردبیل از 
فقر بزرگراهی برخوردار بوده و در طی سال های اخیر احداث بزرگراه 
در اســتان به یک دغدغه تبدیل شــده است، تصریح کرد: در همین 
راستا 840 کیلومتر از راه های شریانی استان باید تبدیل به بزرگراه 
شــود که موافقت اصولی آن دریافت و مطالعات آن نیز انجام شــده 
اســت. مدیرکل راه و شهرســازی استان اردبیل با بیان اینکه قبل از 
دولت سیزدهم ۱80 کیلومتر در استان اردبیل بزرگراه احداث شده 
بود، ادامه داد: در دولت ســیزدهم نیز احداث ۱80 کیلومتر دیگر 
برنامه ریزی شد که 80 کیلومتر آن طی دو سال اخیر در استان به 
بهره برداری رسیده و ۱4 کیلومتر دیگر هم به زودی مورد بهره برداری 

قرار خواهد گرفت. 

 افتتاح دومین زمین چمن مصنوعی
  مینی فوتبال در نقطه صفر مرزی

سیستان و بلوچستان بمناسبت هفته دولت 
زاهدان- غلام نبی براهویی، خبرنگار عصررســانه:درهفته_

دولت پروژه زمین چمن مصنوعی مینی فوتبال *روســتای توحید 
آباد در شهرســتان مرزی میرجاوه با حضور دهمرده معاونت توســعه 
امور ورزش، اداره کل ورزش و جوانان استان سیستان و بلوچستان، 
اجباری معاون عمرانی فرماندار، آژ ریگی بخشدار، ریگی حسین آبادی 
رئیس اداره ورزش و جوانان و جمعی از معتمدین، ریش ســفیدان و 

ورزشکاران افتتاح شد. 
زمین چمن مصنوعی مینی فوتبال روســتای توحیدآباد شهرستان 
مرزی میرجاوه* در راستای توسعه زیرساخت های ورزشی منطقه 
بصورت مشارکتی توسط اداره کل ورزش و جوانان  استان، فرمانداری، 
بخشــداری و دهیاری با زیربنای ۱350 متر مربع و با اعتبار هزینه 

شده بالغ ۱۱ میلیارد ریال به بهره برداری رسید. 
 بــا افتتــاح این زمین چمن مصنوعی مینی فوتبال، جمعیتی بالغ بر 
۱430 نفر در قالب 270 خانوار از این پروژه ورزشی بهره مند خواهند 
شد. و فرصتی مناسبی برای فوتبال دوستان منطقه فراهم شده است 
تا مسابقات مختلف ورزشی را در این مکان برگزار کنند.  لازم به ذکر 
اســت؛ اداره کل ورزش و جوانان اســتان، 7 پروژه عمرانی با اعتباری 
بالغ بر 80 میلیارد ریال بمناســبت گرامیداشــت #هفته_دولت در 
سراسر استان سیستان و بلوچستان آماده بهره برداری کرده است. 

    خبر

زنجان- علی مظفری ، خبرنگار عصررسانه: نماینده 
مردم ابهر،خرمدره و ســلطانیه در مجلس شورای 
اسلامی در نشست هم اندیشی شورا و شهردار ابهر 
بیان داشــت : ماها منتخبین مردم هستیم و مردم 
بــه امیدی به ماهــا رای دادند واز ما انتظار دارند که 
باید تلاش شــود در راستای رفع مشکلات آنان قدم 

برداشت.
وی افزود: بنده بعنوان نمایند هر کجا احساس کردین مشکل 
وجود دارد و با ورود بنده حل می شود حتما بنده در جریان 
قرار دهید و مطمئین باشــید بطور جدیدی پیگیر موضوع 

خواهم شد.
دکتر علیمردانی بیان داشــت: اگر دید یک بنده خدایی به 
الحاظ مشکلات مالی بصورت غیرقانونی ساختمانی احداث 
کرده سعی کنید مشکل آن را حل کنید چه اشکال دارد ما با 
آن کمک کنیم مگر ایشان انسان نیست چرا باید به آن آب و 
برق و گاز داده نشود وآن را از حقوق اولیه محروم کنیم پس 
می توان با مدیریت و درایت اینگونه مشکلات را در شهرداری 
حل کرد چرا که عامل اینگونه مشکلات ما مسئولین هستیم 

که نتوانسیتم برای آنان مسکن ایجاد کنیم .
نماینده مردم ابهر، خرمدره و سلطانیه در ادامه گفت:انتظار 
دارم شــورا و شــهردار قامهای بزرگی در راســتای عمران و 
آبادانی شــهر بردارد و عدالت را محور اصلی و اساســی خود 
در تقسیم امکانات در نقاط مختلف شهر قرار دهد چون که 
بی عدالتی موجب رنجش مردم می شــود.عضو کمســیون 
بهداشــتی مجلس متذکر شده: انچه که امروز مورد رنجش 
مردم شــهر ابهر به ویژه حســین آباد شــده و شکایت های 
فراوانی به بنده می کنند مربوط به مشاغل مزاحم می باشد 
کــه شــماها باید ان را مدیریــت کنید و انها را به یک نقاطه 
دیگر منتقل نمایند همنطوریکه اطلاع دارید خوشــبختانه 

صاحبان اینگونه مشاغل از لحظ مالی مشکلی ندارند.
این نماینده با انتقاد از اداره کل بهداشت درمان استان زنجان 
گفت: با تلاش های صورت گرفت جهت رفع مشکل سی تی 
اسکن و چیلرهای بیمارستان الغدیر شهرستان ابهر دستور 
مبلغ ۹0 میلیارد تومان را از وزارت بهداشت گرفته ام تا به 
امروز اســتان نتواســته آن را پیگیری وجذب کند و مشکل 
بیمارستان را حل نماید این چه وضعیتی هست در این استان 

ما با اینگونه مسئولین چکار می توانیم بکنیم.
علیمردانی در ادامه به بافت فرسوده شهر ابهر اشاره و گفت: 
با ایجاد ستاد تحصیلگر در هر محل می توان با رایزنی خیلی 
کار ها انجام داد تا هم مشکل بازگشایی ها و هم بافت فرسوده 
را حل کرد بطور مثل شما می توانید با یک صاحب ملک که 
در طرح بازگشایی قرار گرفته صحبت کنید به جای زمین 

ایشــان دو واحد در یک خیابان 20 متری نو ســاز بدهید نه 
در گوچه شش متری که ایشان موافق نباشد ببیند مشکل 
حل می شــود یا نه.وی درپایان گفت: بنده در کنار پارلمان 
شــهری هســتم چراکه هرکاری شما انجام دهید انگار بنده 
انجام دادم و هیچ گونه دخالت در شورا و شهرداری نخواهم 
داشت و به شماها افتخار می کنم و در خدمت شماها هستم.

در ادامه عباس  رضا حیدری در جلسه ای صمیمانه با حضور 
منصور علیمردانی نماینده شهرهای ابهر، خرمدره و سلطانیه 
گفت: شهرداری ابهر در سیستم اداری دارای درجه ۹ است 
و بــرای ۱40 هــزار جمعیت شهرســتان ابهر 3۱0 نیرو در 
شــهرداری اشــتغال دارند و به دلیل تبعیض هایی که وجود 
داشته، اجازه جذب نیرو به شهرداری ابهر داده نشده است.

وی با بیان اینکه شــهرداری ابهر در طی پنج ســال گذشته 
370 نیرو داشــته اســت، افزود: این نیروها طی این سال ها 
بازنشســته شدند، بنابراین در خدمات شهری، فضای سبز، 

اجراییات در بحث نیرو دچار مشکل هستیم.
شهردار ابهر با اشاره به اینکه ۶ ماه است قول مجوز استخدام 
25 نیرو آتش نشان را به شهرداری دادند، تأکید کرد: از طریق 
تهران و استان اقدام کردیم اما این امر محقق نشده است، در 
حالی که استان های قوی تر مانند اصفهان این کار انجام شده 
است.وی تصریح کرد: نامه درخواست مجوز استخدام نیرو 
شــهرداری ابهر تا برنامه و بودجه نیز رفته اســت، از نماینده 
شــهرهای ابهر، خرمدره و ســلطانیه در مجلس درخواست 
داریم که به ما در این زمینه کمک کنند تا مجوز استخدام 

24 آتش نشان را دریافت کنیم.
حیدری به بحث بازآفرینی شهری گری زد و عنوان کرد: در 
بحث بازآفرینی شهری همه امور مربوطه در منطقه، محله 

و خیلی فراتر از اســتان کار انجام شــده اســت و از نماینده 
شــهرهای ابهر، خرمدره و سلطانیه درخواست داریم که به 
ما در جذب اعتبار ملی کمک کنند، این اعتبار ملی هر سال 

به شهر زنجان داده می شود.
وی بــا بیان اینکه برای طرح بازآفرینی با مشــاور توافقاتی 
انجام شــده اســت، تأکید کرد: کوچه حاجی خانی و شهید 
داودی شــناط جزو طرح بازآفرینی یا بافت فرســوده شهر 
ابهر بوده و مصوب اســتانی هم دارد، و برای تهیه طرح آن 
نیاز به اعتبارات اســتانی اســت، که با جذب اعتبار، ترافیک 
و معضلات آن نیز حل خواهد شــد.وی خاطرنشان کرد: در 
ســال ۱400 به جای اینکه طرح بازبینی شــهر ابهر مصوب 
شــود، چون مغایرت زیاد بوده، در شــورای عالی معماری 
شهرسازی، طرح تفصیلی شهر با همان مغایرت ها به عنوان 
طرح جامع شــهر ابهر مصوب شــد و این باعث شد طرح ۱0 
ســال عقب بیفتد ولی اعضای شورای شهر ابهر پیگیر شده 
و از وزیر کشور مجوز دریافت شد که طرح جامع مجدداً به 
جریان بیفتد و با تعیین مشــاور طرح جامع ابهر را تهیه و 

کل محدوده شهر ابهر افزایش پیدا می کند.
شــهردار ابهر با بیان اینکه قرارداد ســرمایه گذار در پارک 
پردیس ســه ماه دیگر به اتمام می رســد، بیان داشت: طی 
این ســال ها کار زیادی هم در این پارک انجام نشــده، نیاز 
به ســرمایه گذار برای این پارک وجود دارد و در کشــتارگاه 

صنعتی نورین نیز به یک سرمایه گذار قوی نیاز است .
وی با ساماندهی رودخانه ابهررود گریزی زد و گفت: نیاز است 
با آب منطقه ای قراردادی بسته شود و با توجه با ظرفیت سد 
کینه ورس، حاشــیه رودخانه ابهررود را ساماندهی کنیم تا 
محلی برای تفریح، تجاری، گردشگری بشود.حیدری با انتقاد 

از عملکرد اداره آب و فاضلاب شهرستان ابهر گفت: در بحث 
فاضلاب شــهری در مدرســه گلشهر با توجه به اینکه زمین 
و آسفالت ریزی آن توسط شهرداری صورت گرفته مردم از 
شهرداری گله دارند که آب فاضلاب از این مسیر می گذرد و 
اداره آب و فاضلاب بیان دارد که نمی تواند آب های سطحی 
را به فاضلاب شهری هدایت کند، در بیشتر قسمت های شهر 
آب های سطحی به بیرون از ساختمان هدایت می شود و این 
اداره نمی تواند مدیریت درســتی داشــته باشد و باعث بروز 

مشکلاتی در شهر شده است.
حفاری هایی متعدد باعث گله مندی مردم شده و این باعث 
شــده همه زحمات شهرداری در این زمینه به هدر رود.وی 
عنوان داشت: در شورای ترافیک شهرستان زیرگذر و روگذر 
در بلوار خرمشهر تصویب شده که نیاز به سرمایه گذار دارد 
و از نماینده شهر ابهر، خرمدره و سلطانیه درخواست داریم 
در این زمینه جذب ســرمایه گذار به ما کمک کنند.رئیس 
شــورای اسلامی شــهر ابهر در جلسه هم اندیشی با حضور 
منصور علیمردانی، نماینده مردم شهرهای ابهر، خرمدره و 
سلطانیه گفت: یکی از مشکلاتی که در دوره ششم شورای 
شهر وجود دارد، عدم هماهنگی مدیران با شورای شهر است.

وی با تأکید براینکه امیدوار هستیم با تشکلیل دولت جدید 
و منصور علیمردانی به عنوان نماینده مجلس شهر ابهر این 
عدم هماهنگی حل شــود، افزود: مدیران باید توجیه شوند 
که اعضای شورای شهر نماینده مردم در شهر هستند و باید 

با کمک هم مشکلاتی پیش روی شهر را حل کنیم .
وی با بیان اینکه اداره برق در شریف آباد برای حذف تیربرق ها 
همــکاری نمی کند تصریح کرد: این اداره اعلام می کند که 
برای این کار بودجه ندارد، این بودجه در شــهر خرمدره و 

زنجان وجود دارد و در ابهر نیست.
رئیس شــورای اســلامی شــهر ابهر به جذب قیر رایگان 
بیشــتر برای ابهر اشــاره کرد و خاطرنشــان کرد: با توجه به 
کنده کاری های زیادی که از سوی اداره آب و فاضلاب و فیبر 
نوری در ســطح شــهر شده، بسیاری از خیابان ها و کوچه ها 

نیاز به آسفالت ریزی دارند.
وی عــدم همــکاری ادارات در مورد عدم نیاز یا اعلام نیاز در 
مورد زمین های لکه گذاری شده را مشکل دیگر در شهر ابهر 
عنوان کرد و گفت: در گلشهر زمین هایی داریم که مسئول 
آن ها آموزش و پرورش است که باید اعلام کند به آن ها نیاز 
دارد یا نه که این اداره همکاری نمی کند و دیگران را به مشکل 
انداخته است.دودانگه با بیان اینکه نیاز است بیمارستانی در 
کنار اتوبان احداث شــود، اظهار کرد: در تصادفات جاده ای 
آمبولانــس زیــر۶0 دقیقه به محل حادثه نمی رســد و این 

خدمات رسانی به بیماران را دچار مشکل می کند.

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان اظهار کرد:

رفسنجان اقتصادی  ویژه  منطقه  بلند   خیز 
شهرستان توسعه  برای   

بهرامشــاهی  کرمان-فرسنگی،خبرنگارعصررســانه: 
مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان  اظهار امیدواری کرد 
با ورودبانک vtb روســی مجری طرح کریدور شــمال به جنوب 
و شــرکت های بزرگ چینی Camce خط ریلی آهن احمد 

آباد- رفسنجان – باغین بزودی وارد فاز اجرایی شود.
به گزارش روابط عمومی منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان؛ روح 
الله بهرامشــاهی مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی رفســنجان با 
طبیب زاده رئیس اتاق بازرگانی اســتان کرمان دیدار و گفتگو 
کرد.بهرامشاهی در این دیدار ضمن مثبت ارزیابی کردن چشم 
انداز آینده منطقه ، فعالیتهای در دست اقدام این منطقه را تشریح 
کرد.وی گفت: با استقرار شرکت تخصصی مونتاژماشین آلات معدنی و ورود در حوزه آی تی و آی سی تی و همچنین استقرار 
پژوهش فن آوری فرتاک مونتاژ وتولید پنل خورشیدی در منطقه ویژه در آینده نزدیک قطب تولید پنل های خورشیدی 
خواهیم شد.بهرامشاهی با اشاره به مکاتبات صورت گرفته در خصوص خط آهن احمد آباد- منطقه ویژه کرمان )باغین(در 
زمان دولت شــهید رئیســی گفت: موضوع خط ریلی یاد شــده هم اکنون در دو وزارتخانه راه شهرســازی و کشور در حال پی 
 Camce روسی مجری طرح کریدور شمال به جنوب شرکت های بزرگ چینی vtb گیری است و امیدواریم با ورود بانک
خط ریلی آهن احمد آباد- رفسنجان – باغین بزودی وارد فاز اجرایی شود.مدیر عامل منطقه در پایان با اشاره به متوقف شدن 
واگذاری زمین در منطقه گفت: امسال بنا داریم تا به توسعه زیر ساخت های منطقه بپردازیم و هم اکنون این امر با لوله گذاری 
،جدول کشی و ساخت انبارهای بزرگ روباز و مسقف و همچنین با مصوب نمودن طرح جامع منطقه بر روی حوزه زیر ساخت 
متمرکز شده است.سیدمهدی طبیب زاده نیز در این دیدار حضور بهرامشاهی را منشا ءتحول و توسعه منطقه ویژه دانست و 
گفت: با همگرایی و تفاهم می توانیم جهت رشد و توسعه منطقه گام های بزرگی برداریم .وی با اشاره به برگزاری دوره های 
کار آفرینی برای دانش آموزان و معلمان ، شروع کارآفرینی را از دوره دبستان و دبیرستان دانست.رئیس اتاق بازرگانی استان 
کرمان در ادامه به چهار توافق مهم با شرکت مس اشاره نموده و گفت اولین تفاهم ما با شرکت مس در زمینه تعریف زنجیره 

ارزش مس پس از مراحل استحصال کاتد و ورود بخش خصوصی به این زنجیره است .

معاون فروش شرکت  توزیع نیروی برق جنوب استان کرمان  مطرح کرد:

برق   شدن  قطع  از  جلوگیری  و  شبکه  پایداری 
مشترکین دستان  در  اما  شرکت  از  خدمتی 

کرمان-فرسنگی،خبرنگارعصررسانه :  محمود محمود 
آبادی معاون فروش و خدمات مشترکین شرکت ضمن قدردانی 
از تمامی مشترکانی که با رعایت الگوی صحیح مصرف، شرکت 
توزیع برق جنوب استان کرمان را در تامین برق پایدار، همراهی 
کرده اند، گفت: برای پایداری شبکه و رعایت عدالت و احترام 
به حقوق شــهروندی، پیام هشــدار به تلفن همراه مشترکان 

پرمصرف ارسال شده است.
بــه گزارش روابط عمومی شــرکت توزیع نیروی برق جنوب 
استان کرمان، محمود محمود آبادی معاون فروش و خدمات 
مشــترکین شرکت ضمن قدردانی از تمامی مشترکانی که با 
رعایت الگوی صحیح مصرف، شرکت توزیع برق جنوب استان کرمان را در تامین برق پایدار، همراهی کرده اند، گفت: 
برای پایداری شبکه و رعایت عدالت و احترام به حقوق شهروندی، پیام هشدار به تلفن همراه مشترکان پرمصرف ارسال 
شده است.وی پایداری شبکه و جلوگیری از قطع شدن برق را  خدمتی از شرکت اما در دستان مشترکین دانست و گفت: 
به منظور جلوگیری از خاموشــی های ناخواســته و اســتمرار خدمت رسانی مطلوب، از مشترکین شرکت توزیع نیروی 
برق جنوب استان کرمان میخواهیم تا مصارف خود را مدیریت و در بهینه مصرف کردن آن کوشا باشند.معاون فروش 
و خدمات مشترکین شرکت بر نقش موثر مشترکان بخش خانگی برای پایداری شبکه برق تاکید کرد و گفت: مصرف 
درست انرژی بیش از هر زمان دیگری ضروری است چرا که منابع محدود انرژی و افزایش دما و تداوم آن، ایجاب می 
کند که برای مدیریت بهینه مصرف، تلاش ویژه ، با برنامه ریزی دقیق ومنسجم صورت گیرد.وی با بیان اینکه بیاییم رفاه 
و آسایش را در این روزهای گرم با کاهش مصرف به دیگران هدیه بدهیم، افزود: مشترکان می توانند در این شرایط با 
انجام راهکارهای ساده ای مثل تنظیم دمای کولرگاری  روی 24 درجه و یا استفاده از دور کند کولر آبی و عدم استفاده 
از وسایل پرمصرف برقی در ساعات اوج مصرف استفاده از سایبان برای کولرها، استفاده از کولرهای گازی اینورتردار، 
ســرویس کولرهای گازی قبل از تابســتان، توجه به بســته نگاه داشتن پنجره ها و حفظ دمای خنک ساختمان، کمک 

شایانی به تأمین برق پایدار استان داشته باشند.

ساوه -کریمی،خبرنگارعصررسانه : امام جمعه ساوه گفت: مدیریت 
جهادی و انقلابی مهم ترین شاخصه دولت اسلامی است که باید مورد توجه 

ویژه کارگزاران نظام باشد.
حجت الاسلام جعفر رحیمی در خطبه های  نماز جمعه ساوه با اشاره به هشتم 
شــهریور ۱3۶0 روز مبارزه با تروریســم و ســالروز شهادت شهیدان رجایی و 
باهنر، اظهار کرد: این روز یادآور جنایت افرادی است که در بستر حمایت های 
آمریکا و قدرت های غربی در آغازین روزهای شکل گیری نظام اسلامی چنین 
فاجعه ای را انجام دادند.امام جمعه ساوه تصریح کرد: امروزه تروریسم به یکی 
از ابزارهای اصلی نظام سلطه برای گسترش، تقویت، تحکیم، تثبیت سلطه و 
حاکمیت آنان در سراسر جهان تبدیل شده و از شرم آورترین اشکال حمایتی 
غرب از تروریســم، حمایت از »تروریســم دولتی« همچون رژیم کودک کش 
صهیونیستی است.حجت الاسلام رحیمی ادامه داد: هفته دولت هر سال فرصتی 
است تا خدمتگزاران نظام و مردم در هیأت دولت، به بیان اهداف و برنامه های 
آینده خود بپردازند و گزارش جامعی از اقدامات خود به رهبری معظم و مردم 
شریف ایران ارائه دهند همچنین فرصتی مناسب برای تقدیر و قدردانی مردم از 
خادمان دلسوز کشور است.وی مدیریت جهادی و انقلابی را مهم ترین شاخصه 
دولت اســلامی عنوان کرد و گفت: مدیریت جهادی مترادف تلاش بی وقفه، 
عاشقانه و تمام عیار در خدمت خالصانه به مردم مبتنی بر مبارزه انقلابی در 

همه عرصه های علمی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادی است.

بوشهر-خبرنگارعصررسانه : مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر 
گفت: از مجموع کالا های رســوبی ســنواتی بندر بوشهر تاکنون حدود ۹7 
درصد آن تعیین تکلیف شده و مابقی آن نیز با تحقق تعامل بین دستگاهی 

بزودی تکلیف می شود.
محمد شکیبی نسب در نشست بررسی کالا های رسوبی سنواتی در بندر 
بوشهر با حضور دادستان و دستگاه های اجرایی ذیربط در فرایند ترخیص 
کالا اظهار کرد: با عزم و اهتمام جدی دستگاه های یاد شده شرایطی فراهم 
شــده تا با ترخیص کالا های رســوبی ســنواتی، علاوه بر آزادسازی فضای 
انبارها، نوبت انتظار شناور ها برای تخلیه در بندر بوشهر نیز کاهش پیدا کند.

مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر با بیان اینکه رویکرد بنادر استان 
بوشهر ارائه خدمات مطلوب و مؤثر به ذی نفعان بندری در کمترین زمان 
ممکن است، افزود: در این زمینه از هیچ تلاشی دریغ نمی شود.وی تصریح 
کرد: با هدف ترغیب تجار و بازرگانان در بندر بوشــهر چنانچه کالایی در 
کمتر از پنج روز از بنادر ترخیص شــود از پرداخت هزینه انبارداری معاف 
خواهند بود.شکیبی نسب ادامه داد: بنادر به عنوان به معبری برای کالا ها 
محسوب شده از این رو اهتمام تیم مدیریتی اداره کل بنادر و دریانوردی 
استان بوشهر ارائه خدمات مطلوب و با استاندارد های لازم است که این مهم 
با همراهی و تعامل حدود 28 دستگاه اجرایی دخیل در فرایند ترخیص و 

ارائه رهنمود های سازمان های نظارتی قابلیت بهبود دارد.

اصفهان-احسان عالیخانی،خبرنگارعصررسانه :  مدیرکل بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی استان اصفهان گفت: با حمایت مسئولان و تداوم 
جریان نهضت آسفالت تا دو سال آینده تمام معابر روستایی این استان 

آسفالت خواهد شد و مسیر خاکی نخواهیم داشت.
غلامرضا اســماعیلی  اظهار کرد: 40 پروژه آســفالت معابر روستایی با 
مشارکت دهیاری و بخشداری های استان اصفهان انجام شد که برای 
این کار 2۶00 تن قیر از طرف بنیاد مســکن به آنان اختصاص یافت.

وی افزود: بخشــی از آســفالت معابر برای خیابان های جدید مصرف 
شد و مابقی نیز در اصلاح و بهسازی مسیرهای داخلی روستا که طی 
دهه های گذشته انجام و به مرور زمان از بین رفته بود، استفاده شد. به 
گفته مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان اصفهان در بازنگری 
طرح های هادی روســتایی نیاز به ایجاد معبر جدید به وجود می آید 
که زیرســازی آن توســط دهیاری انجام و بنیاد مسکن در تأمین قیر 
همکاری دارد.اسماعیلی یادآور شد: با توجه به توسعه زیرساخت های 
روستایی و بهبود زندگی در این مناطق، آسفالت معابر ضروری بوده 
و نهضت اجرای آن در سراســر اســتان اصفهان شکل گرفته است.وی 
معتقد است با حمایت مسئولان و تداوم جریان نهضت آسفالت تا دو 
سال آینده تمام معابر روستایی این استان آسفالت خواهد شد و مسیر 

خاکی نخواهیم داشت.

مدیریت جهادی و انقلابی مهم ترین شاخصه 
دولت اسلامی است

 ۹۷ درصد کالا های رسوبی سنواتی
 در بندر بوشهر تعیین تکلیف شد

  تمام معابر روستایی استان اصفهان
 آسفالت می شود

      سرزمین من

دکتر علیمردانی:

جهت رشد و توسعه شهر ابهر بنده در خدمت شورا و شهردارهستم



منشور اخلاقی
انتشار د  قیق و بد  ون سانسور اخبار نمونه ای بارز از شاخصه های  توسعه 
و پیشــرفت هر جامعه ای به شــمار می آید  ؛ احترام به حقوق و  حفظ 
حریم خصوصی افراد  ، خود  د  اری از تهمت و افتراء د  ر خبررسانی،  
پاســد  اشت ارزش های انسانی و فعالیت های صاد  قانه و حرفه ای د  ر  

عرصه مطبوعات از اصول و اهد  اف این رسانه می باشد  .
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رئیس موسسه تحقیقات جمعیتی کشور ضمن تحلیل 
وضعیت میزان موالید و نرخ باروری در کشور طی سنوات 
گذشته، گفت: شواهد آماری نشان می دهد تولد فرزند 
سوم، چهارم و فرزند پنجم و بیشتر در سال ۱۴۰۲ نسبت 
به دو سال اخیر افزایش نسبی داشته که یکی از علل آن، 
اجرای مشوق  های متعدد درنظر گرفته شده است،  با این 
وجود اما در سال های ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ نرخ باروری در حدود 
۱.۶ تثبیت شــده و تمام استان ها کاهش میزان باروری 

کل را در سال های اخیر تجربه کرده اند.
محمدجواد محمودی   با اشاره به شاخص های باروری و ولادت 
طی سنوات اخیر که باعث تغییر و تحولات شاخص هایی متأثر 
از ســاختمان جمعیت هستند، اظهار کرد: گزارش های آماری 
حکایت از این دارد که از ســال ۱380 تا ســال ۱3۹4 شــاهد 
افزایش موالید در کشور بوده ایم، اما پس از سال ۱3۹4 به علت 
خالی شدن توان درونی جمعیت و همچنین به تأخیر انداختن 
فرزندآوری به سنین بالاتر، تعداد تولدها با شیب تقریبا زیادی 
شروع به کاهش کرده است، به گونه ای که در سال ۱402 تعداد 
موالید کشــور یک میلیون و 57 هزار و ۹58 مورد بوده که این 
رقم در سال ۱3۹4 که معادل یک میلیون و 570 هزار و 2۱۹ 
مورد بوده است، کاهشی بیش از 32 درصدی )کاهش بیش از 

5۱0 هزار تولد( را نشان می دهد.
 کاهش ۱.۶ درصدی موالید   

 از سال ۱۴۰۱ تاکنون
وی ادامه داد: از ســوی دیگر، تعداد تولدهای ســال ۱40۱ که 
معادل یک میلیون و 75 هزار و 23۱ مورد بوده در سال ۱402 

به یک میلیون و 57 هزار و ۹58 مورد رسیده است که این روند 
نشان دهنده کاهش ۱.۶ درصدی )حدود ۱7 هزار نفری( است.

رئیس موسسه تحقیقات جمعیتی کشور تصریح کرد: به همین 
منوال، میزان خام موالید از حدود 20 در هر هزار نفر جمعیت در 
سال ۱3۹4 با شیب زیاد در آغاز دوره و با شیب کم در سالهای 
اخیر به ۱2.38 در هر هزار نفر جمعیت در ســال ۱402 رســید 
و متوســط نرخ رشــد جمعیت از  3.7 درصد در فاصله سال های 
۱355 تا ۱3۶5 به ۱.24 درصد در فاصله ســال های ۱3۹0 تا 

۱3۹5 کاهش یافت. در نتیجه این روندها، نرخ رشــد طبیعی 
جمعیت، در سال ۱402 با شیبی کاهنده به حدود 0.7 درصد 

رسیده است.
وی در پاســخ به ســوالی درخصوص علت کاهش تعداد موالید، 
بیان کرد: یکی از دلایل مهم کاهش تعداد فرزندان اول و دوم به 
موضوع تغییر ساختار سنی جمعیت مرتبط است. به لحاظ اینکه 
جمعیت متولد شده در دهه های ۶0 و  70 )اوج تولدهای دهه های 
اخیر( به تدریج از مرحله ازدواج و فرزندآوری عبور می کنند و به 

اصطلاح توان درونی جمعیت، در حال کم شدن است. به عبارت 
دیگر این یک حقیقت انکارناپذیر است که تعداد موالید به میزان 
قابل ملاحظه  ای تحت تأثیر نوسانات تعداد زنان در سن باروری 
اســت. یکی دیگر از علل مهم آن به تحرک اجتماعی صعودی 
افراد بخصوص افزایش سطح تحصیلات زنان مرتبط است؛ این 
موضوع باعث شده هزینه فرصت فرزندآوری زنان تحصیل کرده، 
آنقدر افزایش یابد که آنان تمایلی نداشته باشند کار خود را رها 

کنند و به فرزندآوری و تربیت فرزند بپردازند.
او در همین راســتا بر ضرورت ارزیابی اجرای قانون حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت و واکاوی ابعاد مختلف این مســئله 
تاکید کرد و افزود: در صورت ادامه دار بودن این روند به احتمال 
زیاد، انتظار می  رود تعداد تولدها با شیب )کم( و معنادار کاهش 
یابد و نرخ باروری، در کمتر از حد جایگزینی تثبیت شود.رئیس 
موسسه تحقیقات جمعیتی کشور در ادامه ضمن تشریح وضعیت 
آماری ولادت های ثبت شده کشور بر حسب ترتیب تولد فرزندان، 
گفت: البته شواهد آماری نشان می دهد تولد فرزند سوم، چهارم 
و فرزند پنجم و بیشتر در سال ۱402 نسبت به سال های ۱400و 
۱40۱ افزایش نسبی داشته است که یکی از علل افزایش نسبی 
می  تواند به اجرایی شدن مشوق  های متعدد درنظر گرفته شده در 
مواد مختلف مرتبط با قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت 
مرتبط باشد. با ملاحظات نظری و شواهد تجربی استنباط می-

 شود که روند تغییرات جمعیتی در آینده تدریجی خواهد بود. 
بنابراین، مســیر و روند تغییرات جمعیتی می تواند ارزیابی ها و 
دیدگاه ها در رابطه با اثرگذاری سیاست های جمعیتی را، دست 

کم در کوتاه مدت، تحت الشعاع قرار دهد.

 پرهیز از شوک درمانی
ادامه از صفحه نخست...   

 در همین حال آقای همتی از نحوه کار و چگونگی عملکرد وزارت اقتصاد و 
بانک مرکزی در این زمینه ســخن نگفت. بنابراین شــوک درمانی مورد توجه 
وزیر اقتصاد در این گفت وگو و نسخه پرهیز از آن با روایت هایی که او درباره نرخ 
ارز داشته است کمی قابل تامل به نظر می رسد. از همین رو باید به دولتمردان 
گوشزد کرد که تجربه حذف یکباره ارز ترجیحی برای چند قلم کالا به عینه 
نشان داد اقتصاد ایران تحمل بار کوچک را هم ندارد و سفره های کوچک مردم 
نیز تاب اصلاحات بی رویه و غیرمعمول را نخواهد داشــت. به هر ترتیب هر 
دولتی در روند اجرا تغییراتی را مد نظر قرار می دهد اما این تغییرات با شیب 
تند نه تنها دولت را به مقصد نمی رساند بلکه ممکن است روند کلی زندگی 
مردم را برهم بزند. نکته مهم دیگر در گفته های همتی درباره بنزین و قیمت 
حامل های انرژی بود که این روزها بســیار ازآن ســخن گفته می شــود. بعد از 
اظهارات پزشکیان درباره ضرورت افزایش قیمت بنزین به دلایل منطقی که 
عنوان کرد، بسیاری او را بر حذر داشتند. برخی بر این نظرند که گره خوردن 
معیشت مردم به سوبسید بنزین و افزایش تعداد رانندگان اسنپ و تپسی و 
پیک های موتوری در کشور این عمل دولت می تواند با واکنش روبه رو شود. 
در عین حال اعضای کابینه بعد از سخنان پزشکیان این روایت را عرضه کردند 
که دولت در اصلاح قیمت حامل ها عجولانه عمل نخواهد کرد و همتی هم در 
این گفت وگو افزایش قیمت بنزین را رد نکرد و گفت فعلا در این باره صحبتی 
نکردیم. اگر جبران کســری بودجه از طریق اصلاحات قیمتی مد نظر دولت 
باشد از همین حالا باید گفت که رویه سابق در حوزه اقتصاد در حال پیگیری 
اســت و دولت به جای فشــار بر بودجه و ردیف های زائد خود، فشــار بر مردم و 
تحمیل تورم های بالاتر را در نظر گرفته و این رفتار با پرهیز از شوک درمانی 
منافات دارد. به هر حال باید منتظر ماند و دید دولت جدید از چه مســیری 

عملکرد اقتصادی خود را به نمایش خواهد گذاشت. 

افراد فاقد مدرک دانشگاهی، نمی توانند 
مجوز تاسیس داروخانه بگیرند

رئیس ســازمان غذا و دارو گفت:  افرادی که فاقد مدرک دانشــگاهی 
هســتند نمی توانند مجوز تاســیس داروخانه بگیرنــد و افرادی که 
تحصیلات غیر مرتبط دارند باید امتیاز لازم را کسب کنند. وی گفت:  
برای تاسیس داروخانه در تهران امتیاز زیادی لازم است و چه بسا حتی 
افراد داروســاز بعد از سال های طولانی بتواند مجوز داروخانه دریافت 

کند، چه برسد به افراد غیر داروساز.

کاهش 32 درصدی موالید طی یک دهه اخیر؛    سرمقاله

جمعیت ایران بر لبه تیغ شاخص های جمعیتی

اجتماعی

      محیط زیست

معاون دبیرکل شورای عالی آموزش و پرورش با بیان اینکه ورود به موضوع معلم 
بلاگرها خواسته برخی از اولیاء بود گفت: متن ماده واحده این موضوع در شورای 
عالی طرح و مقرر شــد کارگروهی با تعیین خود شــورا، متن را مورد بازبینی و 
اصلاح قرار دهد که در صورت تصویب و طی کردن مراتب قانونی، ابلاغ می شود.

موسی الرضا کفاش   با بیان اینکه با توجه به مشکلاتی که بعضا در فضای مجازی 
به عنوان معلم بلاگر ایجاد شده بود به دستور دکتر صحرایی وزیر سابق آموزش و 
پرورش برای ساماندهی به بحث ماده واحده ای تعریف شد گفت: در شورای عالی 
آموزش و پرورش ماده واحده ای 3 ماه پیش  به منظور استفاده صحیح و درست از 
فضای مجازی و حفظ حریم شخصی و خصوصی و اجتماعی دانش آموزان تنظیم 
شد تا کسی بدون رضایت دانش آموزان تصاویری از آنان منتشر نکند.وی با بیان 
اینکه دانش آموزان از نظر قوانین بالادستی مانند قانون اساسی و قانون حمایت 
از کودکان دارای یک حریم شخصی و خصوصی هستند که باید مورد توجه قرار 
گیرد افزود: نه تنها دانش آموز بلکه معلم هم حریم شــخصی و خصوصی دارد 

و هیچ کس اجازه ندارد از نظر قانونی و شــرعی وارد حریم خصوصی وی شــود.
معاون دبیرکل شــورای عالی آموزش و پرورش با بیان اینکه بعضا اتفاق افتاده 
فیلم ها یا کلیپ هایی از دانش آموزان توسط برخی از معلمان و افراد دیگر منتشر 
می شود که به نوعی ورود به حریم خصوصی افراد است ادامه داد: پخش کلیپ ها 
یا فیلم های دانش آموزان در فضای مجازی ممکن بود باعث اهانت یا تمسخر به 
دانش آموزان شــود و شــرایط روحی و روانی منفی به دنبال داشته باشد.کفاش 
با بیان اینکه پیش نویس ماده واحده  این موضوع در شــورای عالی آماده و طرح 
موضوع شد تا کسی به حریم خصوصی دانش آموز و معلم ورود پیدا نکند گفت: 
طبق این ماده کســی حق ندارد به حریم خصوصی دانش آموزان وارد شــود و 
از طریق صوت، کلیپ، تصویر، عکس، چیزهایی را منتشــر کند که به نوعی به 
شرایط روحی و روانی دانش آموز صدمه بزند یا شرایط روحی و روانی معلمان را 
مورد اهانت قرار دهد، این کار ممنوع است و اگر مشاهده شود، افراد به مراجع 

قانونی معرفی خواهند شد و باید پاسخگو باشند.

تعیین تکلیف »معلم بلاگرها« روی میز شورای عالی آموزش و پرورش

      اینفوگرافی

وزیر بهداشت با بیان اینکه بر اساس برنامه هفتم توسعه، اساسنامه 
ســازمان غذا و دارو باید به ســرعت تهیه و تصویب شود، در 

عین حال به مشکلات حوزه دارو اشاره کرد و گفت: 
اجازه برداشــت ســهمی از صندوق توسعه ملی 

برای حل مشکلات دارو، گرفته شد.
دکتــر محمدرضا ظفرقندی در بیســت و 
یکمیــن همایش ســالیانه انجمن علمی 
داروسازان ایران که در هتل المپیک تهران 
برگزار شد، با تاکید بر اهمیت توجه به نظام 

دارو، نظام ژنریک، قیمت گذاری، نوســازی 
صنایــع و تعامل بیمه ها و حوزه داروســازی، 

یادآور شد: در حال حاضر مشکل اصلی در حوزه 
دارو، کمبــود نقدینگــی صنایع به دلیل چرخه مالی 
نامناسب از سوی دولت، بیمه ها و دانشگاه ها است. 

وی با بیان اینکه نیازمند رصد بسیار خوب از حوزه دارو در کشور 
هســتیم، گفت: در ســازمان غذا و دارو برای پیشگیری از کمبود 
دارویی، باید رصد بســیار خوبی داشــته و قبل از کمبود به فکر 
تهیه مواد اولیه و نیازمندی های صنعت باشــیم.وزیر بهداشــت 
خاطرنشــان کرد: شاخص های حکمرانی خوب در حوزه سلامت 
و دارو شــامل وجود چشــم انداز استراتژیک، شفافیت، عدالت و 
دسترســی عادلانه، پاسخگویی، مشــارکت ذینفعان و صاحبان 
فرآیند و همچنین کارآمدی اســت. این شــاخص ها در مجموعه 
دارویی کشور با توجه به فعالیت افراد مجرب و علمی، وجود دارد. 
ظفرقنــدی تصریــح کرد: خوشــبختانه در حوزه دارو، همدلی و 
همگرایی بسیار خوبی در زنجیره دارو از دانشگاه و صنعت گرفته 
تــا داروخانه وجود دارد و وزارت بهداشــت نیز وظیفه هماهنگ 
کننــده را بــر عهده دارد. باید به همدیگر کمک کنیم که در تمام 
ابعاد دارو از تولید و پخش تا دسترســی به دارو و قیمت گذاری، 
مشــکلی ایجاد نشــود. اگر قیمت گذاری نتواند نقدینگی صنایع 
را تامین کند با اشــکال روبرو می شــویم و آســیب آن به مردم 
وارد می شــود. وی با بیان اینکه حوزه دارو، گلوگاه هایی دارد که 
موجب اختلال و فســاد می شــود و در همه دنیا نیز این گلوگاه 

وجود دارد، تاکید کرد: باید سعی کنیم این گلوگاه ها را شناسایی 
کرده و برای حفظ حرمت مردم و جامعه داروسازی  گلوگاه 
های فسادزا را از زنجیره حذف کنیم و چاره ای جز 
همکاری مشترک نداریم. وزیر بهداشت با اشاره 
به جلسات متعدد با رییس جمهور و معاون اول 
وی برای حل مشکلات دارو به ویژه نقدینگی 
و تامین ارز، یادآور شد: کشور با مشکلاتی 
روبروست اما حوزه دارو نیازمند توجه ویژه 
است. در همین مدت اجازه برداشت سهمی 
از صندوق توســعه ملی برای حل مشکلات 

دارو، گرفته شد.
ظفرقنــدی افزود: تعرفه گمرکــی برای مدت 
طولانی دچار مشکلاتی شده بود که از سه روز پیش 
مقرر شــد عوارض گمرکی با تعرفه یک درصد ابلاغ شــود که 
این مســاله حل شــد و از سوی دیگر برای تامین نقدینگی بخش 
داروسازی، 5 هزار میلیارد تومان اختصاص یافت تا در گام اول، 
مشــکلات دارو تا حدی برطرف شــود و مردم به جز درد بیماری، 
رنج دیگری نداشــته باشــند. وی داروســازی را یکی از نیازها و 
ضروریات زندگی مردم دانست و گفت: اگر بتوانیم نیازهای مردم 
را برطرف کنیم، یک فرصت و نعمتی اســت که برای همه افراد، 
پیش نمی آید. وقتی یک بیمار نیازمند انســولین یا وارفارین که 
الان با کمبود روبروست و نتواند به آن دسترسی داشته باشد، رنج 
زیادی متحمل می شــود. وزیر بهداشــت با بیان اینکه هدف ما در 
حوزه داروسازی، فقط تولید علم نیست، گفت: خوشبختانه حوزه 
داروســازی بر اســاس آمارها، عملکرد پارک های علم و فناوری و 
رشد دانش بنیان ها در حوزه علم، پژوهش محصول و تولیدمحور 
از نظر کمیّت و کیفیت، عملکرد بســیار خوبی داشــته و در حوزه 

علم و سلامت، سرآمد است. 
وی از زکریای رازی به عنوان یکی از مفاخر و مبتکران دارو، علم 
و پزشکی در دنیا یاد کرد و گفت: چنین اکتشاف و اختراعاتی که 
در آن دوره، زکریای رازی داشته فقط از انسان های نابغه، ساخته 

است و نام و آثار ایشان تا ابد در تاریخ ماندگار است.

وزیر بهداشت خبر داد:

اجازه برداشت از صندوق توسعه ملی برای دارو

      آخرین خبر

عصر خلاقیت و ارتباطات موثر

سخنگوی پلیس در ارائه عملکرد مجموعه پلیس در حوزه اربعین حسینی با تاکید بر اینکه فراجا با 5 هدف اصلی »تأمینِ 
امنیت، سهولت، سلامت، معنویت و عزتِ« تمهیدات لازم برای سفرِ زائران اربعین در سال ۱403 را پیش بینی و اجرا کرد، 
گفت: پلیس برای تحقق تمامی ابعاد آرامشِ رهنوردی اربعین، نسبت به طراحی و راه اندازی ۱2 سامانه و زیرساخت تخصصی 
اقدام نمود. وی بیشترین گروه سنی زائران را افراد 35تا 45ساله اعلام کرد و گفت: ۱5درصد زائران را نیز نوجوان و جوانان 
۱5الی 25سال تشکیل دادند؛ از تعداد کل زائران حدود38۱ هزار و ۱40نفر برای بار اول گذرنامه دریافت کرده و سفر اولیِ 
زیارتی بودند که با شور و اشتیاق خود فضای متفاوتی به اربعین امسال بخشیدند. سخنگوی فراجا یادآور شد: بیش از 3 
میلیون و ۶00هزار زائر از ابتدای ماه صفر تاکنون از مرزهای کشور خارج شده که بیشترین خروج-ورود به ترتیب با سهم 
44 و 4۶ درصدی مربوط به مرز مهران و پرترددترین زمان خروج-ورود را نیز در 2۶مرداد و دوم شهریورماه شاهد بودیم؛ 

جای قدردانی از هموطنانی دارد که به توصیه های پلیس گوش فرا داده و بازگشت خود را به روز اربعین موکول نکردند.

وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: از ابتدای امسال تا هفتم شهریور ماه بیش از ۱78 مورد 
مثبت تب دنگی تشخیص داده شده است. درمان و آموزش پزشکی، مطابق بررسی اپیدمیولوژیکی انجام 
شده برای بیماران، در حال حاضر بیشتر موارد تشخیص داده شده سابقه سفر به خارج از کشور داشته اند. 
۱3۱ مورد سابقه سفر به امارات، 7 مورد سابقه سفر به پاکستان، یک مورد سابقه سفر به عمان و یک مورد 
سابقه سفر به کشور بنین )غرب افریقا( داشته اند.38 بیمار بدون سابقه سفر به خارج از کشور هستند که ۱۱ 
مورد در شهرستان بندرلنگه استان هرمزگان و 27 مورد در شهرستان چابهار استان سیستان و بلوچستان 
تشخیص داده شده اند و انتقال محلی محسوب می شوند و یک مورد از بیماران دارای ملیت افریقایی، 4 مورد 

ملیت افغانستانی، یک نفر ملیت پاکستانی و باقی بیماران دارای ملیت ایرانی هستند.
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شناسایی بیش از ۱۷۸ مورد مثبت ابتلا به تب دنگی در کشورنوجوانان و جوانان ۱۵ درصد زائران را تشکیل دادند

1۵

    خبر

معــاون برنامه ریــزی، مالــی و پشــتیبانی ســازمان 
تامین اجتماعــی اعلام کرد: هزار و 300 میلیارد تومان 
ســهم این ســازمان از مطالبات داروخانه های سرپایی 
دانشگاهی و غیردانشگاهی طرف قرارداد مربوط به اسناد 
اردیبهشت ماه پرداخت شد.  سید مرتضی حسینی   در 
این باره اظهار داشــت: ســوم شــهریور ماه با واریز مبلغ 
۹00 میلیارد تومان به حساب داروخانه های خصوصی 

طرف قرارداد، ســهم سازمان از مطالبات داروخانه های 
طرف قرارداد سازمان تأمین اجتماعی تا پایان فروردین 
۱403 تســویه شــده بود.وی افزود: امروز - ۱0 شهریور 
- بــا پرداخت مبلغ هزار و 300 میلیارد تومان مطالبات 
داروخانه ها تا پایان اردیبهشــت ماه تســویه شده است.

وی ادامه داد: در چند روز گذشــته ســازمان هدفمندی 
یارانه ها نیز سهم ارز دارو بابت عملکرد فروردین ماه این 

داروخانه ها را تسویه کرده و سازمان تأمین اجتماعی اعلام 
کرده اســت با تأمین منابع مورد نیاز، الباقی مطالبات 
رســیدگی شــده داروخانه های خصوصی نیز به تدریج 
پرداخت خواهد شد.حسینی اظهار داشت: در یک هفته 
گذشــته ۱500 میلیارد تومان از مطالبات دانشگاه های 
علوم پزشــکی نیز پرداخت شده است.همچنین معاون 
اقتصادی و ســرمایه گذاری سازمان تأمین اجتماعی نیز 

اعلام کرده است که در 40 روز گذشته 23 هزار میلیارد 
تومــان از مطالبات بخش درمــان به طرف های قرارداد 
پرداخت شــده اســت. در همین حال، هم اکنون طلب 
شرکت های دارویی تأمین اجتماعی از دانشگاه های علوم 
پزشکی و بخش خصوصی 22 هزار میلیارد تومان است 
که برای رفع مشکلات دارو و درمان، باید مشکلات این 

زنجیره حل شود.

۱۳۰۰ میلیارد تومان از مطالبات داروخانه های سرپایی پرداخت شد


